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ACTA PLE NÚM. 7/02 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 26 DE 
JULIOL DE  2002 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 26 DE JULIOL DE 2002 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les deu hores del dia 
vint-i-sis de juliol de dos mil dos, es reuneixen a la sala de sessions d'aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del 
senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària Accidental. 
 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidors/es 
 
Sr. Nèstor Artís i Villena   
Sra. Susana Cordero Rojas  
Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
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Sr. Sergi Fernández Mesa 
Sr. Ignacio Flórez Barrón 
Sr. Arnau Funes Romero 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr. Alberto García Llorente 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Llorenç Luna Rodríguez  
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària Accidental 
 
Sra. Ana Gayoso Diaz 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
NO ASSISTENTS: 
 
Excusen:  
 
Sr. Manuel Luque del Rio 
Sr. Antonio Naranjo Hijos 
Sra. Carmen Romero López 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 6/02, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 27 de juny d'enguany. 
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 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 
 
 2.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia, el text literal dels quals és el següent: 
 
 

2.1.- Decret núm. 3797/02 de data 5 de juliol. 
 
 “Atès el Decret 284/1996 de 23 de juliol de 1996, de regulació del 
sistema català de serveis socials, preveu els convenis de col·laboració com un 
dels mitjans de coordinació interadministrativa entre l’Administració de la 
Generalitat de Catalunya i els ens locals. 
 
 Atès l’ordre de 28 de maig de 2002, de convocatòria de convenis 
entre el Departament de Benestar Social i els ajuntaments de més de 20.000 
habitants i consells comarcals per a la cooperació interadministrativa en 
matèria de serveis socials i benestar social. 
 
 Atès que la Comissió de Govern de data 27 de setembre del 2001, va 
aprovar el text del conveni Marc de Cooperació durant el període 2001-2003, 
entre l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i el Departament de Benestar 
Social de la Generalitat de Catalunya. 
 
 Atès la voluntat de l’Ajuntament de Cornellà a continuar donant un 
tractament integral i coherent a la política  de benestar social que sigui 
instrument per a la promoció dels ciutadans, tant d’iniciativa privada com 
pública al municipi de Cornellà de Llobregat. 
 
 En virtut del que disposa l'article 21 de la 7/1985, de 2 d'abril, 
Reguladora de les Bases del Règim Local, 
 
                                             HE  RESOLT 
 
 Primer.- Sol·licitar al Departament de Benestar Social de la 
Generalitat de Catalunya la formalització per a l’exercici 2002, de protocols 
addicionals del conveni subscrit l’any 2001- 2003 amb el Departament de 
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Benestar Social per a la cooperació interadministrativa en matèria de serveis 
socials i benestar social. 
 
 Segon.- Donar compte de la present resolució a la propera sessió de 
Ple que se celebri.” 
 
 Pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que es realitza la sol·licitud per concórrer a la convocatòria dins el 
conveni de cooperació anual que tenim en matèria de serveis socials amb el 
Departament de Benestar Social ja que la pròrroga no és automàtica. 
   
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 2.2.- Decret núm. 3864/02 de data 9 de juliol.  
 

 “Vist l’informe emès per la Cap Administratiu d’Urbanisme, 
Habitatge i Infrastructures referent a la necessitat de disposar d’un 
recolzament en les tasques d’assessorament i assessoria jurídica durant el 
període del 01/07/2002 al 31/12/2002, per poder atendre i resoldre la 
acumulació d’expedients administratius que s’han generat i s’hauran de 
generar per poder donar compliment als objectius estratègics fixats per l’Àrea, 

 

 Atès que per afrontar la situació cal adoptar mesures de forma 
immediatament, durant el període esmentat, per poder complir els 
compromisos establerts, i més quan la titular del lloc de treball de Cap del 
Departament haurà estarà en situació de llicència per maternitat durant una 
part de l’esmentat període, 

 
 Atès que també es necessari que la persona que es designi disposi 
d’una determinada experiència professional en temes relacionats amb 
l’Urbanisme, 
 
 Atès que per aquestes circumstàncies es proposa a la senyora 
Glòria Garrido Vendrell, que és advocada i ha participat activament i de forma 
molt professional en les tasques d’assessorament de l’empresa municipal 
EMDUCSA en el projecte del Tram-Baix, donat que pot garantir la tramitació 
dels projectes acumulats que facilitarien la seva integració immediata i 
permetrien poder complir els compromisos esmentats, 
 
 Atesa la impossibilitat de cobrir urgentment aquestes funcions 
mitjançant el sistema de convocatòria pública i de garantir la seva provisió en 
un temps breu, 
 

 Atès que en el vigent pressupost hi ha consignació pressupostària 
suficient a la partida 21 432 A1 13100 Personal eventual/Planificació i 
Disciplina  Urbanística, per atendre el cost de la contractació que es proposa,  
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 Atès que la contractació que es proposa està contemplada en 
l’article 16.2 d) del Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals, al 
tractar-se de una relació de caràcter no permanent per una tasca específica de 
caràcter temporal amb jornada completa, i es pot dur a terme sempre i quan 
hi hagi consignació pressupostària suficient per atendre el seu cost i es pugui 
determinar la tipologia del contracte de treball d’acord amb el que es recull en 
la disposició laboral, d’acord amb el que s’indica en l’article 20 de l’esmentat  
Reglament i l’article 19.2 del mateix cos legal, 
 
 Atès el que preveu l’article 22 del Reglament del Personal al Servei 
de les Entitats Locals preveu la possibilitat de procedir a la contractació de 
personal laboral directament per raons de màxima urgència sempre que es 
fonamenti en la resolució que s’adopti, havent-se de donar compte al Ple 
Municipal i publicar-se la designació en el Diari Oficial de la Generalitat i 
Butlletí Oficial de la Província, d’acord amb el que s’estableix en l’article 98.1 
de l’esmentat Reglament, 
 
 Atès el que preveuen els articles 15.1 b) de l’Estatut dels 
Treballadors, i 2 del Reial Decret 2720/98,  
 
 Aquesta Tinència d’Alcaldia d’Interior, Comerç i Comunicació, fent 
ús de les atribucions que li confereix el Decret de l’Alcaldia 3558/99, de 15 de 
juliol, 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per la contractació d’un 
Advocat/da per l’acumulació de tasques d’assessorament i assessoria jurídica 
en la resolució dels expedients administratius de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infrastructures. 
 

 Segon.- Autoritzar la contractació laboral no permanent de la 
senyora Gloria Garrida Vendrell en qualitat d’Advocada, per una jornada 
complerta per poder atendre i resoldre la acumulació d’expedients 
administratius que s’han generat i s’hauran de generar per poder donar 
compliment als objectius estratègics fixats per l’Àrea, amb efectes 1 de juliol 
de 2002 i fins el 31 de desembre de 2002, a l’empar de les disposicions legals 
esmentades en la part expositiva de la present resolució. 

 
 Tercer.- Establir-li la retribució establerta per la funció d’assessor 
jurídic en les taules retributives vigents en aquesta Corporació per l’exercici 
2002. 
 
 Quart.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal per la seva ratificació i publicar la designació en el Diari Oficial de 
la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província. 
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 Cinquè.- Traslladar el contingut de la present resolució a la persona 
interessada, al Departament d’Urbanisme, Infrastructures i Habitatge i, al 
Departament de Recursos Humans i al Comitè d’Empresa.” 
 
 Pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que en el present cas es realitza la contractació una substitució per 
a pròxima  maternitat d’una treballadora. 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR, COMERÇ I 
COMUNICACIÓ 
 
 
 3.- Aprovar definitivament l’Ordenança Municipal Reguladora 
de les Activitats i Instal·lacions de Radiocomunicació. 
 
 DICTAMEN 
 
 “El sector de les telecomunicacions ha experimentat en aquests 
darrers temps un important i ràpid creixement amb la implantació de vàries 
instal·lacions en diferents espais de la ciutat; creixement que ha anat en 
paral·lel amb un increment de la preocupació o inquietud social sobre els 
possibles efectes que aquestes instal·lacions podrien comportar sobre el medi i 
la població. 
 
 En aquest sentit, durant aquest últim període, existia, d’una banda,  
una variada  i dispersa normativa que incidia en aquesta qüestió (normes 
comunitàries, estatals, autonòmiques, algunes de les quals de recent 
aprovació), i, d’altra banda, s’han anat realitzant diversos estudis científics 
amb resultats no concloents i, fins i tot contradictoris, sobre aquesta matèria. 
En aquesta situació el municipi es veia immers, a més, en tant en quant té 
l’obligació legal d’intervenció en el procés d’establiment de les xarxes de 
comunicació, obligació que resulta de l’atenció als interessos públics que té 
encomanats per la Llei de Bases de Règim Local. 
 
 Dins d’aquest context, l’Ajuntament de Cornellà en espera d’un 
marc legislatiu més concret, ha portat a terme diverses actuacions com la 
suspensió pel període  d’un any de l’atorgament de llicències d’obres per 
aquestes instal·lacions a tot el terme municipal, llevat de les zones industrials,  
i ha encarregat també  un estudi per mesurar les emissions que produeixen 
les instal·lacions ja existents a la ciutat. Així mateix, en execució de la potestat 
reglamentària i de planejament que li correspon, ha aprovat una figura de 
planejament actualment en tràmit i la present Ordenança,  a fi i efecte 
d’ordenar aquest sector a la ciutat dins dels límits fixats  que li permet  la 
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normativa vigent (estatal i autonòmica), per tal d’assolir el major nivell de 
protecció del medi i de la població. 
 
 Tot això en el ben entès que la voluntat municipal per exercir 
aquesta potestat reglamentària està presidida pel propòsit d’anar incorporant 
puntualment al text actual, totes aquelles modificacions i/o adaptacions que 
ja siguin motivades per canvis en els preceptes legals o reglamentaris de què 
porten causa o, en el seu cas, per avanços tècnics i científics, redundin en 
benefici de la seguretat i la salut de la població de la ciutat.         
 
 Vist que en data 25 d’abril d’enguany, l’Ajuntament Ple va aprovar 
inicialment  l’Ordenança    Reguladora  de  les   Activitats  i   Instal·lacions  de 
Radiocomunicació, adoptant-se com a text articulat el de l’Ordenança tipus 
aprovada per la Diputació de Barcelona en data 31 de gener d’enguany, i 
publicat al BOP de data 6 de febrer d’enguany, amb les correccions i 
adaptacions adients a aquest Ajuntament.  
 
 Vist que l’acord municipal  va ésser sotmès a informació pública i 
audiència als interessats mitjançant publicació d’edicte al Butlletí Oficial de la 
Província núm. 56 de data 15 de maig, al Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya núm. 3638, de 17 de maig d’enguany, a un Diari de gran difusió i al 
tauler d’anuncis municipal. 
 
 Vist que durant el termini d’exposició pública s’han presentat 
al·legacions a diferents articles de l’Ordenança, pels Portaveus dels Grups 
Polítics Municipals d’Esquerra Republicana de Catalunya (ERC), en data 14 de 
maig d’enguany,  i Esquerra Unida i Alternativa (EUiA), en data 15 de maig 
d’enguany. 
 
 Vist així mateix el contingut dels suggeriments proposats al text en 
quant a afegir unes Disposicions Addicionals Segona i Tercera, relatives a 
l’elaboració d’un Registre  d’instal·lacions i la regulació d’un sistema de 
mesura de radiació de l’antena ininterromput, i la creació d’un òrgan de 
seguiment, desenvolupament i control de l’Ordenança; tot i no estimar-se el 
contingut proposat es prenen en consideració, i a tal efecte, es considera 
convenient d’ofici la creació d’una base de dades pública d’informació 
ambiental sobre aquestes instal·lacions de radiocomunicació, així com 
l’encàrrec  a una entitat ambiental de control d’un estudi amb caràcter 
periòdic sobre el nivell d’exposició d’emissions radioelèctriques en les zones 
properes a les instal·lacions de telefonia mòbil al Municipi.  
 
 Vist l’informe emès en data 10 de juny d’enguany per la Secretària 
General, en relació a les al·legacions presentades.  
 
 Atès allò previst als articles 64 i 65 del ROAS i a l’article 49 de la 
LBRL i el 162 de la LMRLC. 
 
 Per tot això, el Tinent d’Alcalde d’Interior, Comerç i Comunicació, 
proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
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ACORDS 

 
 Primer.- Estimar les al·legacions presentades a l’Ordenança 
Municipal Reguladora de les Activitats i Instal·lacions de Radiocomunicació 
durant el període d’exposició pública, als articles 5.4,  6.2,  8.1, 21.2, 22.1 i 
50.2; els quals restaran redactats com segueix: 
 
 
 Article 5.4 
 
 “4. La no presentació o insuficiència de la documentació, que podrà 
ser objecte de requeriment, allibera de responsabilitat al municipi dels 
perjudicis   que   es   pugui   causar  als  operadors  de  radiocomunicació  que 
l’incompleixin,  i als   interessats o   beneficiaris de la  instal·lació, perquè   els 
instruments de planejament no estableixin emplaçaments suficients per a les 
seves instal·lacions i per desplegar la seva activitat.  La no presentació de 
l’esmentada documentació motivarà, en tot cas, la denegació de la llicència 
corresponent, en la forma que estableix l’article 32 d’aquesta ordenança.” 
 
 Articles  6.2  
 
 “2. Per poder garantir un correcte control del nivell de radiació en el 
terme municipal l’Ajuntament exigirà a l’operador que aporti, com a 
documentació complementària al document d’informació gràfica, un mapa 
d’intensitats dels camps electromagnètics de tot el terme municipal en relació 
a les instal·lacions existents i les que resultin del desenvolupament de la 
xarxa. El camp que resulti del desenvolupament esmentat ha d’actualitzar-se 
anualment amb el programa de desenvolupament de la xarxa.” 
 
 Article 8.1 
 
 “1. La presentació del document  d’informació gràfica i escrita sobre 
les instal·lacions existents i del programa de desenvolupament de la xarxa i de 
les instal·lacions, acompanyada  de la documentació a que fa esment l’apartat 
2 de l’article anterior, es farà per duplicat en el Registre General de 
l’Ajuntament i s’haurà d’acompanyar de la corresponent sol·licitud amb els 
requisits formals de caràcter general que determina la Llei 30/1992, de 26 
novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i del procediment 
administratiu comú.” 
 
 Article 21.2 
 
 “2. L’Ajuntament obligarà als operadors d’instal·lacions que no 
assoleixin les condicions estètiques vigents en aquest municipi segons la 
normativa aprovada al respecte o de seguretat necessàries o bé que siguin 
tecnològicament obsoletes, a renovar-les o desmantellar-les. 
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 Els titulars d’instal·lacions que hagin de ser desmantellades han de 
garantir la restitució del terreny a les seves condicions originals o, si 
s’emplacen sobre una coberta, les condicions necessàries d’estanqueïtat, 
aïllament i estabilitat, i un acabat de característiques anàlogues a l’original.” 
 
 Article 22.1 
 
 “1. L’Ajuntament, quan raons urbanístiques, mediambientals o 
paisatgístiques ho aconsellin, i prèvia audiència als interessats, establirà de 
manera justificada l’obligació de compartir emplaçaments per part de diferents 
operadors” 
 
 Article 50.2 
 
 “En cas d’incompliment dels preceptes d’aquesta Ordenança, 
l’Alcalde ordenarà l’adopció, prèvia la instrucció del procediment que 
correspongui, de les mesures que corresponguin a fi i efecte de restablir la 
legalitat infringida i impedir les actuacions que la vulnerin.” 
 
 Segon.-  Prendre  en consideració  les  al·legacions  formulades  als 
articles 24.3,  25.3,  27.2 i 51, el contingut dels quals restarà com segueix: 
 
 Article 24.3 
 
 “3. En el cas de sòl urbanitzable programat o amb sectors 
delimitats, amb el corresponent pla parcial aprovat, es podrà autoritzar 
l’activitat i l’obra a partir de què es produeixi l’equidistribució de càrregues i 
beneficis, d’acord amb el que disposi el pla parcial i supletòriament els criteris 
establerts en aquesta Ordenança, i les disposicions del Planejament derivat 
municipal.” 
 
 Article 25.3 
 
 “3. En el cas de sòl urbà inclòs en àmbits de gestió, que compti amb 
ordenació pormenoritzada, es podrà autoritzar l’activitat i l’obra a partir del 
moment en què es produeixi l’equidistribució de càrregues i beneficis, d’acord 
amb el que disposi aquest planejament i, supletòriament, els criteris establerts 
en aquesta Ordenança, i les disposicions del Planejament derivat municipal.” 
 
 Article 27.2 
 
 “En els edificis disconformes només es podrà autoritzar en els 
supòsits previstos en el planejament derivat municipal.” 
 
 Article 51 
 
 “Les activitats i les obres objecte de regulació en aquesta Ordenança 
resten subjectes al règim d’infraccions i sancions establert en la legislació 
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urbanística, d’intervenció integral de l’Administració Ambiental,  a la legislació 
de telecomunicacions i a la legislació sectorial que sigui d’aplicació.”  
 
 Tercer.- Desestimar la resta d’al·legacions presentades de 
conformitat amb el contingut de l’informe emès de la Secretària General, 
esmentat a la part expositiva i que forma part integrant del present acord. 
 
 Quart.- Aprovar definitivament l’Ordenança Reguladora de les 
Activitats i Instal·lacions de Radiocomunicació. 
 
 Cinquè.- Publicar íntegrament el text de les modificacions 
aprovades definitivament per l’Ajuntament Ple al Butlletí Oficial de la Província 
i inserir anunci de la seva aprovació al Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya, als efectes de la seva entrada en vigor i, així mateix, notificar-ho a 
les persones que han comparegut durant el termini d’exposició pública de 
l’Ordenança. 
 
 Sisè.-  Crear una base de dades pública d’informació ambiental 
sobre les instal·lacions de radiocomunicació del terme municipal, d’accés lliure 
per a tots els ciutadans que inclourà inicialment la següent informació: 
 
 1r.- Identificació i dades del titular. 
 2n.- Descripció de l’emplaçament. 
 3r.- Descripció del servei. 
 4t.- Elements que integren l’infraestructura. 
 5è.- Resultats de les actuacions de control inicial i periòdic. 
 6è.- Resultats de les actuacions inspectores dutes a terme. 
 
 No podrà figurar en la base de dades aquella informació ambiental 
de què disposi l’administració i que sigui emprada pel règim de 
confidencialitat, aquestes serien per tant, d’ús estrictament intern. 
 
 La gestió de la base de dades correspondrà al Departament 
d’Activitats d’aquest Ajuntament, que serà el responsable d’instar la seva 
legalització. 
 
 Setè.- Encarregar a una entitat ambiental de control cada any i 
mig, a comptar des de l’aprovació definitiva de l’Ordenança Municipal 
Reguladora de les Activitats i Instal·lacions de Radiocomunicació, un estudi 
sobre el nivell d’exposició a emissions radioelèctriques en les àrees properes a 
les instal·lacions de telefonia mòbil al municipi. 
 
 Aquests controls es realitzaran mentre i quan no es disposin 
d’aparells que permetin el messurament en continu dels camps magnètics. 
 
 Vuitè.- Comunicar el present acord a l’Administració de l’Estat i a 
la Generalitat de Catalunya als efectes previstos a l’article 65.3 del Reglament 
d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals de Catalunya.”       
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que en el Ple que es va aprovar 
inicialment la present  Ordenança Municipal, nosaltres ja vam dir que estàvem 
disposats a estudiar i aprofundir aquelles propostes que presentessin els 
grups municipals que en aquell moment no van votar a favor. 
 
 Per part d’aquests grups municipals s’han presentat al·legacions i 
també hem fet diverses reunions amb ells amb la finalitat d’intentar trobar un 
consens. Per altra part no han hagut al·legacions de particulars ni 
d’operadores. 
  
 Com ja vam dir en el Ple quan es va fer l’aprovació inicial, nosaltres 
necessitem fer una ordenança que pugui ser un instrument pràctic i que 
permeti a l’Ajuntament ordenar en aquests moments la situació en la qual es 
troba el mercat de les antenes de telefonia mòbil en la ciutat. 
 
 Al Grup Municipal Socialista li agradaria anar més enllà, però en 
l’àmbit que estem –que no és l’àmbit parlamentari, ni de les Corts espanyoles 
ni del Parlament de Catalunya- el Ple Municipal, l’única potestat que tenim és 
la de reglamentar en funció de la legislació que en aquests moments hi ha, tan 
a Catalunya com a Espanya. 
 
 Si recordeu, en aquesta ordenança el que fem –a part d’algunes 
modificacions puntuals- és adherir-nos a la que va aprovar la Diputació de 
Barcelona. Hem incorporat també en el text de l’acord que es porta avui a 
l’aprovació del Ple, una part de reflexió en consonància amb allò que és la 
nostra voluntat política, i a més, afegim dues coses perquè considerem que és 
important l’actuació municipal davant d’aquest tema. 
 
 Una d’elles és que l’Ajuntament s’obliga, mentrestant  no existeixi 
cap tipus d’aparell de medició, a què cada any i mig farem un estudi sobre 
nivells d’exposició a emissions radio elèctriques, igual al que es va fer fa uns 
mesos. 
 
 Una altra és la creació d’una base de dades que contindrà aquelles 
dades que permet la Llei de protecció de dades i la legislació actual sobre 
temes de telefonia mòbil. 
 
 He dit en diverses ocasions, continua manifestant el Sr. Balmón, 
que nosaltres hem de tenir una ordenança, perquè si no la tinguéssim, no vol 
dir que quan es presentés una petició de llicència l’Ajuntament no hauria de 
fer res, sí que hauria de donar la llicència però no seria conforme al que 
preveu l’ordenança, sinó a allò que preveu la legislació, tant l’autonòmica com 
l’estatal. 
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  A continuació intervé del senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que en principi vol dir 
que -com ha dit el Sr. Balmón-, han hagut tot un seguit de reunions i de noves 
propostes que s’han recollit, ha hagut una voluntat de millorar la proposta 
inicial i s’han recollit una sèrie de propostes o de recomanacions fetes des del 
nostre grup i també d’altre grup. 
 
 Això no obstant, hi ha altres qüestions que nosaltres considerem 
fonamentals i que realment canviarien la dinàmica actual i inclús la mateixa 
normativa que considerem que és totalment insuficient i incomparablement 
menys restrictiva que en països del nostre entorn més avançats científica i 
tècnicament. 
 
 En aquest sentit, vull llegir unes consideracions, afegint-les a les 
al·legacions inicials que havíem plantejat: 
 
 “A banda de les al·legacions que vam presentar al seu moment, avui 
volem exposar algunes consideracions que complementen el que s’ha dit fins 
ara. Les modificacions realitzades en les Ordenances, a les que s’han 
incorporat vàries modificacions o esmenes de les que hem aportat, el que 
valorem com un esforç molt positiu. 
 
 Som conscients de què les normatives de la Generalitat i de l’Estat 
Espanyol, són les que determinen les formes i els límits, tant en la ubicació 
com en les radiacions permeses, la qual cosa no ha de ser un obstacle perquè 
les acceptem sense les mínimes objeccions, ja que sí les comparem amb les 
existents en els països més avançats i amb les recomanacions efectuades per 
diverses institucions mèdiques, universitats i grups de científics de reconegut 
prestigi internacional, les nostres normatives són incomparablement menys 
restrictives. 
 
 Atès que cada dia estan apareixent més informacions i estudis 
millor documentats i, amb això, està creixent la preocupació i la sensibilitat 
científica i social, el que ha fet que alguns ajuntaments, com Barcelona, 
l’Hospitalet, Saragossa, etc., estiguin anant més enllà del que s’ha legislat i 
estiguin aprovant ordenances molt més restrictives, encara que això pugui ser 
motiu d’impugnació per part de les operadores, cosa que en una lluita de 
grans interessos és normal, no ens ha de servir per limitar-nos a acceptar-les 
sense més, tot el contrari, si som conscients de què és imprescindible tenir 
unes normatives el més preventives i protectores possibles contra les 
agressions a la nostra salut, no hem de deixar sols a aqueixos ajuntaments 
que han donat un pas endavant, sinó que ens hem de sumar a ells per 
aconseguir que els organismes i les institucions competents, canviïn les seves 
lleis i reglaments. 
 
 Científicament, ningú ha demostrat ni s’ha pronunciat en contra de 
les opinions mèdiques que diuen que hi ha més perill en els habitatges 
propers a les antenes, per la quantitat d’hores i per la presència de persones 
sensibles que viuen i, sobretot per la nit, quan les defenses orgàniques 
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disminueixen, per la qual cosa les distàncies de protecció han de ser, com a 
mínim, iguals a les que s’apliquen en zones d’especial sensibilitat (escoles, 
residències d’avis, etc.). 
 
 L’experiència ens recorda que, abans de demostrar que determinats 
elements eren nocius per al medi ambient i per la salut, ha hagut grans 
lluites, en les que sempre s’afavoria els interessos de les empreses, inclús amb 
sentències que els hi han donat la raó, mentre els seus efectes anaven causant 
malalties i morts per onsevulga. No permetem que, sota el discurs de què el 
progrés té els seus costos, els interessos dels poderosos imperin sobre els de la 
majoria, que sempre són els més desprotegits!. 
 
 Davant aquesta situació i, repetim, reconeixent que ha hagut una 
voluntat de consens i que allò que es pretén és disposar d’unes Ordenances 
que ens permetin tenir un control legal que posi límits als efectes negatius que 
aquesta activitat pugui generar en la salut de les persones i millori la 
normativa de la Generalitat, de manera que no pugui ser impugnada per les 
operadores. Nosaltres creiem que s’ha d’aprofundir més en les propostes, 
sabem que una prevenció poc rigorosa pot tenir riscos i conseqüències de les 
que ens podem penedir. 
 
 Per altre banda, entenem que l’acord assolit entre l’Ajuntament i les 
empreses de telefonia mòbil, pel qual aquestes aportaran unes quantitats de 
diners per al Centre de Comunicació i Noves Tecnologies, no és una acció 
solidària ni altruista, sinó que va lligada a l’extensió de les seves instal·lacions 
a Cornellà. Ara, per reforçar això, estan llançant el missatge de què ens 
quedarem sense cobertura si no s’amplien les antenes existents. 
 
 Per altra banda, ens trobem amb la fórmula existent per legalitzar la 
instal·lació de T.M., que és preceptiu consultar als veïns més propers però, 
malgrat això, l’opinió d’aquests no es té en compte a l’hora de donar el permís, 
el que suposa una manca de respecte i una presa de pel, que de manera 
inqüestionable es torna contra l’Ajuntament, que és qui l’aplica, a pesar de 
què no es qui la legisla. 
 
 Qualsevol que sigui el resultat del que avui s’aprovi, volem que 
quedi constància de què la nostra voluntat és seguir treballant perquè 
aquestes Ordenances estiguin al nivell de les més avançades d’Europa, perquè 
considerem que la proposta segueix sent molt insuficient. Si com se’ns ha dit, 
les Ordenances queden obertes a totes les modificacions que, a favor d’una 
major restricció, es puguin anar donant en altres institucions o municipis i a 
que es reculli el que proposem en el punt 2n., nosaltres no votarem en contra, 
sinó que ens abstindrem i deixarem la porta oberta a donar el nostre suport a 
la mateixa. 
 
 Per això proposem: 
 
 1º. Que s’ajorni l’aprovació d’aquesta Ordenança, fins que, dotant-
nos de la més rigorosa informació i després d’una exposició pública, darrera la 
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que els agents socials de la ciutat puguin conèixer i donar la seva opinió, 
estem en condicions d’elaborar altra que ens equipari a les més avançades 
d’Europa, que podia ser en un parell de mesos, i, per tant, que no es legalitzi 
ni una antena de les que estan instal·lades, fins que no s’aprovi l’esmentada 
Ordenança, especialment les que estan instal·lades en els edificis propietat de 
Telefónica, que ni tan sols tenen permisos d’obres. 
 
 2º. Que s’elabori i s’aprovi per aquest Ple, una moció en la que es 
reclami a la Generalitat, al Parlament de Catalunya i a la Diputació de 
Barcelona, les modificacions que siguin necessàries perquè les normatives 
actuals s’adaptin a les existents en els països més avançats, en la que es 
contempli l’aplicació de retroactivitat per aquells casos en què determinades 
instal·lacions no compleixin amb aqueixa nova Ordenança.” 
 
 Tot això és el que volem plantejar, manifesta el Sr. Flórez, són 
recomanacions o consideracions  més enllà de tot el que ja vam plantejar en 
les nostres al·legacions, i espero que això pugui ser així i que realment siguem 
capaços d’assolir allò que en altres llocs ja s’està intentant i que no ens 
conformem. Efectivament hi ha una llei, però tots som conscients -perquè ho 
hem comentat,  i vosaltres mateixos heu opinat- que és la que hi ha, però que 
no resol tots els problemes.                            
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que vol llegir un text amb 
la voluntat que hi figuri en acta, que és el següent: 
 
 “En primer lloc volem dir que el nostre vot no serà negatiu a 
l’aprovació de les Ordenances objecte de discussió. Considerem que el conjunt 
dels Grups Municipals hem mostrat preocupació en un tema nou i 
problemàtic i hi hem esmerçat treball. Gràcies a aquesta activitat, hem passat 
d’una situació de gairebé absolut desconeixement i manca de conscienciació 
sobre  els seus possibles efectes nocius per a la salut a l’estadi actual en què 
som a punt de gaudir d’una eina legal que permeti iniciar el redreç de la 
problemàtica generada per la instal·lació d’antenes i estacions base de 
telefonia mòbil.  
 
 Som conscients, doncs, de la feina duta a terme pel Govern de la 
ciutat i de la nostra contribució  al  desvetllament d’inquietuds i a la 
mobilització de la ciutadania (com a Grup Municipal hem presentat diverses 
mocions, preguntes i precs al llarg d’aquests anys) i d’haver aportat 
suggeriments en forma d’esmenes al projecte d’Ordenances. Som conscients, 
alhora, del sostre que imposen en la redacció de les ordenances  les 
limitacions legals  emanades de les administracions de rang superior.  
 
 Repetidament, hem denunciat el tracte generós del govern 
d’Espanya i del govern de la Generalitat de Catalunya envers les operadores de 
telefonia, la qual cosa els permet de gaudir d’unes normes per a la instal·lació 
de les antenes i les estacions menys restrictives que en d’altres Estats i amb 
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índexs de radiació i distàncies d’instal·lació més tolerants que els  aconsellats 
per diversos organismes de caràcter científic. 
 
 L’altre premissa a partir de la qual fonamentem no haver de votar 
negativament radica en la voluntat política incorporada en el text introductori 
a l’acord, bàsicament reflectit en el paràgraf en què s’escriu: “...-Tot això en el 
benentès  que la voluntat municipal per exercir aquesta potestat 
reglamentària està presidida pel propòsit d’anar incorporant puntualment al 
text actual, totes aquelles modificacions i/o adaptacions que ja siguin 
motivades per canvis en els preceptes legals o reglamentaris de què porten 
causa o, en el seu cas, per avenços tècnics i científics, redundin en benefici de 
seguretat i salut de la població de la ciutat”.  
 
 Volem destacar, alhora, el fet d’haver trobat en els responsables 
polítics del Govern de la ciutat responsables de la redacció de l’Ordenança 
bona predisposició a l’hora de discutir les esmenes presentades (i d’acceptar-
ne alguna de menor entitat) i de facilitar-nos la documentació. 
  
 Tanmateix optarem per l’abstenció en base a una doble 
argumentació. La primera es desprèn, tal com ja férem saber al tinent 
d’alcalde,  del convenciment que el Govern de la ciutat hagués pogut anar més 
enllà en la seva redacció. Per tal fer el màxim de didàctic allò que volem deixar 
dit, presentem tres exemples diferents. Un referit a les possibles millores a 
introduir al model d’ordenança tipus reguladora de les activitats i 
instal·lacions de radiocomunicació aprovat per la Diputació de Barcelona, un 
altre en referència a aspectes no incorporats a aquesta mateixa ordenança i, 
finalment, un tercer referit a una certa manca d’iniciativa política del govern 
de la ciutat. 
   
 Pel que fa a la primera categoria dels exemples, valgui la no 
acceptació de l’esmena en què se sol·licitava que sota cap excepcionalitat 
podria col·locar-se una antena de telefonia en un edifici inclòs en el Catàleg 
Arquitectònic de la ciutat. 
 
 Pel que fa a la segona categoria dels exemples, valgui la no 
incorporació d’experiències com ara la relacionada amb la posta en 
funcionament d’un sistema de mesura de la radicació de les antenes les 24 
hores del dia i durant els set dies de la setmana per tal que aquestes dades 
puguin ésser incorporades a un centre de recollida d’informació que el mateix 
Ajuntament de Barcelona incorporarà, si més no com a experiència pilot, a 
càrrec de les empreses operadores. 
 
 Pel que fa a la tercera categoria dels exemples, valgui la no 
manifestació  en la introducció que acatar els  continguts dels decrets emesos 
pels governs espanyol i català   no significa  llur acceptació. Principi que 
considerem bàsic per tal de poder fonamentar la reivindicació i l’assoliment 
d’una nova legislació més respectuosa amb la salut pública. Aquesta idea, 
hauria d’haver tingut una plasmació concreta en la necessitat d’aconseguir 
que, almenys alguna de les antenes més problemàtiques (com ara la 
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instal·lada a tocar de l’Escola Els Pins), tot i ésser plenament legals, haguessin 
estat motiu d’intent de desmantellament.  
 
 La segona argumentació sobre la qual basem l’abstenció del Grup 
Municipal d’ERC té com a punt de partença la necessitat de no transmetre a la 
població la sensació de “normalitat” que un acord pres de manera unànime 
podria fer creure o, si més no, podria ésser susceptible d’instrumentalització. 
Perquè, evidentment, aquesta hipotètica sensació de “normalitat” en res 
reflectiria la realitat, tant pel que ha estat dit anteriorment, com pel fet que es 
tracta d’una qüestió políticament i científica oberta.  
 
 Valorem i compartim el compromís adquirit pel tinent d’alcalde 
d’avançar plegats, però entenem que, com a oposició política a l’actual Govern 
de la ciutat i per tal d’assolir els objectius als quals aspirem,  ens cal reservar 
una llibertat d’acció que el vot favorable reduiria.” 
 
 Acte seguit pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup al seu 
moment ja va votar a favor del Reglament, i continuem votant a favor, i no 
compartim les manifestacions catastrofistes sobre la telefonia mòbil, ni 
tampoc que aquesta normativa no sigui tan restrictiva com a la resta 
d’Europa, sinó que crec que és al contrari perquè està feta en base a la que es 
va aprovar al Parlament de Catalunya i tinc entès que és més restrictiva que la 
normativa de la comunitat europea i de molts països d’Europa. 
 
 Sobre les morts que pot ocasionar la telefonia mòbil –segons s’ha 
dit- tampoc ho comparteixo, perquè allò que és evident és que des que hi ha 
telèfons mòbils, les expectatives de vida han crescut, tot i que no crec que 
sigui per la telefonia mòbil, però tampoc no crec que perjudiqui. 
 
 Acte seguit pren la paraula de la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
s’han mostrat a favor de l’Ordenança des del principi, i li agradaria fer una 
pregunta sobre les esmenes que s’han presentat. Allò que més m’ha cridat 
l’atenció és el canvi de llenguatge, “exigirà”, “obligarà” i “establirà”, són uns 
canvis molt substantius en allò que és la legislació. 
 
 Penso que aquesta Ordenança està feta –suposo- en base a la de la 
Generalitat de Catalunya i a la del Govern de l’Estat i també se’ns ha donat la 
garantia de què es pot anar canviant a mesura que es vagin fent estudis per 
experts que són qui ha de dir el perill que comporten aquestes antenes. En 
base a això, suposo que si més endavant es fan estudis que demostren que hi 
ha perill envers a la ciutadania, doncs no hi haurà cap problema en canviar 
l’Ordenança i fer-la  més restrictiva. 
 
 Vull recordar, continua manifestant la Sra. Espinosa, que hi ha dos 
punts en els que he reincidit sempre, són dues antenes respecte de les que 
m’agradaria que es prenguessin totes les mesures possibles de restricció i, en 
el seu cas, de canvi. Una és la que està davant el col·legi els Pins, perquè està 
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molt a prop, ja sé que dóna els nivells i ja m’han explicat tot, però continuo 
pensant que està molt a prop d’on estan els nens. Altra és la que ja vaig 
comentar en la Comissió Informativa, està a l’Almeda i sembla ser que van a 
fer unes obres de reestructuració, cal veure si el que faran és correcte. 
M’agradaria que es fes una revisió i si ja s’ha fet que ho diguin. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Miguel López Sánchez, com 
a Regidor del Grup Municipal d’IC-V, per manifestar que el seu Grup, d’alguna 
manera, com a part integrant de l’Equip de Govern, som partícips de 
l’elaboració d’aquesta Ordenança, i està clar el nostre interès de què 
poguéssim anar més enllà, però també volem ser realistes perquè allò que no 
podem és fer una Ordenança que no estigui immergida en la normativa de la 
Generalitat  i del govern espanyol ja que això ens podria portar a què alguna 
operadora pogués presentar impugnacions. Per això creiem que aquesta 
ordenança és necessari que s’aprovi avui perquè regula i, per altra banda, el 
que fa és millorar les actuacions que anteriorment havia portat l’ajuntament 
en aquest terreny. 
 
 A més, hi ha el compromís escrit de què totes aquelles 
modificacions que puguin sorgir derivades d’estudis científics o mèdics, 
s’incorporaran a l’ordenança, i això vol dir que els dubtes i sospites que podem 
tenir en aquest moment, si és que es confirmen doncs s’incorporaran 
modificacions a l’ordenança, la qual cosa ens porta a què serà una ordenança 
que pot estar al dia de tots aquells avenços que puguin sorgir. Nosaltres -com 
no som experts ni tècnics- el que hem d’elaborar és una ordenança que  
beneficiï als ciutadans/nes de la nostra ciutat, i per això l’ordenança que 
aprovarem avui és important fer-lo i no anar més enllà del temps perquè ens 
podria perjudicar a tots. 
 
 Seguidament intervé el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que considera que ja ha explicat anteriorment el 
motiu de la necessitat de tenir una regulació que, a més, com també he 
comentat en vàries ocasions, l’ordenança no és pas una cosa que no es pugui 
modificar, és un instrument viu que s’ha d’anar adaptant a totes les 
modificacions que es vagin produint a nivell legislatiu. 
 
 Així mateix aclarir que hi havia certes coses que podíem haver 
incorporat però en aquest tema sempre hem intentar tenir una dosi important 
de responsabilitat, tant en l’advertència del perill que suposa el tema de les 
antenes sense arribar al risc d’atemorir als ciutadans, i amb la responsabilitat 
de tenir un instrument jurídic amb el qual no sigui possible que les 
operadores demanin la seva suspensió, perquè aleshores no tindríem 
ordenança. Evidentment hi ha altres ajuntaments que incorporen alguns 
aspectes però tampoc sabem qui serà el desenllaç final. La voluntat política 
està clara d’anar modificant l’ordenança en funció d’aquelles situacions que es 
vagin produint en el futur i que millorin òbviament el control d’atorgar la 
llicència d’activitat a les antenes de telefonia mòbil. 
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 També aclarir una cosa en relació a allò dit pel senyor Flórez, la 
Diputació no té res a veure-, quan tu deies que si la Generalitat, el Estat, i no, 
la Diputació el que ha fet és coordinació dels ajuntaments, ja que no té 
facultats per a modificar la legislació que existeix sobre aquest tema. Qui sí la 
té és el Govern, -Sra. Espinosa- i ho dic per això que ens preguntava, i jo 
estaria encantat de què demà, el Sr. Piqué, modifiqui la llei i digui que la 
distància que ha d’haver entre una antena i un col·legi s’amplia i, per tant, ni 
vostè ni jo estarem preocupats per l’antena dels Pins. Ho té ben fàcil. 
 
 Respecte al tema del control de les emissions, doncs ja vam 
comentar que si la proposta que està a Barcelona funciona en la pràctica, 
òbviament, nosaltres incorporarem aquest tema. 
 
 No creiem que hem de deixar l’ordenança damunt la taula, creiem 
que l’hem d’aprovar, penso que aquesta és la nostra responsabilitat, però crec 
també en el camí aquest del diàleg i d’anar incorporant elements positius que 
millorin l’ordenança i que la perfeccionin, permetrà també tenir una millor 
regulació d’aquesta activitat. 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que ja hem dit que 
efectivament  ha hagut una sèrie de millores, però hi ha algunes qüestions que 
simplement volia comentar ja que tant el Sr. Balmón com el Sr. Miquel López, 
assenyalaven -i és veritat que diu- que quan hi hagi recomanacions o 
confirmacions o quan altres ajuntaments o institucions hagin avançat més, o 
bé avenços científics -deia el Sr. López-, es modificarà doncs si ens serveix, per 
exemple, hi ha la resolució de la Conferència de Salzburg, una conferència 
internacional de científics a tots els nivells, que recomana unes emissions un 
milió de vegades per sota de les que s’accepten aquí, o Suïssa, cinquanta 
vegades, o Anglaterra i els EUA, vint vegades per sota. 
 
 També dir, i això com una qüestió al marge, però vull que se sàpiga, 
de les medicions que es van encarregar per part de l’Ajuntament a l’Institut de 
Tecnologia, va haver un únic punt a Cornellà que es va dir que estava fora de 
normes i són les dues antenes que estan en el Padró, una al carrer Domènec i 
Muntaner, 31, i l’altra en el passatge Mateo Oliba, 12, que estan a deu o dotze 
metres una de l’altra i que els paral·lelepípedes es creuaven i s’hi havia de 
modificar. A dia d’avui això continua exactament igual que estava, no s’ha 
modificat res,  heu d’exigir d’una vegada que com a mínim això es modifiqui. 
 
 Entre els molts informes científics que estan arribant cada dia, i 
aquí tinc un molt extens i molt ben documentat, que finalment posa un 
exemple, i diu “Quan vam exposar un conjunt de ous de gallina, és a dir, 
embrions d’un ser viu a radiacions electromagnètiques amb un simple telèfons 
mòbil, la mortaldat va passar del 16%, considerat normal, percentatge sense 
exposició, a un 59 % quan se’l va col·locar un telèfon mòbil a 10 centímetres.”  
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstencions: 
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i 
Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyors Arnau Funes Romero i Miguel López 
Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
 
 
 
 
 
 4.- Aprovar la incorporació  a l’Inventari de Béns d’aquest 
Ajuntament de finques  provinents  de l’expropiació  de la zona Ribera 
Serrallo. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’expedient relatiu al projecte d’expropiació pel sistema de 
taxació conjunta, del Polígon 2 del Pla Especial d’assignació d’usos del 
subsector Ribera –Serrallo de Cornellà de Llobregat. 
 
 Atès que de resultes de l’aplicació de l’esmentat expedient s’ha 
procedit a l’expropiació de diferents finques en favor de l’Ajuntament de 
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Cornellà les dades de les quals s’ incorporen en document annex, contenint les 
corresponent actes d’ocupació que contenen totes les dades de la finca. 
 
 Atès que conforme la legislació d’expropiació forçosa, l’acta 
d’ocupació suposa títol suficient per acreditar el dret de propietat en favor de 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat. 
 
 Atès el que estableix el Decret 336/1988 de 17 d’ octubre, pel qual 
s’ aprova el Reglament del Patrimoni dels Ens Locals relatiu a la incorporació 
de finques a l’inventari. 
 
 El Ponent de la Comissió Informativa de Interior, Comerç i 
Comunicació, proposa al Ple la adopció dels  següents 
 

ACORDS 

 
 Primer.- Incorporar a l’ Inventari Municipal de Béns  de 
l’Ajuntament, les  finques  del projecte d’expropiació del Polígon 2 del Pla 
Especial d’ assignació d’ ús del subsector Ribera Serrallo, les dades de les 
quals s’ incorporen com document annex a aquest acord,  contenint les 
corresponent actes d’ocupació a on es contenen totes les dades de la finca i 
plànols identificatius, 
 
 Segon.- Iniciar als tràmits al Registre de la Propietat de l’Hospitalet 
de Llobregat, de les finques incorporades, a efectes de la seva inscripció a 
favor de l’ Ajuntament, així com l’ agrupació de les mateixes. 
  
 Tercer.-  Comunicar el present acord al Departament d’ Urbanisme, 
Habitatge i Infrastructures, al Departament de Gestió Tributària i la 
Intervenció Municipal.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que l’objecte de l’acord és la incorporació 
de totes les finques que ja estan expropiades en aquesta zona, i es procedirà a 
la seva inscripció al registre. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i 
Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyors Arnau Funes Romero i Miguel López 
Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
 
 
 
 
 5.- Aprovar  la modificació del contracte de consultoria i 
assistència, consistent en l’elaboració del projecte executiu de 
l’equipament esportiu Ribera-Serrallo, aprovat pel Ple Municipal en data 
27 de juliol de 2000. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vista la proposta formulada pel Departament d’Urbanisme, 
Habitatge  i Infrastructures , referent a: 
 

Objecte: Modificació del contracte d’ elaboració del projecte executiu 
de l’ Equipament Esportiu Ribera Serrallo” de Cornellà de Llobregat 
aprovat pel Ple de data 27 de juliol del 2000. 

 
 Un cop adjudicades els treballs es considera necessari la realització 
del Projecte d’Urbanització de l’entorn, no inclòs en el encàrrec inicial; Estudi i 
Projecte acústic del pavelló per fer-lo compatible amb altres manifestacions 
diferents de les esportives que no s’havia tingut en compte en l’encàrrec 
inicial; Estudi sobre energies alternatives que possibiliten un estalvi d’energia 
a l’hora de la posada en funcionament de la instal·lació. 
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 La present modificació contractual suposa un increment de 
209.114,43 euros, el que suposa un 27,40 % d’increment sobre el preu 
original. 
 
 Es justifica la impossibilitat d’encarregar de forma independent els 
estudis realitzats, atesa la relació intrínseca dels mateixos amb el projecte 
inicial i la necessitat d’aconseguir una major sinèrgia i funcionalitat del 
conjunt de l’obra. Així mateix la dimensió de la nova xarxa de clavegueram 
dels carrers, de pendent pràcticament plana, obliga a modificar la topografia 
del solar, havent-se d’adaptar el projecte de la instal·lació a aquesta nova 
realitat. Ens trobem davant d’una solució estètica de l’entorn que ha de 
resoldre el mateix autor del projecte perquè tot el conjunt es resolgui de 
manera unitària 
 
 Les raons de servei públic de la realització del estudis fets es 
justifiquen esquemàticament pels següents motius: 
 

La urbanització de l’entorn està estretament relacionada amb el 
mateix projecte del pavelló esportiu i construcció de la piscina 
municipal, ja que es fa necessari interrelacionar aquestes 
instal·lacions quan a accessos, serveis i d’altres amb l’entorn més 
proper. Un tractament diferenciat suposaria un cost major i una 
falta d’eficiència del projecte de la instal·lació, conforme a les raons 
obrants en l’informe de l’arquitecta municipal. Quant a l’estudi i 
projecte acústic del pavelló per fer-lo compatible amb altres 
manifestacions diferents de les esportives, aquesta utilització per 
altres usos no només esportius ha de permetre una major 
rendibilitat econòmica del projecte i a la vegada una major 
rendibilitat social de la instal·lació afavorint l’exercici d’altres 
competències municipals, principalment de caire cultural, conforme 
a aquesta compatibilitat d’usos de l’espai.  Per fi l’estudi sobre 
energies alternatives que ha de possibilitar un plus d’estalvi 
energètic ha de garantir la prestació d’un servei en condicions 
ambientals correctes i amb una eficiència de la instal·lació a nivell 
energètic que ha de redundar en aspectes econòmics i de 
sostenibilitat de la instal·lació. 

 
 Atès el que disposa l’article 146 de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques, en relació als articles 60 i 120 de la mateixa, sobre 
la possibilitat de modificar els contractes per raons d’interès públic, sempre 
que aquestes modificacions responguin a noves necessitats o causes 
imprevistes i figurin a l’expedient la deguda justificació. 
 
 Vist l’informe emès per l’Arquitecte Municipal I Cap del 
Departament de Contractació. 
 
  El Ponent de la Comissió Informativa de Règim Interior, Comerç i 
Comunicació, proposa al Ple l’ adopció dels següents  
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ACORDS 
 
 Primer.- Modificar el contracte d’assistència tècnica d’elaboració del 
projecte executiu de l’Equipament Esportiu Ribera Serrallo” de Cornellà de 
Llobregat aprovat pel ple de data 27 de juliol del 2000, essent l’import total de 
la modificació 209.114,43 euros i suposa un increment del  27,40 % respecte 
al pressupost d’adjudicació que va ésser de 763.285,37 euros. 
 
 Segon.- Ampliar de conformitat amb l’article 43 de la Llei de 
Contractes de les Administracions Públiques, la garantia definitiva en 
8.364,58 euros que haurà d’ingressar el contractista a la Tresoreria Municipal 
en el termini de quinze dies a comptar des de la notificació d’aquests acords. 
 
 Tercer.- Formalitzar la modificació del contracte en document 
administratiu, facultant al senyor Tinent d’Alcalde d’Interior, Comerç i 
Comunicació als expressats efectes. 
 
 Quart.- Notificar els presents acords a l’arquitecte Sr. Alvaro Siza 
Vieira, al Departament d’Urbanisme, Habitatge  i Infrastructures, així com a la 
Intervenció Municipal. 
 
 Cinquè.- Comunicar les dades relatives a l’adjudicació d’aquest 
contracte al Registre Públic de Contractes de la Junta Consultiva de 
Contractació Administrativa en el termini dels tres mesos següents a la seva 
formalització, de conformitat amb allò que preveuen els articles 59,94 i 118 de 
la Llei de Contractes de les Administracions Públiques.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació del dictamen manifestant que ja es va aprovar l’adjudicació del 
contracte per la realització del projecte, però algunes coses no van quedar 
previstes en la redacció del mateix, i, per tant, s’han considerat una sèrie 
d’estudis i projectes relacionats amb l’aspecte acústic, un altre amb el tema 
d’energies alternatives i un altre amb la urbanització de l’entorn. La 
modificació incrementa el pressupost d’aquest contracte en 209.114,43 euros.   
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que en tots els acords  
relacionats amb aquest tema  la nostra posició és en contra. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
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Vot en contra: 
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i 
Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyors Arnau Funes Romero i Miguel López 
Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
 
 
 
 
 Arribant a aquest punt el Sr. Alcalde manifesta que els punts 6 i 7 
es debatran conjuntament. 
 
 6.- Aprovar l’inici d’expedient i el Plec de Clàusules 
Administratives Particulars, relatiu al contracte de consultoria i 
assistència tècnica, mitjançant concurs, per la direcció, inspecció i 
supervisió de l’execució de les obres de construcció de l’equipament 
esportiu Ribera-Serrallo, consistent en la direcció d’obra (compartida amb 
l’arquitecte autor del projecte), el control de qualitat i la coordinació en 
matèria de seguretat i salut.  
 
 DICTAMEN 
 
 
   “Vist l’expedient instruït per la contractació amb les següents 
característiques: 
 

Naturalesa: Aquest contracte te caràcter administratiu i es tipifica 
com a contracte de consultoria i assistència. 
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Objecte del contracte: Assistència tècnica per la direcció, inspecció i 
supervisió de l’execució de les obres i la coordinació en matèria de 
seguretat i salut de les mateixes), per la construcció de l’equipament 
esportiu Ribera”, consistent en la direcció de l’obra (compartida amb 
l’arquitecte autor del projecte), la direcció de l’execució de l’obra, el 
control de qualitat i la coordinació en matèria de seguretat i salut. 
 
Tramitació: Ordinària 
Procediment d’adjudicació: Obert 
Forma d’adjudicació: Concurs 

 
   Vist l’informe emès al respecte pel Cap del Departament de 
Contractació-Patrimoni i Secretària General i l’Arquitecte Municipal. 
 
   El Ponent de la Comissió Informativa de Règim Interior, Comerç i 
Comunicació, proposa al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
   Primer.- Iniciar expedient de la següent contractació: 
 

Naturalesa: Aquest contracte te caràcter administratiu i es tipifica 
com a contracte de consultoria i assistència. 
 
Objecte del contracte: Assistència tècnica per la direcció, inspecció i 
supervisió de l’execució de les obres i la coordinació en matèria de 
seguretat i salut de les mateixes), per la construcció de l’equipament 
esportiu Ribera”, consistent en la direcció de l’obra (compartida amb 
l’arquitecte autor del projecte), la direcció de l’execució de l’obra, el 
control de qualitat i la coordinació en matèria de seguretat i salut. 
 
Tramitació: Ordinària 
Procediment d’adjudicació: Obert 
Forma d’adjudicació: Concurs 

 
   Segon.- Aprovar el Plec de Condicions Econòmic-Administratives 
Particulars de la contractació  que figuren com annexos I . 
 
   Tercer.- Autoritzar la despesa de caràcter plurianual i fent ús de les 
facultats concedies per l’ article 84 del R.D. 500/90, de 20 d’ abril, ateses les 
circumstàncies excepcionals que concorren en el present expedient de 
contractació, aplicar la mateixa en els exercicis i pels import següents: 
 
 
51 452 C0 6019013 Equipament Esportiu        exercici 2002    274.243,30 eur 
51 452 C0 6019013 Equipament Esportiu        exercici 2003    244.325,84 eur 
51 452 C0 6019013 Equipament Esportiu        exercici 2004    164,477,67 eur 
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subordinat al crèdit que es consigni en els respectius Pressupostos.”  
 
   Quart.- Convocar concurs per a l’adjudicació de l’esmentada 
contractació, de conformitat amb l’article 75 de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques, donant publicitat a la licitació mitjançant anunci 
en el Butlletí Oficial de la Província., en el Butlletí Oficial de l’Estat i en el 
Diari Oficial de les Comunitats Europees conforme a l’establert al Plec de 
Condicions Econòmic-Administratives Particulars. 
 
   Cinquè.- Establir que en el present procediment no procedeix 
clàusula de revisió de preus atesa la tipologia del contracte 
 
   Sisè.- Comunicar la present resolució a la Intervenció Municipal 
així com al Departament d’Urbanisme i Infrastructures. 
 
                Setè.- Facultar al Tinent d’Alcalde d’Interior, Comerç i 
Comunicació, senyor Antonio Balmón Arévalo, per a la firma de quants 
documents públics i privats fossin necessaris per a l’execució dels acords que 
antecedeixen.” 
 
 
 7.- Aprovar l’inici d’expedient i el Plec de Clàusules 
Administratives Particulars, relatiu al contracte mitjançant procediment 
negociat sense publicitat, per les funcions de Director d’obra, 
compartides al 50% amb altre tècnic superior, de les obres de construcció 
de l’equipament esportiu Ribera-Serrallo.  
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient instruït per la contractació amb les següents 
característiques: 
 

Objecte del contracte : Treball de direcció d’ obra, compartides al 
50% , amb altre tècnic superior de les obres de construcció de l’ 
Equipament Esportiu  Ribera Serrrallo. 
 
Tramitació: Ordinària  
Procediment d’adjudicació: Procediment Negociat. 
Forma d’adjudicació: Sense publicitat 

 
 Vist l’informe emès al respecte per l’ Arquitecte Municipal i el Cap  
del  Departament de Contractació-Patrimoni i Secretària General. 
 
 El Ponent de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, proposa al ple l’ adopció dels següents  
 

ACORDS 
  

 Primer.- Iniciar expedient de la següent contractació: 
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Objecte del contracte: Treball de direcció d’ obra, compartides al 
50% , amb altre tècnic superior de les obres de construcció de l’ 
Equipament Esportiu  Ribera Serrallo. 
 
Tramitació: Ordinària.  
Procediment d’adjudicació: Procediment Negociat. 
Forma d’adjudicació: Sense publicitat. 

 
 Segon.- Aprovar el Plec de Condicions Econòmic-Administratives 
Particulars de la contractació, que figura com annex I. 
   
 Tercer.- Convocar procediment negociat per a l’adjudicació de 
l’esmentada contractació, de conformitat amb l’article 92 de la Llei de 
Contractes de les Administracions Públiques. Atès que conforme a les dades 
obrants a l’expedient no és possible promoure concurrència d’ofertes, per ser  
el senyor Alvaro Siza Vieira , l’adjudicatari de la redacció del projecte executiu 
de l´Equipament Esportiu Ribera Serrallo, conforme a l’acord de Ple de data 26 
d’octubre del 2000. 
 
 Quart.- Autoritzar la despesa de caràcter plurianual i fent ús de les 
facultats concedies per l’ article 84 del R.D. 500/90, de 20 d’ abril, ateses les 
circumstàncies excepcionals que concorren en el present expedient de 
contractació, aplicar la mateixa en els exercicis i pels import següents : 
 
Any 2002 –51452CO 6010913    Equipament Esportiu 76.395,77 Euros 
Any 2003 – 51452CO 6010913   Equipament Esportiu    68.061,69 Euros 
Any 2004 – 51452CO 6010913    Equipament Esportiu   45.818,44 Euros 
 
subordinat al crèdit que es consigni en els respectius Pressupostos.”  
 
 Cinquè.- Aplicar mitjançant el present acord la utilització del 
procediment negociat a l’hora d’adjudicar el contracte de direcció d’obra 
conforme a l’establert a la clàusula primera (Objecte del Contracte) del Plec de 
Condicions Particulars de la contractació mitjançant concurs, de la 
consultoria i assistència tècnica corresponent a la elaboració del projecte 
executiu de l’equipament esportiu Ribera Serrallo de Cornellà de Llobregat, 
adjudicat al senyor Alvaro Siza Vieira mitjançant acord de Ple de data 26 
d’octubre de 2000, motivat en els següents punts: 
 

- L’específitat del projecte aprovat, amb solucions arquitectòniques 
d’elevada qualitat i complexitat, solucions estètiques, aspectes de 
eficiència energètica, etc, fan recomanable que si més no s’oferti a 
l’adjudicatari del projecte d’obra,  un 50% dels treballs de direcció 
d’obra, establint per  l’altre 50% de la direcció d’obra, la direcció de 
l’execució de l’obra, el control de qualitat i la coordinació en matèria 
de seguretat i salut un procediment obert, ja que per totes aquestes 
funcions no es imprescindible que es realitzin pel redactor del 
projecte. Amb aquesta distribució es garanteix una major 
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concurrència i es limita el procediment negociat a aquells aspectes 
mínims esmentat. 

 
 Sisè.- Establir com a preu del contracte, 190.275,90  euros amb 
l’IVA Inclòs. 
 
 Setè.- Facultar al Tinent d’Alcalde de Interior, Comerç i 
Comunicació, per a la signatura del contracte .  
 
 Vuitè.- Comunicar la present resolució al licitador senyor Alvaro 
Siza Vieira a efectes de presentació de la documentació i oferta econòmica 
corresponent conforme a l’establert al Plec de Condicions Particulars i a la 
Intervenció Municipal així com al Departament d’Urbanisme i Infrastructures.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació dels dictàmens, manifestant que al Ple que es va aprovar el 
contracte ja prevèiem que l’equip al que s’adjudiqués la realització del projecte 
pogués incorporar la direcció d’obra, i fruit de la reflexió que s’ha fet per part 
del Departament d’Urbanisme i fruit també de la voluntat d’incorporar nivells 
de control més enllà del que és el redactor del projecte, per intentar tenir una 
presència més quotidiana  en l’execució de les obres, estem parlant d’un 
volum d’obres que estan al voltant de tres mil set-cents milions, es faci a 
través de tot un equip que permeti coordinar –tal com diu el punt- l’execució i 
la direcció més immediata d’aquestes obres, d’aquí la proposta de diversificar 
el contracte de direcció d’obra que en el primer cas, sortiria a concurs per un 
valor de 683.000,- euros i l’adjudicació en el procediment negociat és de 
190.275,- euros. 
            
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que la seva posició és la 
mateixa que en el darrer punt. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesos a votació els dictàmens són aprovats per majoria 
absoluta dels assistents. 
 
Vot en contra: 
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i 
Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyors Arnau Funes Romero i Miguel López 
Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
 
 
 
 
 
 8.- Aprovar l’inici d’expedient de contractació, així com aprovar 
el  Plec de Clàusules Particulars per la contractació d’obres referent a la 
conservació, reparació i millora dels elements de fontaneria de les 
dependències municipals. 
 
 DICTAMEN 
 
 
  “Vist l’expedient instruït per la contractació amb les següents 
característiques: 

 
Naturalesa: Contracte d’ obres, d’ acord amb els articles 5.2 a) i 120 
del Reial Decret Legislatiu. 
 
Objecte del contracte: Conservació, reparació, millora i renovació 
dels elements de fontaneria de les dependències municipals. 
 
Tramitació: Ordinària. 
Procediment d’adjudicació: Obert 
Forma d’adjudicació: Concurs 

 
  Vist l’informe emès al respecte pel Cap del Departament de 
Contractació-Patrimoni i Secretària General i Enginyer Municipal. 
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  El Ponent de la Comissió Informativa de Règim Interior, Comerç i 
Comunicació, proposa al Ple l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
  Primer.- Iniciar expedient de la següent contractació: 
 

Naturalesa: Contracte d’ obres, d’ acord amb els articles 5.2 a) i 120 
del Reial Decret Legislatiu. 
Objecte del contracte: Conservació, reparació millora i renovació 
dels elements de fontaneria de les dependències municipals. 
 
Tramitació: Ordinària. 
Procediment d’adjudicació: Obert 
Forma d’adjudicació: Concurs.  

 
  Segon.- Aprovar el Plec de Condicions Econòmic-Administratives 
Particulars de la contractació i el Plec de Condicions Tècniques que figuren 
com annexos I i II. 
 
  Tercer.- Autoritzar la despesa de caràcter plurianual amb aplicació 
als exercicis i pels imports següents: 
 
Any 2002 – 12 431B0 6230120  Fontaneria General- 38.064 euros 
Any 2003-12 431 B0 6230120 Fontaneria General – 76.128 euros,  subordinat 
al crèdit que es consigni en els respectius Pressupostos” 
 
  Quart.- Convocar concurs per a l’adjudicació de l’esmentada 
contractació, de conformitat amb l’article 75 de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques, donant publicitat a la licitació mitjançant anunci 
en el Butlletí Oficial de la Província. 
 
  Cinquè.- Establir que en el present procediment no procedeix 
clàusula de revisió de preus per tenir una durada no superior a l’ any. 
 
  Sisè.- Comunicar la present resolució a la Intervenció Municipal 
així com al Departament de Via Publica, Manteniment i Serveis. 
 
  Setè.- Facultar al Tinent d’Alcalde d’Interior, Comerç i 
Comunicació, senyor Antonio Balmón Arévalo, per a la firma de quants 
documents públics i privats fossin necessaris per a l’execució dels acords que 
antecedeixen.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació es fa una 
explicació del dictamen, manifestant ja va comentar a la Comissió Informativa 
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que aquest assumpte s’ha d’aprovar en el Ple per una disposició legal que 
obliga donat que com es tracta d’un contracte que s’executarà en dos anys, 
l’any 2002 i 2003, i la quantitat corresponent a l’any 2003 és superior a la 
d’aquest any ha de passar pel Ple la seva aprovació. 
 
 És un contracte que té per objecte la reparació i millora del 
elements de fontaneria i serà un concurs, i puja en total 114.192,- euros. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i 
Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyors Arnau Funes Romero i Miguel López 
Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
 
 
 
 
 9.- Moció pel reconeixement lícit de la negociació col·lectiva i 
pel respecte als acords aprovats dins de l’àmbit de l’autonomia local. 
 
 MOCIÓ 
 
 “En el marc de les competències que ens atribueixen la Constitució i 
les Lleis, els agents socials i les  administracions públiques hem anat 
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construint en el temps, espais de participació i instruments de motivació dins 
de l’àmbit de les polítiques de personal. 
  
 Un element clau en la definició de les relacions laborals modernes i 
eficaces ha estat la negociació col·lectiva tant en el sí de les administracions 
públiques com  en la resta del mon laboral i social.  
 
 La capacitat autònoma d’establir  marcs interns de drets i 
obligacions laborals ha estat una característica de gran part de les 
administracions locals de Catalunya i també de les empreses, permeten que 
els seus empleats participin en els objectius i realitats socials de la comunitat 
o de l’empresa on presten la seva tasca professional. 
 
 Aquesta pràctica, que ha permès conjuminar la defensa dels 
interessos dels empleats amb la promoció de l’interès públic, es veu 
qüestionada darrerament per l’actuació del govern central, tant per la 
vulneració d’acords generals com per la imposició de límits artificials que 
limiten l’autonomia local i la capacitat de negociació col·lectiva. 
 
 L’actual supeditació de la negociació col·lectiva del conjunt de les 
administracions públiques als acords o desacords que es produeixen a la mesa 
de la funció pública estatal, fa que la manca de seguretat jurídica dels acords 
establerts entre els representants del govern central i els sindicats, així com 
les imposicions de normes unilaterals per part dels òrgans competents, afectin 
també als empleats de les administracions locals de Catalunya, amb una 
repercussió negativa. 
 
 Els Ajuntaments cada cop tenim més dificultats per poder gestionar 
i aplicar les nostres decisions responsables i dins del marc legal, per la 
constant intromissió i fiscalització sense control que patim per la Delegació del 
Govern. 
 
 Aquesta pràctica constant, en el cas de Cornellà ha succeït en dues 
ocasions,  provoca cada cop més la sensació de que és pretén qüestionar i 
restringir al màxim l’àmbit de l’autonomia local, i sobre tot, menysprear les 
facultats dels agents socials i la Institució per adoptar acords que beneficien al 
conjunt d’afectats sense alterar ni vulnerar cap tipus de disposició. 
 
 Per tot això, el President de la Comissió Informativa d’Interior, 
Comerç i Comunicació proposa al  Ple Municipal la adopció de la següent 
moció pel reconeixement lícit de la negociació col·lectiva i pel respecte als 
acords aprovats dins de l’àmbit de l’autonomia local, que es concreta en els 
següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Manifestar el nostre  rebuig a les accions presses per la 
Delegació del Govern encaminades a reduir l’autonomia local, en tots aquells 
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acords adoptats per aquest Ple Municipal i que fan referència a les condicions 
dels treballadors i treballadores 
 
 Segon.- Demanar a la Delegació del Govern la retirada immediata 
del darrer recurs presentat contra l’aprovació de la Normativa de Retribucions 
i Provisió de Llocs de Treball d’aquest Ajuntament i dels seus Organismes 
Autònoms, en base a als arguments jurídics que consten en les al·legacions 
presentades davant del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, i per 
tractar-se d’una acció que es realitza únicament sota la presumpció de 
possible irregularitat no constada en el propi recurs. 
 
 Tercer.- Donar trasllat del present acord a la Delegació del Govern, 
als grups parlamentaris del Congrés de Diputats i a les associacions 
municipals de Catalunya.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació de la Moció, manifestant que això ho portem com a Moció degut 
sobretot a les últimes actuacions que la Delegació del Govern ha tingut amb 
aquest Ajuntament en allò que respecta a la matèria de negociació col·lectiva i 
els resultats d’aquesta negociació. 
 
 Com recordeu, la pròpia Delegació va impugnar al seu moment el 
conveni afectant a tot el tema de retribucions i als acords que ja s’havien 
pactat amb el personal. La voluntat de l’Ajuntament va ser intentar garantir al 
seu moment que aqueixa part no es veiés afectada i, per tant, es va adoptar un 
acord pel qual se suprimien unes clàusules del conveni, però la nostra 
sorpresa va ser quan fa uns dies ens notifiquen la interposició d’un recurs 
contenciós per part de la Delegació del Govern que inicia una sèrie de mesures 
que van en camí d’anul·lar la normativa de retribucions d’aquest Ajuntament. 
 
 Per entendre’ns, la normativa de retribucions té un caràcter de 
reglament intern, és un instrument del que ja fa molts anys aquest Equip de 
Govern va decidir dotar-se, i va decidir dotar-se d’aquest instrument perquè  
permet establir les regles de fixació de les retribucions d’una forma 
transparent i legal. D’una forma transparent en el sentit de què la normativa 
recull tots els procediments relacionats amb la valoració de llocs de treball i 
amb la gestió dels diferents complements que reflecteixen els  salaris dels 
funcionaris, i també una sèrie de procediments que regulen la promoció i les 
gratificacions extraordinàries. 
 
 És a dir, que l’Equip de Govern, sigui el qui sigui, amb aqueixa 
normativa, tota actuació que realitzi en el tema de retribucions està obligat a  
aplicar aqueix reglament, i no estarà en una posició subjectiva de fer el que li 
doni la gana. 
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 Sempre s’ha valorat aquesta normativa, per part dels agents socials 
de l’Ajuntament, com un element positiu. 
 
 Allò que ens causa sorpresa és que aqueix reglament intern que en 
cap moment altera ni posa en crisi la legislació existent en matèria de 
personal, hagi estat impugnada per la Delegació del Govern, i la impugnació 
de la Delegació del Govern ens ve a dir fonamentalment quatre coses. 
 
 La primera és que en la normativa no podem parlar de personal 
laboral i funcionari, i nosaltres podem parlar perquè, en cap cas, suposa ni 
per al personal laboral, ni per al personal funcionari, cap disminució dels seus 
drets, ja que l’únic que diem és que tractarem per igual al personal laboral que 
al personal funcionari. 
 
 La segona és que parla d’una fórmula que es va instituir perquè se 
sàpiga quina és la valoració dels punts, diuen -i a més amb un error- que 
jutja, de què incrementa, l’increment d’aqueixa fórmula està pel damunt del 
que estableixen els pressupostos generals de l’Estat. I solament si ens 
haguessin demanat la normativa de retribucions de l’any passat, veurien que 
la puntuació té l’increment que preveu la Llei de pressupostos generals de 
l’estat, i l’única modificació és que l’any passat eren pessetes i aquest any és 
en euros, i potser això és el que els ha perdut una mica. 
 
 La tercera cosa és referent a la regulació que fem dels complements, 
diuen que en aqueixos complements nosaltres alterem el que es preveu en la 
legislació, i nosaltres òbviament no podem modificar res sobre allò que és el 
complement de destinació, el complement específic i, evidentment, encara 
menys sobre el complement de productivitat, però a més, tots els recursos se 
sustenten en una intuïció que no demostren per a dir que estem alterant la 
normativa que regula aqueixos temes. 
 
 La quarta qüestió és que ens donen una lliçó jurídica perquè en la 
disposició derogatòria de la normativa, dèiem que les anteriors normatives 
internes de l’Ajuntament quedaven derogades, però ells diuen que nosaltres no 
som ningú per a derogar la normativa estatal, i la veritat és que li agraïm 
aquesta reflexió però, òbviament, ja sabem tots els que hi som aquí que el Ple 
no té competència per a derogar la normativa del Ministeri d’Administracions 
Públiques. 
 
 Aleshores, la Moció ve a deixar clar quin és el marc del joc, que jo 
crec que és poc respectuós per part de la Delegació del Govern pel que fa a 
l’autonomia municipal i, evidentment, a la possibilitat de plantejar-nos la 
nostra organització interna i la nostra forma, dins de les vies legals, de 
considerar com s’han de fixar una sèrie d’elements relacionats amb la vida 
laboral del personal d’aquest Ajuntament. 
 
 Per  això que hem presentat aquesta Moció en la que manifestem el 
nostre rebuig a les accions iniciades per la Delegació del Govern i, 
evidentment, demanem a la Delegació del Govern que retiri d’immediat aquest 
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recurs, perquè, a més, la Delegació del Govern demana a més, que se 
suspengui cautelarment el reglament. Si això succeís, ens trobaríem davant 
un buit normatiu intern i en aquests moments no ens hem posat a estudiar 
les dimensions d’aquesta decisió, esperem que no sigui així perquè, 
òbviament, ja hem presentat les nostres al·legacions davant del tribunal, són 
al·legacions contundents i crec que en aquest sentit podem defensar 
tranquil·lament la posició de l’Ajuntament.     
 
 El que ens sorprèn, -l’altre dia en la Comissió Informativa, ho 
explicava el Sr. Perfecto Madrid, -és que tothom sap que la Generalitat ha 
incrementat els sous un 3,1%, a més, ha sortit publicat, i fins avui, que 
nosaltres sapiguem, la Delegació del Govern no ha presentat cap recurs contra 
els acords que han adoptat els treballadors/es de la Generalitat amb el govern 
de la Generalitat. Per tant, molt bé no sabem a què obeeix l’actitud de la 
Delegació del Govern, equànime sens dubte no és i proporcional tampoc.  
  
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que, com ja han 
manifestat -i volem que quedi constància- donem tot el suport a la Moció i 
efectivament rebutgem completament el recurs del govern central que, 
indubtablement, no hi va més que en contra dels treballadors com hi va el 
propi acord de reforma laboral, per tant, només deixar constància d’això i 
rebutjar aqueixa actitud. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
ella no sabia res d’aquesta impugnació fins al dia de la Comissió Informativa, i 
també vol aclarir que el PP de Cornellà en el seu moment va votar a favor, tant 
dels catàlegs de llocs de treball com d’aquest conveni, i va votar de bona fe, 
perquè ara també acabem d’aprovar una Ordenança en la que vostè mateix i el 
representants d’Iniciativa per Catalunya, acaben de dir el mateix i és que si 
aquí aprovéssim alguna cosa que vulnerés la llei, automàticament, se’ns 
impugnaria, o sigui, també val allò que acabem de dir de l’Ordenança pel que 
estem parlant ara.  
 
 He fet les meves indagacions, he estat veient l’expedient i he estat 
parlant amb funcionaris de la Delegació del Govern, -vull aclarir també que no 
són polítics, sinó funcionaris- en concret, amb la mateixa persona que em va 
atendre l’altra vegada. Són funcionaris de l’època socialista, haig de dir que en 
la Delegació del Govern s’han canviat pocs funcionaris i personal laboral, 
estan els mateixos d’abans, i la senyora que em va atendre va dir, entre 
d’altres observacions, que ella era una funcionària també disgustada per 
aquest 2% que el govern manté de cara a recuperar una mica l’economia. M’ha 
explicat que aquest document vulnera 4 lleis. Vulnera la Constitució 
Espanyola, la Llei de Bases de Règim Local, la Llei de Pressupostos de l’Estat i 
hi ha altra cosa que no es pot fer des de cap concepte, que és barrejar 
funcionariat amb personal laboral, i això no pot ser, perquè mentre 
l’Ajuntament de Cornellà no siguem legisladors –cosa que crec no hem arribat 
encara malgrat que tenim el primer Secretari socialista com Alcalde, -encara 
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no podem tenir rang de llei superior, i si vulnerem les lleis superiors ens 
arrisquem a això. 
 
 Prova de què aquest document té indicis d’il·legalitat és que ha estat 
admès a tràmit pel jutge, i són els advocats de l’Estat que són els qui porten 
aquest tema, -no és la Delegada del Govern que suposo que aquesta senyora 
té unes altres coses a fer. Això s’ha admès a tràmit i jo espero i desitjo de tot 
cor que el jutge no prengui decisions més dràstiques perquè aleshores els 
perjudicats serien els treballadors/es d’aquest Ajuntament i cap dels que hi 
som aquí volem que això succeeixi. 
 
 És la segona vegada que passa, i pel que se m’ha explicat, en 
l’anterior impugnació es va haver de retrocedir i admetre allò que la Delegació 
del Govern va dir al seu dia ja que en cas contrari es perdria el judici i es 
condemnaria a aquest ajuntament a costes. Estic d’acord totalment en 
l’autonomia que hauria de tenir aquest ajuntament per a regular tot el que 
concerneix als seus treballadors, però això ho hem d’aconseguir en l’estat de 
la nació, a on tant el Partit Socialista com els altres grups tenen els seus 
representants i s’han de canviar les lleis. 
 
 No es pot barrejar un tema legal amb la política. La Delegació del 
Govern està complint la seva funció, que és vigilar els interessos de l’Estat i, 
per tant, aquí no crec que la Sra. García-Valdecasas tingui cap malvolença 
contra Cornellà, sinó al contrari. Crec que si aquest blocatge que vostè diu que 
no creu que passi, i jo soc bastant més pessimista, passés, jo crec que 
s’haurien de demanar depuracions perquè aquests documents haurien hagut 
de passar el filtre legal que els correspon pels òrgans d’aquest Ajuntament, i si 
en algun moment es vulnera la llei com diuen, s’hauria d’haver evitat. 
 
 Acte seguit pren la paraula del senyor Miguel López Sánchez, com a 
Regidor del Grup Municipal d’IC-V, per manifestar que quan es va aprovar la 
normativa i el conveni, va ser aprovat per unanimitat, i la veritat és que 
després de segons quines intervencions, costa poder aguantar-se, perquè es 
diu que això no es barregi  amb política, i jo crec que en aquest cas s’està 
barrejant amb política. Hi ha una qüestió molt clara -abans ho deia el Sr. 
Balmón-, quan la Generalitat ha fet un augment superior, ningú ha dit res, i 
l’altre dia en la Comissió Informativa també es va comentar i és que el cos de 
funcionaris compren des d’un administratiu un conserge o un alt funcionari i 
quina  casualitat que als jutges no els van aplicar el 2%, sinó un 15% 
d’augment. 
 
 Els treballadors de la Generalitat no són funcionaris?, els jutges no 
són funcionaris?. Jo puc pensar malament i equivocar-me, evidentment, però 
en aquests moments hi ha una persecució política a l’Ajuntament de Cornellà. 
Qui són els que pateixen aqueixa persecució política?, doncs els treballadors, 
els funcionaris, perquè primer se’ls congela per ordre del govern del PP la 
revisió salarial que s’havia pactat en un conveni, després implanten uns límits 
salarials per decret-llei i a més, en l’Ajuntament de Cornellà, s’impugna el 
conveni, i ara és la Delegació de Treball la que impugna una normativa de 
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retribucions quan s’hauria de felicitar als que la van fer, tant a la part social 
com a la part que en aquells moments representava a l’Equip de Govern de 
l’Ajuntament, ja que van fer quelcom que jo considero molt important i molt 
interessant, equiparar els dos “tipus” de treballadors, funcionaris i laborals, i 
a igual treball, igual sou. Això és anticonstitucional?, això atempta contra la 
Llei de Règim Local?, doncs bé, si és anticonstitucional, hem de revisar la 
Constitució, perquè jo soc dels que diuen que la Constitució s’ha de canviar, o 
sigui, per això no tinc cap problema, ho assumeixo. 
 
 Quant a això de l’augment en l’explicació que fa la Delegació de 
Govern parla de què: “incrementándose según lo establecido lo cual implica o 
parece implicar que en todo caso durante el año 2002 y en relación al 2001 se 
ha incrementado”, o sigui, tampoc ho tenen gaire clar aleshores, què és el que 
estan impugnant?, què és el que s’està fent?. Crec que s’està fent l’aplicació de 
la política laboral del PP, ni més ni menys, i és intentar posar totes les traves 
possibles a la negociació col·lectiva i a tots aquells acords que puguin 
beneficiar als treballadors, i això ens va portar no fa gaire a una vaga general 
en la que es criticava precisament aquest tipus de coses. 
 
 Això que es qüestiona aquí no deixa de ser quelcom que aquesta 
setmana ens han tornat a recordar que està damunt la taula, el tema de la Llei 
de negociació col·lectiva, un esborrany que, per cert, l’únic que fa és 
empitjorar i qüestionar els acords als que puguin arribar els treballadors amb 
la patronal i això és molt greu. Potser la Delegació del Govern de Barcelona el 
que està fent és intentar fer coses així per a veure com els hi surten, fent 
proves de laboratori, i ho sento pels treballadors de Cornellà que els ha tocat 
patir les conseqüències d’aquesta política anti obrera que té el Partit del PP. 
Davant d’això jo crec que nosaltres no podem estar callats ni estar quiets, i 
torno a repetir el que vaig dir en la Comissió Informativa, que s’ha de donar 
suport a aqueixa Moció, i també vaig dir que havíem d’intentar que la part 
social, la part de representants de treballadors també li donessin suport i, 
d’alguna manera, en l’escrit que ells ens han lliurat a tots/es, ja diuen que 
avalen d’alguna manera la Moció que es presenta per part de l’Equip de 
Govern, i que ells també es presenten com a part en el cas la qual cosa és 
força important i que, si més no, pel que a nosaltres ens correspon, tindran tot 
el suport. 
 
 A continuació intervé novament el President-Delegat de la Comissió 
Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, senyor Antonio Balmón Arévalo, 
per manifestar que no donarà a la Sra. Espinosa lliçons gratuïtes. Aquí hi ha 
una decisió política, li agradi o no li agradi, perquè si s’impugnessin tots els 
convenis de Catalunya, no seria una decisió política, sinó una decisió tècnica, 
però a la Comunitat Autònoma de Madrid, el Sr. Ruiz Gallardón, ha fet el 
mateix que la Generalitat, i el conveni no està impugnat. Per tant, quan 
s’utilitza el mateix instrument per a tots, doncs no tenim res a dir, i el debat 
estaria en l’àmbit jurídic.              
 
 Suposo que no s’ha llegit la Normativa de Retribucions, Sra. 
Espinosa,  i a partir d’això, doncs a llançar la seva veu encara que hagi de 
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predicar al desert. Vostè és com la Sra. Celia Villalobos, que deia que pot jugar 
de tots els papers en un camp de futbol, doncs vostè juga de tot el que faci 
falta. 
 
 Però estem parlant de quelcom que valdria la pena concretar, i miri, 
aquesta normativa és la mateixa des de l’any 1989, i la haguessin pogut 
impugnar l’any passat o l’anterior o qualsevol altre ja que, per desgràcia, 
portem sis anys del seu govern.  
 
 Per tant, continua manifestant el Sr. Balmón, què ha canviat?, el 
funcionari de torn o la voluntat política de la Delegació del Govern?, jo crec 
que ha canviat la voluntat política de la Delegació del Govern. 
 
 És obvi que nosaltres no tenim capacitat per a poder regular allò 
que regulen les lleis i els decrets, i l’únic que es fa simplement és fixar –ho 
hem explicat anteriorment- de forma interna com distribuirem aqueixos 
conceptes, i això sí que és una qüestió interna i també com serà la promoció 
dels treballadors municipals. 
 
 Si aqueixa persona de la que vostè parla s’hagués llegit 
tranquil·lament allò que parla de laborals i funcionaris, hagués vist que pel 
personal laboral el tractament és diferent al personal funcionari, perquè així 
ho posa en la mateixa normativa, i allò que reflecteix la normativa són els 
acords  que estan fixats en un conveni, que sí que té un altre rang, però com 
la normativa és d’instrucció interna, evidentment el que fem és incorporar 
aqueixes dades i aqueixa forma de funcionar en aquest document que han 
impugnat. 
 
 Vostè creu que afecta a la Constitució, a la Llei de Bases Local, i qui 
ha dit això no sé si el van contractar en l’època socialista o en la seva època, 
això tant és, suposo que passaria un procés de selecció, però jo només li 
llegiré una cosa del que diu la impugnació de l’Estat: “El capítulo primero del 
título primero, artículo 31, en el que se dispone que las retribuciones para el 
año 2000, (i amb això s’equivoquem, perquè és per a l’any 2002) resultaran de 
aplicar una determinada fórmula según la valoración de los puestos de 
trabajo, incrementandose según lo establecido en la Ley de los Presupuestos 
Generales del Estado, lo cual implica, o parece implicar”, aleshores si “sembla 
implicar” no està tan clar que se determini d’una fórmula, perquè  si agafés la 
normativa de l’any anterior veuria simplement que està incrementada en allò 
que diu la Llei de Pressupostos Generals de l’Estat, i la resta de coses que 
diuen em semblen simplement excuses barates per frenar, l’àmbit 
d’autonomia d’aquest Ajuntament i el fruit de la negociació col·lectiva que en 
aquest Ajuntament impera. 
 
 Tot seguit pren novament la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que no 
ha vingut a discutir el document -ja sé que el seu sistema, Sr. Balmón, 
continua sent el mateix, de prepotència però jo ja estic immunitzada-, perquè 
ja li he dit de principi que ho he votat i, per tant, jo no estic discutint ni traient 
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res als treballadors de Cornellà, només li estic dient que si vostès han fet un 
document, procurin que aquest document no es pugui impugnar per res. 
 
 El que li he transmès és que vulnera la llei, no ho dic jo, 
evidentment ho diuen els advocats de l’Estat que crec que tenen alguna 
credibilitat,  i avindrà amb mi que està damunt la taula d’un jutge, i suposo 
que no dirà vostè aquí que aqueix jutge està polititzat. Suposo que quan el 
jutge dicti una sentència, -espero que sigui favorable pels treballadors de 
Cornellà- però si no ho és espero que admeti el seu error. Jo no crec que els 
jutges estiguin polititzats, i si ells diuen que hi ha il·legalitat al document, 
espero que vostè vingui aquí i ho admeti, i tant de bo que no ho hagi de fer, i 
tant de bo sigui jo la que hagi de dir que la Delegació del Govern està 
equivocada, espero que sigui així. 
 
 Pel que fa a la política del PP, jo no vinc a discutir aquí la política de 
treball del PP, ni la vaga general, ni res, i li vaig a dir una cosa, no 
menyspreem la intel·ligència de la gent, -que ho venim fent sovint- i deixi que 
transcorri el temps i no es preocupi vostè, el poble és sobirà, i a més, 
intel·ligent, encara que molta gent ho menyspreï. Si el PP no ho ha fet bé 
passarà a l’oposició i vostès governaran, i ho tornaran a fer tan bé com ho han 
fet, tornaran a practicar la política seva que va ser el govern que més aturats 
va tenir en temps de la democràcia, per tant deixi que els vots parlin. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que ja estan clares les posicions. Jo voldria desdramatitzar una 
mica en el sentit de què pel fet que un jutge admeti un recurs a tràmit no 
pressuposa res. Potser convindria recordar quan alguns dels que hi som aquí 
ens han posat querelles que han estat admeses a tràmit, i repeteixo, 
pràcticament tot allò que es presenta en un jutjat és admès a tràmit, després 
pot acabat com van acabar també aquelles denúncies que ens van posar a 
alguns, i que van acabar no només arxivades, sinó condemnats en costes i 
amb una reprovació a quins ho van instar. Per tant, crec que no s’ha de donar 
per suposat que si es presenta una denúncia en un jutjat i és admesa a tràmit 
ja és una prova de culpabilitat, en absolut. 
 
 No pensem que perquè hagin interposat un recurs i s’hagi admès a 
tràmit pressuposa que aquest Ajuntament ho hagi fet malament i uns 
advocats de l’Estat ho facin molt bé, hi ha advocats de l’Estat que perden 
judicis contra particulars i també contra altres administracions. Nosaltres 
mirem de fer les coses amb un control de legalitat i no d’una manera “alegre”. 
Les lleis es poden interpretar i nosaltres les interpretem com és obvi en el 
sentit de què emparen una autonomia local, i així ho pensem, i bé, hi ha 
d’altres que ho poden pensar d’una altra manera. 
 
 No ha estat l’únic acord que s’ha recorregut, i també és veritat que 
en situacions semblants amb d’altres administracions autonòmiques i locals, 
el que sí que hi ha és una clara discriminació, és a dir, no en el cas de 
Catalunya que és molt difícil perquè, com vostè molt bé sap, el Partit Popular, 
no governa monts ajuntaments, però fora de Catalunya doncs sí. En això sí 
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que està clar que hi ha una discriminació política, no legal. I la decisió de 
portar les coses als tribunals, no és tècnica, els informes són jurídics, 
evidentment,  però la decisió sempre és política. Quan l’ajuntament decideix 
comparèixer en un procés també ha d’haver un informe jurídic que ho avali, 
però la decisió al final és política, i en aquest cas també.                 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i 
Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyors Arnau Funes Romero i Miguel López 
Sánchez. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
 
 
 
 
 
 10.- Promoure la constitució de la Fundació Privada pel Foment 
de la Societat del Coneixement, i aprovar inicialment els Estatuts de 
l’esmentada Fundació.   
 
 



 41

 DICTAMEN 
 
 
 “Amb l’objecte de procedir a la impulsió del projecte de creació d’un 
centre per fomentar la Societat de la Informació, que sigui a la vegada un taller 
experimental i un centre de formació que materialitzi els fenòmens de la nova 
comunicació, la nova interacció i la multidisciplinarietat i que activi les 
sinèrgies entre el món de l’art, la ciència i la tecnologia, s’està promovent la 
constitució de la Fundació Privada pel Foment de la Societat del Coneixement, 
a l’empara del que disposa l’article 34 de la Constitució i la Llei catalana  
5/2001, de 2 de maig,  reguladora de les Fundacions, per aquest Ajuntament; 
la Generalitat de Catalunya; la Diputació Provincial de Barcelona; la societat 
espanyola Parc Tecnològic WTC de Cornellà, SA; la Fundació Catalana per a la 
recerca i la investigació;  la Universitat Politècnica de Catalunya, i la societat 
SIEMENS, SA. 
 
 Atès que segons els articles 12 i 13 del projecte d’Estatuts 
reguladors de l’esmentada Fundació, les entitats fundadores estaran 
representades en el seu Patronat,  i a aquests  efectes tindran que designar els 
seus representants amb caràcter previ a la  constitució d’aquest. 
 
 Atès que la finalitat per a la que es constitueix l’esmentada 
Fundació, unida al fet que es tracta d’una entitat que, per la seva naturalesa, 
no té ànim de lucre, justifiquen la integració d’aquest Ajuntament com a 
entitat promotora d’aquesta Fundació i  membre del seu Patronat, en la 
mesura en que l’article 68 de la Llei 8/1987, de 15 d’abril, Municipal i de 
Règim Local de Catalunya, estableix que per a la gestió dels seus interessos, 
els Municipis també poden exercir activitats complementàries de les pròpies 
d’altres Administracions Públiques, en particular, i entre altres, en matèria 
d’educació i cultura. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia,  vist l’informe número 23/2002, emès 
per la Secretària General d’aquest Ajuntament el dia 16 de juliol d’enguany, 
proposa al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Promoure i donar suport institucional a la constitució de 
la Fundació Privada pel Foment de la Societat del Coneixement, amb seu a la 
ciutat de Cornellà de Llobregat, l’objecte de la qual és la impulsió del projecte 
de creació d’un centre per fomentar la Societat de la Informació, que sigui a la 
vegada un taller experimental i un centre de formació que materialitzi els 
fenòmens de la nova comunicació, la nova interacció i la multidisciplinarietat i 
que activi les sinèrgies entre el món de l’art, la ciència i la tecnologia. 
 
 Segon.- Aprovar inicialment els Estatuts reguladors de la Fundació 
Privada pel Foment de la Societat del Coneixement, i sotmetre el present acord 
a informació pública i audiència dels interessats per un període de TRENTA 
dies a efectes de reclamacions i suggeriments, mitjançant la inserció del 
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corresponent Edicte al Butlletí Oficial de la Província, en conformitat amb el 
que disposa l’article 63.2 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel que s’aprova 
el Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals de Catalunya, 
entenent-se aprovats definitivament aquests Estatuts de forma automàtica i 
sense necessitat de nou acord, si durant el període d’exposició pública a que 
anteriorment s’ha fet referència, no es produeix cap reclamació o suggeriment, 
en el cas del qual entraran en vigor en conformitat amb el que disposa l’article 
70 de la Llei Reguladora de les Bases de Règim Local, una vegada 
transcorreguts quinze dies a comptar de la publicació del text íntegre dels 
Estatuts en el Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Tercer.- Facultar a l’Alcalde, senyor José Montilla Aguilera, per a 
comparèixer en l’instrument públic en que es formalitzi la constitució de la 
Fundació, tan aviat quedin definitivament aprovats i en vigor els Estatuts de la 
Fundació. 
 
 Quart.- Acceptar el càrrec de Patró Institucional de la Fundació 
Privada pel Foment de la Societat del Coneixement, i designar representat 
d’aquest Ajuntament en el Patronat de l’esmentada Fundació, per a exercir en 
el seu nom les funcions de patró, en conformitat amb el que preveuen els 
articles 16 i següents dels seus Estatuts Reguladors a les persones següents: 
 
 - Titular:  El Alcalde de Cornellà de Llobregat, senyor José Montilla 

Aguilera. 
 - Suplent:  El Regidor de l’Àrea de Cultura, Esports, Relacions 

Ciutadanes, Cooperació i Solidaritat, senyor Vicenç Badenes 
Teixidó. 

 
 Cinquè.- Realitzar una aportació, a favor de la Fundació citada, per 
un import de 30.050,61 d’euros, com a part de la dotació inicial, per a integrar 
al seu patrimoni, en els termes estatutàriament previstos condicionant aquest 
acord a l’existència de crèdit adequat i suficient per atendre la present 
despesa. 
 
 Sisè.- Comunicar aquest acord a les persones designades com a 
representants d’aquest Ajuntament en l’esmentada Fundació, pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que aquest és un tema que ja es va 
tractar en la Comissió Informativa anterior, on va venir el Sr. Badenes a 
explicar quin era el projecte que teníem l’Equip de Govern per a l’edifici de Can 
Suris, destinar-lo a un ús universal que relacionat amb el tema de les noves 
tecnologies en vàries disciplines i relacionades amb accessos a la formació, a 
l’educació, i buscar complicitats per part de l’Ajuntament d’altres 
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administracions i també d’entitats privades per permetessin que l’edifici que 
abans comentàvem es pogués destinar a aquest ús. 
 
 En aquell moment ja es van explicar tots els objectius que es 
pretenien  que són, a més, els que estan marcats en els articles de la 
Fundació. Com sabeu, ara s’hi iniciaran les obres de reforma de l’edifici, i al 
seu moment, ja vam explicar que per la singularitat de l’equipament que en 
aquests moment existeix en molt pocs llocs, el fet de trobar complicitats i que 
aqueixes complicitats les poguéssim tenir ja concretades, era el motiu pel qual 
crèiem que havíem de començar aqueix camí amb l’aprovació de la constitució 
d’una fundació privada en la qual estaria l’Ajuntament, la Generalitat, la 
Diputació, el Parc Tecnològic World Trade Center, la Fundació Catalana per a 
la Recerca i la Investigació, la UPC i Siemens. 
 
 L’objectiu era que encara que estem a 18 mesos de què finalitzin 
aquestes obres, és cert que en aquests moments de forma molt clara aquest 
estan disposats  a participar, i  és millor incorporar-los i no esperar dos anys, 
perquè potser dintre de dos anys la prioritat d’aquests privats i de les 
institucions públiques poden haver canviat i es poden haver destinat a d’altres 
objectius que no tinguessin res a veure amb el projecte municipal. 
 
 L’idea és aprovar inicialment els Estatuts de la Fundació i, per altra 
part, iniciar tot el procediment, ja havíem comentat que l’aportació per part 
dels promotors seria inicialment de 30.050, euros , és a dir uns 5.000.000,- de 
pessetes. 
 
 A continuació intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que aquest és un procés que serà llarg perquè la presa de decisions 
sempre és quelcom llarg, sobretot quan afecta a un llistat d’institucions i 
empreses. Per això es tracta de posar-ho en marxa tot just quan ara comencen 
les obres de la primera fase. 
 
 En qualsevol dels casos, crec que després de les conversacions que 
ha hagut, de la predisposició que hi ha per part d’aquest conjunt 
d’institucions i algunes empreses, es tractava de posar-ho en marxa, encara 
que és un projecte que encara s’ha de madurar i es tracta de poder-ho fer de 
la manera més oberta i participativa possible. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que ja hem parlat i se’ns 
ha informat una mica de la idea del projecte i ens sembla una qüestió 
interessant i donem el nostre suport que s’iniciï tot aquest procés. Una altra 
cosa és que després, en aqueix mateix període d’elaboració de concrecions de 
funcions veiem quina és la seva funció, perquè no sigui única i exclusivament 
d’aprofitament de determinades empreses. No se’ns ha dit tampoc que sigui 
un element de dualització de la societat perquè, desgraciadament, crec que 
amb el temps cada vegada més hi haurà qui tingui tots els mitjans al seu 
abast, i encara que sabem que la intenció és que això sigui per a tota la 
població que vulgui participar, ni tots estaran en condicions. 
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 L’únic que espero és que entre tots anem aportant coses, perquè a 
vegades veiem que les noves tecnologies estan donant molt de poder a uns i 
marginant a d’altres. És necessari que això no sigui única i exclusivament per 
a individualitzar sinó que vagi lligat a una funció social de coordinació i 
serveixi per a fer accions col·lectives. És una qüestió que està per a 
desenvolupar i nosaltres, indubtablement, donem el nostre suport inicial a 
aquesta proposta. 
 
 Acte seguit pren la paraula del senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que  el seu Grup encara 
que no ha participat en la gestió i, de fet, són coneixedors tan sols d’ençà fa 
unes setmanes els hi sembla molt interessant. És a dir, fer convergir un 
equipament d’aquest tipus relacionat amb les noves tecnologies a Cornellà, 
d’alguna manera, significa ja que el procés de suburbialització no avança, és a 
dir que d’alguna manera queda molt enrera ja aquella tendència a la 
suburbialització que teníem anys enrera.  
 
 Però hi ha un altre factor que em sembla interessant i és convergir 
les noves tecnologies amb els béns públics,  això em sembla que és bàsic. Això  
que parlava el Sr. Flórez de “socialitzar” l’accés a les noves tecnologies, és a 
dir, que un equipament d’aquest tipus a Cornellà, per a la ciutat pot significar 
molt i per a les classes populars, evidentment, perquè estarà controlat pels 
poders públics, i en aquest cas, poders democràtics i de progrés. De manera 
que, en principi,  nosaltres ho trobem molt interessant, tot i que evidentment, 
coneixem el que coneixem. 
 
 Després de la lectura dels Estatuts, nosaltres tenim una 
preocupació que ja li vam manifestar al Tinent d’Alcalde, Sr. Balmón, que és 
que entenem, tal com diuen els Estatuts, que en el Patronat han d’haver-hi els 
representants que s’escauen i crec que parlen d’un mínim de 7 i un màxim de 
21. Entenem que l’Ajuntament és un d’aquests integrants del Patronat, però el 
que ens preocupa justament perquè, a més a més, no tindria sentit i seria un 
contrasentit precisament per la finalitat d’aquests equipaments, és de quina 
manera tots els grups municipals estan representats en el projecte. Aleshores 
nosaltres considerem que caldria desplegar un petit protocol que regulés la 
participació dels grups municipals, és a dir, de tot l’ajuntament perquè és un 
gran equipament de la ciutat i per tal que tots estiguem implicats des de bon 
començament. 
 
 Entenc que no estiguem en el Patronat, que en el Patronat pot hi ha 
d’haver el Govern de la Ciutat, però, nosaltres entenem que ha d’haver-hi 
algun òrgan que permeti -més enllà del que el Sr. Balmón parlava de les 
comissions informatives- que els grups municipals d’una manera regulada 
tinguin accés a la informació i puguin dur a terme allò a què estan destinats, 
independentment que conjunturalment estiguin al govern o estiguin a 
l’oposició perquè els governs municipals passen, i la institució queda. De 
manera que em sembla que s’hauria de desplegar un petit protocol entenent 
que el representant de l’Ajuntament en la Fundació cada ics mesos, s’ha de 
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reunir amb els grups municipals. Crec que això s’hauria de fer, i no hauríem 
d’esperar que un grup municipal ho presentés com una moció, precisament 
perquè és un projecte que ens ha d’entusiasmar a tothom, entenent que no 
pretenc dir que tots els grups municipals han d’estar en el Patronat de la 
Fundació. 
 
 Per altra banda, voldria deixat dit que -encara que només toqui de 
manera col·lateral però sí que voldria dir-ho avui que és primer dia que es 
parla d’això en el plenari municipal- nosaltres hem adreçat una petita carta a 
l’Alcaldia i un parell de folis escrits sobre una idea que voldria fos valorada en 
el seu moment. Exactament és una idea relacionada amb la possibilitat 
d’ubicar en aquest gran espai que és Can Suris, una exposició permanent de 
l’historia de la ciutat plenament connectada amb les noves tecnologies i que, 
d’alguna manera, el que faria seria enllaçar passat, present i futur. Crec -
repeteixo només perquè quedi dit aquí-, que la resta de grups municipals 
també ho rebran, i si algun dia se pot parlar, doncs millor que millor. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup creu que 
és una bona iniciativa a la que li donaran suport, però també creuen que 
l’esforç que fa la ciutat de Cornellà hauria de sortir més reflectit, si més no, en 
els Estatuts. Podria dir Fundació Privada pel Foment de la Societat del 
Coneixement de Cornellà de Llobregat, perquè en l’article tercer, quan parla 
del domicili diu: “la Fundació fixa el seu domicili a l’edifici Can Suris, situat a 
la plaça Can Suris de Cornellà de Llobregat”, però també diu “aquest domicili 
podria ser variat per acord del Patronat de la Fundació”, o sigui, que dóna peu 
a què qualsevol dia una altra ciutat fes una oferta millor que la de Cornellà hi 
pogués marxar ¿no?,  
 
 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que, de 
moment, serem cautelosos. Ho trobem interessant però haig de dir que ho he 
llegit per damunt, els Estatuts els he trobat una mica confusos, i, hi ha vàries 
coses que sí que em preocupen, com es gestionarà, qui tindrà la majoria, si és 
que hi haurà una majoria, i ja que és l’ajuntament qui cedeix els locals hauria 
de ser l’Ajuntament qui tingués la majoria. També em preocupa com es farà la 
selecció de les persones que es beneficiaran d’això, i si hi haurà una selecció, 
perquè no s’especifica molt, i també els partits polítics representats en aquest 
ajuntament i representants de part de la ciutadania de Cornellà, en quina 
situació, -aquí no s’explica-, estaria dintre d’aquesta Fundació. 
 
 Són coses que no les he vist clares, i, per tant, de moment, 
inicialment  donem el vot a favor però ja dic, amb reserves i esperant a veure 
com anirà la situació i com marxa tot aquest tema. 
 
 Tot seguit pren la paraula del Regidor del Grup Municipal d’IC-V, 
senyor Arnau Funes Romero, per manifestar que em sembla que és important 
el fet que és que es reflecteixen alguns errors de llenguatge sexiste als 
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Estatuts, i, per tant, sol·licitem que hi hagi una relectura  que permeti que 
puguem tenir presidenta, vicepresidenta, etc.  
 
 Com a grup d’IC-V volem reforçar una de les finalitats que ens 
assembla  que són importants, és el fet de que és una Fundació que porta la 
idea o la finalitat d’intentar aconseguir una major cohesió social a través de 
l’accés a les noves tecnologies, i també de l’aprofitament, o de l’alfabetització 
digital. 
 
 Una altra qüestió que com IC-V hem de dir és que és un projecte 
important i que és una bona idea per aprofitar l’espai de Can Suris. Com a 
Iniciativa per Catalunya a Cornellà, a la nostra assemblea, un dels acords que 
teníem era intentar fer algun exercici de participació ciutadana, quant a 
l’assignació d’usos d’algun dels equipaments que encara avui no tenia 
assignat els usos. Per tant, una de les qüestions que sortia era la gestió o 
l’assignació d’usos de l’equipament de Can Suris, entenent que aquesta 
proposta és bona i com a Grup Municipal estem a favor, sí que volem que 
consti en Acta que a Iniciativa continuarem intentant convèncer al conjunt 
dels grups municipals per intentar portar endavant activitats de participació 
ciutadana que vagin adreçades en petites experiències a coses per l’estil de 
muntar o decidir quin tipus d’equipaments o quin tipus de casals, de centres, 
etc. poden haver a la ciutat, i com es poden gestionar amb participació de 
totes les entitats de la ciutat o dels ciutadans/es  en general. 
 
 I  recollir també la idea de la gent d’esquerra de què és interessant 
que poguéssim fer un acord municipal de com s’hauria de participar en 
aquesta Fundació però, en tot cas, això ha de tenir una lògica municipal, de 
l’ajuntament, no pot estar en la discussió dels estatuts generals on està 
implicada més gent, i per tant, la disponibilitat de seure per poder xerrar com 
ha d’estar representat l’ajuntament en aquesta Fundació, crec que no és debat 
que surt avui dels Estatuts. 
 
 Novament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que el que és més important és d’on surt la idea, 
i crec que d’on surt la idea és d’evidenciar que existeixen evidentment uns 
riscos -com abans es comentaven- respecte a una nova realitat que fa uns 
anys no era present, i aqueix risc que es denomina fractura digital o 
impossibilitat de moltes persones per poder accedir a l’ús i al coneixement de 
què significat i repercussió tenen les noves tecnologies, va portar fa temps, a 
l’Equip de Govern a fer una reflexió de com podíem abordar-lo. 
 
 S’ha anat concretant en el temps i el que hem buscat són 
complicitats, és a dir, ningú ha vingut a dir-nos a l’Ajuntament que per què no 
fem això, que estem aquí i ens interessa, és a l’inrevés, és l’Ajuntament qui ha 
anat a buscar complicitats. 
 
 És a dir, l’equipament que farem en Ribera-Serrallo, sabem el que 
és, el que té i com es pot gestionar, però quan parles de la gestió d’un 
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equipament, a més, amb els metres quadrats que té Can Suris, de com poder 
destinar-ho a l’ús i al coneixement de totes aqueixes tecnologies que estan en 
aquests moments sent realitat s’ha d’implicar a molta gent, i hem implicat al 
món de la universitat, al món privat, hem implicat a les administracions que sí 
que tenen competència -no en el cas de la Diputació, però sí en el cas de la 
Generalitat perquè hi ha un pla que ha aprovat la Generalitat per a la 
promoció de la societat del coneixement-. Però a Cornellà no tan sols tenim  
unes idees sinó que portem temps madurant una sèrie de coses que estaria bé 
que es poguessin concretar en aquest espai físic, però com abans 
comentàvem, si esperem a què finalitzi la rehabilitació de l’edifici és possible 
que totes aquestes complicitats que hem trobat desapareguin en altres 
projectes, i a nosaltres el que ens interessa és tenir-los ja presents els Estatuts 
de la Fundació. 
     

 Tot això, abans, evidentment, haurà de ser conegut i valorat i 
treballat i estudiat per part dels membres d’aquesta Corporació, per tant, la 
Fundació tindrà una vida, en principi passiva fins que li arribi el moment que 
es posi en marxa allò que es preveu que en el futur pugui ser. Per tant, jo veig 
que en el marc de qualsevol Comissió Informativa, podem anar explicant 
mentrestant les passes que es vagin adonant, i no requereix reunions 
periòdiques cada dos mesos perquè seran molt poques. El projecte, 
evidentment, s’haurà d’explicar a tots els membres d’aquesta Corporació, i per 
tant, això serà en el marc de la Comissió Informativa que toqui. 

 
 Pel que fa al tema de la proposta realitzada pel Grup Municipal 

d’Esquerra Republicana, doncs òbviament estem disposats a estudiar-la i a 
veure dintre de les situacions que es produeixin allí dels espais i de les 
destinacions que puguin tenir aqueixos espais, doncs veure aqueixa 
possibilitat, si és possible o no i, per tant, aquesta seria la posició nostra. 

 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 

manifestar que aquesta Fundació durant algun temps mentre el projecte no 
estigui finalitzat i les obres no estiguin fetes, no tindrà personal. 

 
 Respecte a això de què qui controlarà?, aquestes qüestions 

funcionen per consens i sinó no funcionen, perquè no és un problema de 
majories, és a dir, primer perquè tal com a dit el Sr. Balmón, a les 
administracions i als privats que hem aconseguit implicar en aquest projecte, 
hi són perquè els hem convençut de què és un bon projecte, no tant per una 
necessitat estricta d’ells. 

 
 Les experiències que hi ha de fundacions d’aquestes 

característiques on participen institucions molt variades són que han de 
funcionar per consens. I nosaltres tenim una mica “la paella por el mango”, 
perquè la propietat de l’edifici no se li cedeix a la Fundació, seguirà sent de 
l’Ajuntament, per tant, no és quelcom que demà es pugui dir que es decideix 
dissoldre-la o traslladar-la no sé a on. La propietat de l’edifici no passa a ser 
de la Fundació una cosa és l’ús, però la propietat de l’edifici seguirà sent 
municipal i aquesta és la garantia també d’aquest control que es reclamava, 
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però després el conjunt, la programació d’activitats i tot això s’ha de fer per 
consens. 

 
 No vull dir que en determinats moments hi hagi un membre, un 

patrò que no estigui d’acord amb alguna cosa, però si ha de funcionar com un 
Ple, doncs això no, així no és a les fundacions. Les fundacions funcionen sobre 
la base de la bona predisposició que se suposa que té tothom per a tirar 
endavant el projecte, i ja buscarem els mecanismes, sobretot quan això 
comenci a caminar, i no només per a tenir informats als altres grups sinó per 
a què puguin participar en allò que pugui ser el projecte final i també algun 
mecanisme de seguiment que ho poden preveure els propis estatuts quan 
estigui funcionant i quan es programin activitats per a tenir informació i 
participació.    
    
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i 
Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyors Arnau Funes Romero i Miguel López 
Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
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PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 
 11.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits 20/2002, per 
crèdit extraordinari i suplement de crèdit, amb càrrec al romanent de 
tresoreria i baixes per anul·lació de despeses. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la sol·licitud del Cap del Departament de Contractació i 
Patrimoni, de creació de nova partida pressupostària per fer front les despeses 
originades per la modificació de l’equip de megafonia de la Sala de Plens de 
l’Ajuntament, per un import de 3.000 eur. 
 
 Vista la proposta de modificació de crèdits núm. 5/2002 de l’Àrea 
de Via Pública, Manteniment i Serveis, per suplement de crèdit amb càrrec a 
baixes per anul·lació de despeses, per un import total de 32.385,88 eur. 
 
 Vista la sol·licitud del Cap Administratiu de Sanitat, Serveis Socials 
i Dona, de suplementació de la partida pressupostària 32.315P3.22706 –
“Treballs Tècnics/Infància”, com a conseqüència de l’increment de l’IPC 
corresponent al contracte de prestació de serveis de desenvolupament dels 
programes educatius als centres oberts Gavarra, Riera i Fontsanta, per un 
import total de 2.274,68 eur. 
 
 Vista la proposta de modificació de crèdits del Departament de 
Cooperació, Solidaritat i Immigració, per crèdit extraordinari, motivada per la 
voluntat d’atorgar una subvenció a l’entitat CEIJ Mowgli per al projecte i 
campanya anomenat “Suport al Movimiento Nacional de Meninos e Meninas 
da Rua, Brasil”, per un import de 6.010 eur. 
 
 Vista la sol·licitud del Cap Tècnic de Treball de data 12 de juliol 
d’enguany, de modificació de crèdit per crèdit extraordinari amb càrrec a 
baixes per anul·lació de despeses, motivada per la necessitat de fer front la 
despesa en funció del conveni de col·laboració entre l’Ajuntament i l’Institut 
Gaudí de la Construcció, per un import total de 4.266,70 euros. 
 
 Vista la proposta de modificació de crèdit per suplement amb càrrec 
al romanent de Tresoreria del Departament d’Esports, per tal de garantir la 
correcta realització de les activitats esportives a la ciutat, per un import de 
6.010 euros.  
 
 Atès el que disposa l’article 158 de la Llei 39/1988 i 35, 36 i 37 del 
R.D. 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableixen els articles 12 i 14 de les Bases d’Execució 
del Pressupost per a l’any 2002. 
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 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits 20/2002, per 
crèdit extraordinari i suplement de crèdit amb càrrec al romanent de 
tresoreria i baixes per anul·lació de despeses que es proposa, segons el 
següent detall i resum per capítols: 
 
 
ESTAT DE DESPESES 
      

 Consignació                                                Consignació 

Partida Descripció                                        actual              Altes            Baixes                   final 
 
26.121C0.62307 MEGAFONIA/SALA PLENS 0,00 3.000,00 ------ 3.000,00 
13.432D0.6010918 POU AIGUA CAN MERCADER 32.385,88 ------ 32.385,88 0,00 
13.432D0.21005 REP. INSTAL.LACIONS REG 18.031,00 18.030,00 ------ 36.061,00 
13.432D0.21000 CONSERVACIÓ JARDINERIA 120.203,00 14.355,88 ------ 134.558,88 
32.315P3.22706 TREB.TECNICS/INFANCIA 72.121,00 2.274,68 ------ 74.395,68 
64.465A0.49101 PROJECTES COOPERACIÓ 41.834,79 ------ 6.010,00 35.824,79 
64.465A0.49113 MOWGLI/SUPORT MOVIM. 
 MENINOS/AS RUA BRASIL 0,00 6.010,00 ------ 6.010,00 
73.322C0.48921 PACTE PER L’OCUPACIÓ 4.808,44 ------ 4.266,70 541,74 
73.322C0.2260608 EXPOSICIONS 0,00 4.266,70 ------ 4.266,70 
63.452E0.22300 TRANSPORTS 7.504,00 6.010,00 ------ 13.514,00 
 TOTAL 53.947,26 42.662,58 
 

 

 

ESTAT D’INGRESSOS 
 
                     
           Previsió                                                    Previsió 
Concepte Descripció                                                      actual                Altes         Baixes               final 
 
71.87000 ROM.TRES./CREDIT EXTR. 464.901,67 3.000,00 ------ 467.901,67 
71.87001 ROM.TRES/SUPL.CRÈDIT 1.322.046,90 8.284,68 ------ 1.330.331,58 
 TOTAL  11.284,68 
 
 
 
 
RESUM  PER CAPÍTOLS DESPESES 
 
 
Capítol      Altes     Baixes 
 
Capítol II.- Compra béns i serveis 44.937,26 
Capítol IV.- Transferències corrents 6.010,00 10.276,70 
Capítol VI.- Inversions reals 3.000,00 32.385,88 
 
 TOTAL 53.947,26 42.662,58 
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RESUM PER CAPÍTOLS INGRESSOS 
 
Capítol        Altes 
 
Capítol VIII.- Actius financers 41.284,68 
 
 
 Segon.- Exposar al públic el pressent acord en els termes establerts 
en l’article 150 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
 Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una explicació del dictamen manifestant que és una modificació de crèdit 
relativa a diferents partides, bàsicament per a incorporar-ho a despeses de 
megafonia a la Sala de Plens que estava espatllada i s’ha hagut de fer una 
revisió. Hi ha hagut la reestructuració d’una partida que estava destinada, en 
principi a fer un pou d’aigua a Can Mercader, però donat que s’ha aprovat una 
normativa del Departament de Medi Ambient de la Generalitat, que ha prohibit 
l’execució de pous, el fet de no poder assumir aquesta obra ens resitua,  i es 
passa a instal·lacions de reg i a conservació de jardineria. 
 
 També un suplement de treballs tècnics i infància que fa referència 
a l’adequació de l’IPC del contracte tècnic que existeix per a la prestació de 
serveis en matèria d’infància. Afecta també una reestructura en projectes de 
cooperació destinats al suport dels moviments de meninos da rua del Brasil. 
En el tema del pacte per a l’ocupació, s’aplica una partida per fer al conveni 
que es va establir al seu dia amb l’Institut Gaudí de la Construcció per fer una 
exposició, i finalment, suplementar per una partida de transports relacionats 
amb els esports o activitats esportives de la ciutat. 
 
 Això és un total d’altes per valor de 53.947, 26 euros, i baixes per 
42.662, 58 euros, i amb càrrec a romanent de tresoreria per valor d’11.284,68 
euros.        
 
 
 En aquest moment s’absenta de la sessió el regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
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Abstenció per aplicació del que disposa l’article 125 del Reglament 
Orgànic Municipal del Regidor del Grup Municipal Socialista senyor 
Antonio Balmón Arévalo. 
 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyor Arnau Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
 
 
 
 
 
 12.- Aprovar el Compte General de l’any 2001. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist el Compte General del Pressupost de l’Ajuntament de 2001, 
elaborat de conformitat amb el que disposen les Regles 408 a 433 de la 
Instrucció de Comptabilitat per l’Administració Local, aprovada per Ordre de 
17 de juliol de 1990. 
 
 Atès que la Comissió Especial de Comptes, reunida el dia 30 de 
maig de 2002, va informar favorablement els esmentats comptes. 
 
 Atès que l’informe de la Comissió de Comptes, juntament amb els 
Comptes esmentats i els seus justificants han estat exposats al públic durant 
15 dies i vuit dies més als efectes de què els interessats poguessin presentar 
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els reparaments i observacions que creguessin convenients, no havent-se 
presentat cap reclamació. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar el Compte General del Pressupost de 2001, 
integrat pel de la pròpia Entitat, els dels Organismes Autònoms 
Administratius: Institut Municipal d’Educació i Patronat Municipal de Ràdio 
Cornellà i els de les empreses municipals: PRECSA i EMDUCSA. 
 
 Segon.- Rendir a la Sindicatura de  Comptes de Catalunya, el 
Compte General, de conformitat amb l’article 193.5 de la Llei 39/1988.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que és un tràmit estrictament formal 
perquè -com sabeu- el Compte General està format per la liquidació del 
pressupost, el balanç i el compte de resultats i la documentació justificativa de 
les empreses municipals va sortir publicat en el Butlletí Oficial de la Província 
de l’11 de juny del 2002. Ha acabat el període de reclamacions el 15 de juliol, 
hem tornat a passar-ho en la passada Comissió Informativa Especial de 
Comptes, i avui només es fa la ratificació definitiva. 
  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció per aplicació del que disposa l’article 125 del Reglament 
Orgànic Municipal del Regidor del Grup Municipal Socialista senyor 
Antonio Balmón Arévalo. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
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Grup Municipal d'IC-V, senyors Arnau Funes Romero i Miguel López 
Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
 
 
 
 
 
 13.- Aprovar provisionalment la modificació de l’Ordenança 
Fiscal núm. 24, reguladora de la Taxa per la prestació de serveis a les 
escoles municipals d’ensenyaments especials. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’informe emès per la Directora de l’Institut Municipal 
d’Educació, en el que manifesta la necessitat de modificar la Taxa reguladora 
de la prestació de serveis a les escoles municipals d’ensenyaments especials, 
 
 Atès el que preveuen els articles 15 i 16 de la Llei 39/1988 de 28 de 
desembre reguladora de les Hisendes Locals, sobre la imposició i ordenació de 
tributs per les Corporacions Locals. 
 
 Atès el que disposa l’article 162.2 de la Llei 8/1987, de 15 d’abril, 
municipal i de règim local de Catalunya,  en concordança amb l’article 112 de 
la mateixa Llei,  referents al procediment a seguir  en l’aprovació de les 
Ordenances, així com l’article  17 de l’esmentada Llei 39/1988, reguladora de 
les Hisendes Locals, de 28 de desembre, també sobre el procediment en les 
Ordenances Fiscals. 
 
 Vistos els informes emesos per la Secretària General i l’Interventor, 
de conformitat amb el que assenyala l’article 163 de la indicada Llei 8/1987,  
 
 Per tot això, com a President de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, proposo al Ple l’adopció dels següents 
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ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar provisionalment  la modificació de l’Ordenança 
Fiscal núm. 24, reguladora de la Taxa per la prestació de serveis a les escoles 
municipals d’ensenyaments especials de conformitat amb l’annex núm. 1 del 
present acord. 
 
 Segon.- Exposar l’acord precedent al tauló d’Anuncis d’aquest 
Ajuntament, durant trenta dies, comptats a partir de l’endemà de la publicació 
del corresponent anunci en el butlletí Oficial de la Província i en un Diari de 
gran difusió de la província. 
 
 Dins d’aquest termini els interessats podran examinar l’expedient i 
presentar les reclamacions i suggeriments que estimin oportuns. 
 
 Tercer.- Disposar que, en el supòsit que no es presenti cap 
reclamació en l’esmentat termini d’exposició pública, l’acord adoptat 
d’aprovació provisional s’entengui com a definitiu. 
 
 Quart.- Disposar, així mateix, que l’acord definitiu, incloent el 
provisional, elevat automàticament a aquesta categoria, es publiqui en el 
Butlletí Oficial de la Província i que posteriorment entri en vigor al dia següent 
de la publicació de l’acord del Ple d’aprovació definitiva en el B.O.P.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que, derivat de la petició que formula 
l’Institut Municipal d’Educació, la Comissió Informativa d’Economia i Hisenda, 
proposa l’aprovació provisional de la modificació de l’Ordenança Fiscal número 
24, reguladora de la taxa per la prestació de serveis a les escoles municipals 
d’ensenyaments especials, i, per a més aclariments, -si ho estima oportú 
l’Alcalde- deixaria que els fes en quant al contingut de l’ordenança la meva 
companya, la regidora d’Educació. 
 
 A continuació intervé la senyora Cristina Gasull Martínez, com a 
Regidora-Delegada de l'Àrea d'Educació, per manifestar que els serveis que 
ofertem als ciutadans/es en educació s’inicien al setembre i no al gener que és 
quan nosaltres fem aquests processos d’aprovació de preus públics. Per tant, 
ens semblava que donat que hi ha alguns serveis nous i alguna modificació 
dels propis serveis, era més clar i més just per a tots els ciutadans i 
ciutadanes iniciar l’ús dels serveis també amb els preus i amb l’estructuració 
que això comporta. 
 
 El que ara aprovarem seran dos serveis diferents. El primer és la 
posada en funcionament de l’espai nadó a la Trepa, ja que no teníem cap taxa. 
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Després la modificació dels espais familiars per a nens menors de tres anys 
però majors d’un any. 
 
 La segona modificació és la d’Escola Municipal de Música que com a 
resultat de l’aprovació del seu projecte de centre es reestructura el seu 
funcionament en diferents apartats. D’entrada, tindrem trams d’edat que fins 
ara no podien assistir a l’escola. Per altra banda sí que queda clar en la nova 
ordenança, majors de 16 anys, a on també s’inclouen adults, quan es diuen 
alumnes de més de 16 anys, i no es posa el final és perquè no existeix el final, 
qualsevol persona que desitgi aprendre o tenir una relació més intensa amb la 
música. Suposo que si algú s’ha mirat l’expedient haurà trobat que és molt 
difícil fer el comparatiu per saber què puja i què baixa, és molt difícil perquè 
l’escola també, ha modificat el seu funcionament. Els paquets de temps i els 
paquets d’assignatures són molt més obertes, hi ha moltes més possibilitats, 
evidentment, incorporar grups de joves de 16 anys que no han tingut contacte 
mai amb la música, o de 12 anys que no han tingut mai contacte amb la 
música i que fins ara no es podien incorporar, comporta també adaptar-les el 
que poden fer perquè els hi sigui grat i, per tant, és difícil. 
 
 Haig de dir que, en general, el que pagaran les famílies en el rebut 
del mes és bastant igual si fem la suma semblant al que fèiem per instruments 
i el que fèiem per obres. En algun cas sí que és significativa la pujada, la més 
significativa de totes que és dels nens de sis anys que feien iniciació, perquè 
aquests nanos que fins ara no tenien contacte amb cap instrument musical, 
ara, un cop a la setmana, tindran 30 minuts de contacte amb els instruments 
de manera que puguin escollir. 
 
 També hi ha una baixada molt significativa en el preu de 
l’instrument amb aquells nanos  que fins ara feien una hora i que ara 
passaran a tenir 45 minuts i en grup,  per tant, aquest preu també es baixa. 
 
 En general crec que les variacions econòmiques la majoria de les 
famílies ja existents a l’escola no ho notaran, el que sí notaran és que 
l’estructura a l’hora de mirar-se-la és diferent perquè és nova l’oferta que es fa 
a l’escola. També hi ha un apartat nou que és de reducció amb la voluntat de 
què el màxim de ciutadans/es puguin anar a la nostra escola i, si és possible, 
que ho facin de manera familiar, com es fa  en alguna altra ciutat, hi ha la 
possibilitat de reducció de quota per aquelles famílies que tinguin alhora dos o 
tres alumnes de la mateixa família. Fins ara hi havia certa reducció per uns 
altres motius però aquesta és una reducció familiar, i és veritat que hi ha 
famílies que tenen dos fills a l’escola però hem trobat que estaria bé que 
portessin els dos fills i el pare i la mare, ja que mai és tard per a relacionar-se 
amb la música, i dintre de les nostres prioritats hem intentat afavorir aquesta 
relació familiar amb la música intentant reduir les quotes.  
         
  
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo. 
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 Seguidament pren la paraula a senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per preguntar si 
aquesta ordenança s’ha consensuat o se li ha facilitat a l’associació de pares i 
mares. Han participat o tenen coneixement d’això?. 
 
 Acte seguit pren la paraula la senyora Cristina Gasull Martínez, 
com a Regidora-Delegada de l'Àrea d'Educació, per contestar que s’han passat 
les variacions als ciutadans/es que estan en l’escola de música i també s’ha 
facilitat a tots els ciutadans/es quan han vingut a fer la matrícula a l’escola, 
se’ls ha informat de què, si el Ple així ho decidia, aquests serien els nous 
preus, és a dir, ningú que ve a fer la matrícula no és coneixedor de què la 
proposta que al seu moment aniria al Ple seria aquesta. 
 
 En tot cas dir que aquesta modificació de l’escola, en aquest 
moment, ens permet passar de 202 alumnes  a 283 alumnes i crec que vol dir 
que hi ha gent amb la que –de moment- si més no, hem encertat amb el seu 
gust. 
 
  
 En aquest moment s’absenta de la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Vicenç Badenes i Teixidó. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció per aplicació del que disposa l’article 125 del Reglament 
Orgànic Municipal del Regidor del Grup Municipal Socialista senyor 
Vicenç Badenes Teixidó. 
 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Antonio Balmón 
Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyors Arnau Funes Romero i Miguel López 
Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
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Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 14.- Aprovar provisionalment el Pla Especial de millora urbana 
del sector delimitat per la Rambla Solanes, carretera d’Hospitalet i vial 
nova obertura (sector remunta), promogut per la societat Urbinsa-
Cornellà. 
 
 DICTAMEN 
 

 
“Vist l’expedient del Pla Especial de millora urbana del sector 

delimitat per la Rambla Solanes, Ctra. d'Hospitalet i vial de nova obertura 
(sector remunta), de Cornellà de Llobregat, promogut per l'empresa propietari 
del sòl Urbinsa Cornellà SL i redactat per l'arquitecte Xavier Sales i Torrent 
 
 Vist l'acord de la Comissió de Govern de data 29 de maig de 2002 
d’aprovació inicial del mencionat Pla Especial així com la seva publicació en el 
Butlletí Oficial de la Província de Barcelona (data 11-6-2002) Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya (data 12-6-2002) i en el Periodico de Catalunya (data 
7-6-2002), per un període d'un mes, no havent-se presentat durant aquest 
termini  al·legacions. 
 
 Vist l’informe de la Cap Administrativa d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, obrant a l’expedient. 
 
 Atès l’article  60 del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, en 
aplicació de la Disposició Transitòria vuitena. 2 de la Llei 2/2002, de 14 de 
març d’Urbanisme. 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
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d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 

 
ACORDS 

 
 Primer.- Aprovar provisionalment el Pla Especial de millora urbana 
del sector delimitat per la Rambla Solanes, Ctra. d'Hospitalet i vial de nova 
obertura (sector remunta), de Cornellà de Llobregat, promogut per l'empresa 
propietari del sòl Urbinsa Cornellà SL i redactat per l'arquitecte Xavier Sales i 
Torrent. 
 
 Segon.- Ordenar la remissió de l'esmentat expedient, en el termini 
màxim d'un mes des de la data d'aprovació del present acord, a la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona, a efectes de la seva aprovació definitiva. 
 

Tercer.- Notificar els presents acords els interessats pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo,  es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que el Pla afecta a la parcel·la ocupada en aquest 
moment per l’empresa Tomás Sala, que mitjançant aquest pla es manté 
fonamentalment com a industrial, però en naus més petites. Hi ha també la 
introducció d’una part d’oficines, complementària, i es planifica el 
desenvolupament de la part d’equipaments que hi ha tocant la carretera, i ara 
s’envia a la Generalitat de Catalunya. 
 
  
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció per aplicació del que disposa l’article 125 del Reglament 
Orgànic Municipal del Regidor del Grup Municipal Socialista senyor 
Vicenç Badenes Teixidó. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Antonio Balmón 
Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
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Grup Municipal d'IC-V, senyors Arnau Funes Romero i Miguel López 
Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
 
 
 
 
 
 15.- Aprovar inicialment la Modificació Puntual del Pla General 
Metropolità 1976, al solar ocupat per l’antic Cinema Sandor, situat a 
l’avinguda Sant Ildefons, sense número. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist el projecte incoat per a la Modificació puntual del Pla General 
Metropolità de 14 de juliol de 1976, al solar ocupat per l'antic Cinema Sandor, 
situat a l'avinguda Sant Ildefons s/núm. de Cornellà de Llobregat, assignant-
l'hi la clau "107a", redactat per RGA Arquitectes Societat Anònima  i promogut 
per Proemio Societat Limitada com a propietària del solar i de l'edificació.  
 
 Vist l’acord Plenari de data 30 de maig de 2002 d’exposició pública 
dels criteris previs, en aplicació de l’article 125 del Reglament de Planejament 
Urbanístic, així com la seva publicació mitjançant inserció d’edicte en el 
Butlletí Oficial de la Província de Barcelona (data 11-6-2002) i en el Periodico 
de Catalunya (data 7-6-2002), sense que s’hagi presentat cap suggeriment ni 
alternativa el planejament. 
 
                Atès l’informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures de data 19 de juliol de 2002 obrant a l’expedient 
mitjançant el qual posa de manifest que: 
 
 

“3. El  Pla general metropolità, de 14 de juliol de 1976, qualifica  el solar 
ocupat pel cinema Sandor, com a equipaments comunitaris 
existents  (clau 7 a). 
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4. La qualificació d'equipament públic existent, donada pel PGM/76, 
s'ha de considerar un error ja que un cinema privat no es pot 
considerar com un equipament públic, es a dir, la qualificació  
lògica seria "equipament públic de nova creació (clau 7b). Per tant 
s'ha de considerar que el PGM/76 ha deixat l'edifici del cinema en 
situació urbanística fora d'ordenació. Partint d'aquesta base  es 
signa un Conveni entre l'Ajuntament i la propietat, en data 25 de 
maig de 1987,  per el que   s'autoritza a la propietat la instal·lació a 
la planta baixa i la subterrània d'un establiment per la venda a 
l'engròs  i reparació d'automòbils ( a precari) i a la planta pis per 
l'ús de gimnàs. A canvi la propietat cedeix  a l'Ajuntament, lliure de 
càrregues i urbanitzat  436,50 m2 de sòl. 
 

5. En data  23 d'octubre  de 1989, s'aprova definitivament la 
modificació puntual del PGM/76 al solar ocupat pel cinema 
Avenida, situat a l'avinguda Sant Ildefons de Cornellà de Llobregat, 
per el que es crea una nova clau "107 a" com a zona de dotacions 
comercials i oficines. L'objectiu de l'expedient de Modificació, en 
tràmit, es el canvi de la qualificació urbanística d'equipaments 
comunitaris existents (clau  
 
7a) per la qualificació de zona de dotacions comercials i oficines 
(clau 107a), de forma anàloga a la realitzada en el solar del cine 
Avenida.  
 

6. L'expedient de modificació, manté l'edificabilitat existent i 
l'ocupació, amb els usos següents: aparcament en plantes 
subterrànies, ús comercial i d'oficines en planta baixa i ús esportiu 
en planta primera. 
 
L'expedient, redactat per l'arquitecte José Mª Guitierrez de RGA 
Arquitectes, d'acord al PGM/76, a la Llei d'urbanisme 2/2000, de 
13 de març de 2002, està complert i es pot procedir l'aprovació 
inicial pel Ple de l'Ajuntament.”  

 
 Vist l’informe de la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme Habitatge i Infraestructures obrant a l’expedient. 
 
 Atesos els articles 126, 127 i 128, en relació a l’article 161 del 
Reglament de Planejament  de 23 de juny de 1978;  i 55 en relació a l’article 
75  del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, en aplicació del que disposa la 
disposició transitòria vuitena. 2 de la Llei 2/2002, de 14 de març, 
d’urbanisme. 
  
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
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Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents  
  

ACORDS 

   
 Primer.- Aprovar inicialment la Modificació puntual del Pla General 
Metropolità de 14 de juliol de 1976, al solar ocupat per l'antic Cinema Sandor, 
situat a l'avinguda Sant Ildefons s/núm. de Cornellà de Llobregat, assignant-
l'hi la clau "107a", redactat per RGA Arquitectes Societat Anònima  i promogut 
per Proemio Societat Limitada com a propietària del solar i de l'edificació. 
 
 Segon.- Sotmetre l'aprovació de l'esmentat expedient a informació 
pública mitjançant inserció d'edicte en el Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona, el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i en un dels diaris de 
major difusió de la província, pel període d’un mes, als efectes de què durant 
aquest termini puguin formular-se les al·legacions que s'estimin convenients. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord a Proemio Societat Limitada com 
a propietària del solar i de l'edificació.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que  aquest Pla afecta a l’edifici de l’antic Cinema 
Sandor, on en la primera planta hi ha ús d’equipament que es manté, i en la 
planta baixa en aquest moment hi ha un ús de comerç de cotxes i similars i 
s’amplia amb l’ús comercial a l’igual que es va fer al seu dia amb el cine 
Avenida. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció per aplicació del que disposa l’article 125 del Reglament 
Orgànic Municipal del Regidor del Grup Municipal Socialista senyor 
Vicenç Badenes Teixidó. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Antonio Balmón 
Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
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Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyors Arnau Funes Romero i Miguel López 
Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
 
 
 
 
 Arribant a aquest punt el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, 
manifesta que s’alterarà l’Ordre del Dia, i que es passarà a tractar la part III 
d’Assumptes Urgents.  
   
 
 

III 
  

ASSUMPTES URGENTS 
 
 
 Tot seguit es fa avinent que hi ha assumptes que,  tot i no ser a 
l'ordre del dia, cal tractar atesa la seva urgència. Per això, i a proposta de 
l'Alcaldia-Presidència, s'acorda, per unanimitat, declarar-los d'urgència, de 
conformitat amb el que disposa l'article 113 del Reglament Orgànic Municipal, 
i es passa a tractar els assumptes següents: 
 
 
 

MOCIONS DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 
 
 1.- Desestimar la sol·licitud de retaxació formulada per la 
senyora Carmen Pomar Badia  i els senyors Maria Teresa Babot Pomar, 
relativa a la finca de la seva propietat assenyalada amb el número 4 de la 
relació de béns i drets afectats d’expropiació per a l’execució del Projecte 
de Vial de límit urbà del marge esquerra del Riu Llobregat (tram C-245 al 
P.P. eixamplament sector sud-oest). 
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 MOCIÓ 
 
 “Vist l’escrit de data 14 de juny de 2002, Registre General d’Entrada 
a l’Ajuntament número  20509  de la  senyora Carmen Pomar Badia, i els 
senyors Maria Teresa i Ramon Babot Pomar, mitjançant el qual sol·liciten la 
retaxació acompanyant full d’apreuament de la finca 4 inclosa en el Projecte 
de Vial de límit urbà del marge esquerre del riu Llobregat (tram C-245 al p.p. 
eixamplament sector Sud-Oest), en els municipis de Cornellà de Llobregat i 
Sant Joan Despí i en execució per part de la Mancomunitat de Municipis de 
l’Àrea Metropolitana de Barcelona en què es valora la finca en 602.445,14 
euros, inclòs el 5% d’afecció. 
  
 Vist l’informe emès per la senyora Eulàlia Melendres, del 
Departament d’Expropiacions de la Mancomunitat de Municipis de l’Àrea 
Metropolitana  de Barcelona, segons el qual: 
 

“La data a partir de la que els expropiats tenen dret a sol·licitar la 
retaxació prevista a l’art. 58 de la Llei d’Expropiació Forçosa és, 
segons reiterada jurisprudència (sentències del  T.S. de 6 de 
novembre de 1978, 15 de novembre de 1978 i 13 de maig de 1991, 
entre d’altres), la de la notificació de la resolució del Jurat a 
l’Administració i que, en el cas que ens ocupa, la notificació és de 
12 de juliol de 2000 i, per tant, extemporània, en haver-se presentat 
prematurament. 
 
La part expropiada no ha renunciat al procés anterior de valoració 
de la finca, ja que ha apel·lat la sentència núm. 5/02, dictada el 8 
de gener pel Jutjat Contenciós-Administratiu núm. 10 de 
Barcelona, en el recurs ordinari núm. 336/2000, interposat a 
instància de la senyora Carmen Pomar Badía contra la resolució de 
data 30 de maig de 2000, dictada per la secció de Barcelona del 
Jurat d’Expropiació de Catalunya, exp. de preu just núm. 
8/11/0734/0212-99, referent a la finca del Passatge Mas Llobet de 
Cornellà de Llobregat, que fa fixar el valor total d’aquesta en 
7.408,68 euros (1.232.700,- ptes.). 
 
Malgrat el que s’ha exposat, i pel supòsit que s’esdevingui pertinent 
la retaxació, seria convenient seguir els tràmits previstos a l’art. 
30.2 i següents de la Llei d’Expropiació Forçosa i, en conseqüència, 
rebutjar el full d’apreuament de retaxació presentat per la part 
expropiada i aprovar el full d’apreuament de l’Administració. 
 
Així doncs, es considera oportú desestimar per extemporània,  la 
sol·licitud de retaxació formulada per la senyora Carme Pomar 
Badia, la senyora Maria Teresa Babot Pomar i el senyor Ramon 
Babot Pomar, relativa a la finca de la seva propietat assenyalada 
amb el número quatre de la relació de béns i drets afectats 
d’expropiació per a l’execució del Projecte de Vial de límit urbà del 
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marge esquerre del riu Llobregat (tram C-245 al p.p. eixample 
sector Sud-Oest), en els municipis de Cornellà de Llobregat i Sant 
Joan Despí, alhora que l’esmentada petició resulta incompatible 
amb el manteniment viu, per la part expropiada, del procés de 
valoració anterior, ja que ha apel·lat la sentència 5/02 dictada pel 
Jutjat Contenciós-Administratiu núm. 10, en el recurs ordinari 
336/2000, relatiu a la fixació del preu just. 
 
Subsidiàriament i cautelar,  pel negat supòsit que la retaxació 
esdevingui procedent, caldria rebutjar el full d’apreuament de la 
part expropiada, redactat per l’arquitecte senyor Jordi Soler Sans, 
relatiu a la finca de Cornellà de Llobregat assenyalada amb el núm. 
4 de la relació de béns i drets afectats d’expropiació pel “Projecte de 
vial de límit urbà del marge esquerre del riu Llobregat (tram C-245 
al p.p. eixample sector Sud-Oest) en els municipis de Cornellà de 
Llobregat i Sant Joan Despí” en que es valora la finca en 
602.445,14 euros (sis-cents dos mil quatre-cents quaranta-cinc 
euros amb catorze cèntims), inclòs el 5% d’afecció per a una 
superfície de 587 m2; aprovar el full d’apreuament de 
l’Administració, de 34.080 euros, que obra a l’expedient i notificar 
als senyors Ramon Babot Pomar, Maria Teresa Babot Pomar i 
Carme Pomar Badía els anteriors acords, junt amb el full 
d’apreuament de l’Administració, per tal que, dins dels deu dies 
següents, el puguin acceptar o rebutjar i, en aquest segon supòsit, 
puguin fer les al·legacions que estimin pertinents i, en el seu cas, 
trametre l’expedient d’apreuament al Jurat d’Expropiació de 
Catalunya.” 

 
 Vist l’informe de retaxació emès pel  Perit de l’Administració senyor 
Luis Miquel Calderón Benavente de la Mancomunitat de Municipis de l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona que ascendeix a 34.080 euros ( trenta quatre mil 
vuitanta euros), que obra a l’expedient i que obra a l’expedient i forma part 
integrant del present acord. 
  
 Atès l’article 30, 30.2, 31 i 58 de la Llei d’Expropiació Forçosa de 16 
de desembre de 1954 en quan a la tramitació de l’expedient, així com els 
articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del Règim Local, en la nova 
redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 d’abril, i els articles 
50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 8/87, de 15 d'abril, 
relatius a les competències atribuïdes al Ple de la Corporació Local, l’Alcalde 
President de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat proposa a l’Ajuntament Ple 
l’adopció dels següents 
 
     ACORDS 
 
 Primer.- Desestimar per extemporània, la sol·licitud de retaxació 
formula per la senyora Carmen Pomar Badia i els senyors Maria Teresa Babot 
Pomar, relativa a la finca de la seva propietat assenyalada amb el número 4 de 
la relació de béns i drets afectats d’expropiació per a l’execució del Projecte de 
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Vial de límit urbà del marge esquerra del Riu Llobregat, (tram C-245 al p.p. 
eixamplament sector Sud-Oest), en els municipis de Cornellà de Llobregat i 
Sant Joan Despí, alhora que l’esmentada petició resulta incompatible amb el 
manteniment viu, per part expropiada, del procés de valoració anterior, ja que 
ha apel·lat la sentència 5/02 dictada pel Jurat Contenciós-Administratiu 
número 10, en el recurs ordinari 336/2000, relatiu a la fixació del preu just. 
 
 Segon.- Subsidiàriament, i pel negat supòsit que la retaxació 
esdevingui procedent. 
 

1.- Rebutjar el full d’apreuament formulat per l’arquitecte senyor Jordi 
Soler Sans, relatiu a la finca de Cornellà de Llobregat assenyalada 
amb el número 4 de la relació de béns i drets afectats d’expropiació 
pel “Projecte de vial de límit urbà del marge esquerre del riu 
Llobregat (tram C-245 al p.p. eixample sector Sud-Oest) en els 
municipis de Cornellà de Llobregat i Sant Joan Despí”, en que es 
valora la finca en 602.445,14 euros (sis-cents dos mil quatre-cents 
quaranta-cinc euros amb catorze cèntims), inclòs el 5% d’afecció per 
a una superfície de 587 m2. 

 
2.- Aprovar el full d’apreuament de l’Administració, formulat per 

l’arquitecte, senyor Lluís Miquel Calderón, segons el qual la 
valoració de l’esmentada finca ascendeix a 34.080 euros (trenta-
quatre mil vuitanta euros), que s’adjunta i forma part integrant dels 
presents acords. 

 
3.- Notificar a la senyora Carme Pomar Badía i als senyors Ramon i  

Maria Teresa Babot Pomar  els anteriors acords, junt amb el full 
d’apreuament de l’Administració, per tal que, dins dels deu dies 
següents, el puguin acceptar o rebutjar i, en aquest segon supòsit, 
puguin fer les al·legacions que estimin pertinents. 

 
4.-  Trametre l’expedient d’apreuament al Jurat d’Expropiació de 

Catalunya, d’acord amb el que disposa l’article 31 de la Llei 
d’Expropiació Forçosa, pel cas que sigui rebutjat el full 
d’apreuament de l’Administració per la part expropiada. 

 
 Tercer.- Comunicar els anteriors acords a la Mancomunitat de 
Municipis de l’Àrea Metropolitana de Barcelona, per tal que, segons el Conveni 
aprovat i signat el  25 de novembre de 1998, es pugui fer efectiu l’apreuament 
de la finca expropiada.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació de la 
Moció, manifestant que el projecte d’expropiació va preveure una 
indemnització d’un milió de pessetes, i això va ser gestionat per l’Àrea 
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Metropolitana. Seguidament el Jurat d’Expropiació ho va taxar i els antics 
propietaris no conformes amb això, demanen cent milions de pessetes, ho fan 
mitjançant la tècnica de demanar una retaxació, i el que es diu a l’acord és 
que no procedeix la retaxació, i ja en l’última Comissió de l’Àrea Metropolitana 
es va acordar el pagament de disset milions. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per preguntar quin serà el pagament? 
un milió o els disset?. Em sembla al·lucinant que se’ls ofereixi un milió de 
pessetes i després el Tribunal aprovi disset, i sé que el que demanen ells és 
també massa, però crec que seria una reacció molt lògica si a nosaltres ens 
passés, perquè oferir un milió de pessetes per un tros de finca, em sembla una 
mica de “recochineo” per part de les administracions, i crec que algú ha de 
posar fi a això. 
 
 Si el Tribunal ha considerat que eren disset milions, la diferència és 
tan gran com perquè ells s’enfadin i demanin els cent milions, i m’agradaria 
saber on queda el terme mitjà i què cobraran aquests senyors. 
 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Vicenç Badenes i Teixidó. 
 
    
 Novament pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
manifestar que al seu dia, l’Àrea Metropolitana va confeccionar un expedient 
d’expropiació que fixava un milió de pessetes i ho va fer seguint els criteris que 
va estimar oportú i que jo desconec. 
 
 Ha hagut una sentència per part del Tribunal i crec que honra a 
l’Àrea Metropolitana haver-hi decidit pagar els disset milions i no recórrer. 
Crec que l’Àrea té interès de tancar l’assumpte i per això ha decidit fer el 
pagament de disset milions, en tot cas, això dels cent milions em sembla 
gairebé una broma i que ningú que defensi l’interès públic pugui donar-li la 
més mínima credibilitat.     
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
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Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i 
Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyors Arnau Funes Romero i Miguel López 
Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
 
 
 
 
 Arribant a aquest punt el Sr. Alcalde manifesta que els punt 2 i 4 es 
debatran conjuntament, per la qual cosa s’altera l’ordre dels punts d’urgència. 
 
 
 2.- Aprovar l’estudi de seguretat i salut del projecte d’obres de 
primer establiment anomenat “Equipament esportiu Ribera-Serrallo”, 
redactat per l’enginyer industrial Sr. Francesc Velarde i Cecilia, i aprovar, 
definitivament el projecte d’obres de primer establiment. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Vist el projecte d’obres de primer establiment anomenat 
“Equipament esportiu Ribera-Serrallo”, redactat per l’arquitecte Sr. Alvaro Siza 
per encàrrec de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, dotat amb un 
pressupost de vint-i-dos milions dos-cents cinquanta-quatre mil quatre-cents 
noranta-un euros amb un cèntim (22.254.491,01 euros), Impost sobre el valor 
afegit inclòs; aprovat inicialment per acord de Ple de data 26 de març de 2002 
i publicat reglamentàriament per termini de 30 dies, en el Butlletí Oficial de la 
Província (BOP) núm. 92 de data 17 d’abril de 2002 i al Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya (DOGC) núm. 3619 de data 19 d’abril de 2002. 
 
 Vist que durant el període d’informació pública no s’han produït 
reclamacions ni suggeriments que suposin modificacions al projecte. 
 
 Vist l’informe emès en data 19 de juliol de 2002, per la Cap del 
Departament Tècnic d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, quant a la 
proposta d’aprovació definitiva del projecte executiu, que en el seu tenor literal 
manifesta  que: 
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“L'acord de l'aprovació inicial especificava: "Degut a la complexitat 
de l'expedient a nivell de les instal·lacions i del sistema constructiu 
emprat, era necessari incorporar al projecte documentació 
complementària que facilitarà l'execució del mateix", és a dir, 
detallar molt acuradament, tant a nivell descriptiu com gràfic totes 
les parts de l'obra per evitar a l'hora de l'execució possibles 
increments del pressupost aprovat per falta de concreció i/o 
definició d'alguna de les partides. Aquestes concrecions 
complementaries impliquen: La incorporació de plànols de detall 
que amplien la informació continguda en els plànols aprovats;  
l'ampliació de les descripcions d'algunes partides dels apartats 
d'instal·lacions,  tant a nivell d'amidaments com de pressupost amb 
un major grau de detall ; i conseqüentment això s'ha de reflectir als 
plecs complementaris als plecs sectorials específics d'aquests 
apartats. 
 
Aquesta documentació complementaria, no implica modificació del 
projecte aprovat inicialment. Es manté el contingut general del 
projecte ampliant el grau de definició i de concreció de  la 
documentació aprovada. No modifica el pressupost total ni parcial) 
ni la documentació gràfica i escrita aprovada, sinó que la 
complementa i l'amplia, tal i com s'especifica a continuació apartat 
per apartat:    
 
Edificació: Plànols de detall de les diferents parts de l'edificació, uns 
sectorial per planta (fragmentació d'un mateix plànol al qual 
substitueixen) i altres nous.  
 
Plànols sectorials, aclaridors complementaris d'un aprovat i al qual 
substitueixen: 
 
Els plànols: 00,05 part. A; 00,05 part. B i 00,05 part. C 
substitueixen el 00,05. 
 
Els 24,02 A i 24,02B substitueixen el 24,02. 
Els  24,03 A i 24,03 B substitueixen el 24,03. 
Els 24,05 A; 24,05 B i 24,05 C substitueixen el 24,05. 
Els 24,14 A i 24,14 B substitueixen el 24,14. 
Els 24,22 A i 24,22 B substitueixen el 24,22. 
Els 28,15 A i 28,15 B substitueixen el 28,15. 
Els 41,17 A i els 41,17 B substitueixen el 41,17. 
 
Plànols nous de detall de les diferents parts de l'edificació: 24,21; 
31,19; 31,20; 31,21; 31,22; 32,07; 32,08; 41,19; 41,20; 58,07; 
58,08; 58,09; 58,10; i 67,07. 
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Per tant a l'apartat d'edificació, s'haurà incorporar aquests plànols 
nous i el nou llistat de plànols que figurava a la memòria en 
substitució del aprovat. 
 
Estructura: Plànols de  detall números 0,25; 0,26; 0,28, 0,30 i 0,31. 
Subsanació de l’error material detectat amb dos expedients dels tres 
aprovats a les pàgines 1/1 a la 13/14 (inclusiu)   en blanc, per error 
d'impressió, en les que no figuren  les quantitats corresponents al 
pressupost parcial, les sumes dels quals figuren a la pàgina 14/14 
de resumen de pressupost total. Per tant s'hauran d'incorporar els 
plànols nous i subsanar l'error detectat. 
 
Instal·lacions: 
 
Hidràulica: S'afegeixen notes aclaratories escrites als plànols 
números 04.0/002DP; 04.0/003DP; 04.0/004DP; 04.0/005DP; 
04.0/007DP i 04.0/008DP que hauran de substituir als mateixos 
de l'expedient. Es complementa (ampliant) les descripcions de les 
diferents partides dels amidaments (que es repeteixen a les 
corresponents partides del pressupost), que  impliquen reajustes 
intermitjos, modificacions de detall, sense modificació del 
pressupost total de la partida aprovada (1.361.795,32 euros).  
 
Aquestes modificacions de detall s'hauran d'incorporar a l'expedient 
substituint les aprovades inicialment. Ara bé, per tant d'evitar 
problemes de paginació amb un mateix document, la documentació 
denominada "Piezas escritas d'hidràulica" de l'expedient (carpeta 
número 3.4), que conté a més la memòria, plec de condicions 
tècniques particulars  i justificació de càlculs, s'haurà  de substituir  
tota sencera.  
           
Electricitat, telecomunicacions i seguretat activa: els plànols de la 
instal·lacions aprovades estaven agrupats per planta, de manera 
que un mateix plànol inclouia tota la informació dels diferents 
circuits (canaletes, conductores, caixes, ret de distribució, posta a 
terra, lluminàries, bateries etc), i de manera idèntic a per les 
instal·lacions de telefonia i TV i seguretat activa. Al imprimir en 
blanc i negra aquesta informació estructurada per colors es 
presentava confusa.   Els plànols modificats per més claredat i 
compressió contenen cadascú una única instal·lació, de manera que 
lo que era un únic plànol s'ha convertit en varis, ampliant a més la 
informació escrita (explicativa) de cadascú. A més s'introdueixen els 
plànols de detall de tots els esquemes de distribució i quadres. Per 
tant, per un costat tenint els plànols aclaratius i complementaris  
d'un aprovat  el que substitueixen (del 04.0/003PE al 04.0/056PE; 
del 04.0/001PT al 04.0/011PT)   i per altra uns de nous de detall 
(del 04.0/001PC al 04.0/006 PC; del 04.0/012PT al 04.0/016PT; 
del 04.0/001PS al 04.0/018PS). Aquests plànols substitueixen els 
plànols del número 04.0/003PE al 04.0/003PE;  del 04.0/001PT al 
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04.0/0010PT, i es mantenen els: 04.0/001PE, 04.0/002PE i el 
04.0/011PT. A la Memòria descriptiva de les instal·lacions 
introdueix nous  annexos de càlcul. Sense modificar el pressupost 
general (1.639.031,80 euros distribuït en: instal·lacions elèctriques 
1.249.948,47 euros; telecomunicacions: 205.282,07 euros i 
seguretat activa 183.800,74 euros) realitza modificacions 
intermitjes per reajustes deguts a les concrecions de detall que 
introdueix a l'apartat dels amidaments com a conseqüència dels 
plànols de detall introduïts, separant en dos documents un als 
amidaments i un altre el pressupost parcial. A més del Plec de 
condicions tècniques particulars de l'apartat d'instal·lacions  
aprovat, que complementa  amb la llista de punts del sistema de 
gestió centralitzada,  afegint un nou de condicions particulars 
generals, que desenvolupa de manera pormenoritzada el Plec 
particular aprovat. Aquestes modificacions de detall,  no 
introdueixen variacions amb el projecte aprovat, però  degut  al 
grau de concreció que tenen els plànols sectorials i que es reflexa a 
la documentació escrita, fa necessari substituir-la per l'aprovada 
inicialment. 
 
Climatització: Sense modificar el pressupost final  333.729,11 
euros, complementa la descripció de les partides, especificant 
detalladament cadascuna d'elles, que impliquen modificacions 
intermitges. Per més claredat amb les partides del pressupost 
sectorial inclou la definició descrita amb els amidaments. Aquestes 
modificacions de detall substitueixen a l'aprovada inicialment  
(pàgines 78 a 141). 
 
Tal i com s'especifica a l'inici de l'informe són modificacions de 
detall, aclaratories i complementaries de l'expedient aprovat 
inicialment, però que no constitueixen  modificació substancial del 
contingut del projecte aprovat, per tant es poden incorporar i 
aprovar definitivament amb l'expedient.” 

           
 Vist, així mateix, l’informe a dalt esmentat de la Cap del 
Departament Tècnic d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, quant a l’error 
material detectat i a la seva rectificació, del següent tenor literal: 
  

“El pressupost d'execució per contracta aprovat inicialment, inclou 
el pressupost de la partida  de Seguretat i Salut (16.105,66 euros), 
però  l'expedient aprovat i exposat al públic no incloïa l'Estudi de 
Seguretat, ja que tal i com consta a l'acord d'aprovació inicial: 
"abans de l'aprovació definitiva s'haurà d'aprovar l'estudi de 
Seguretat i Salut que s'incorporarà a l'expedient tècnic". Ara bé, 
existeix un error de transcripció a la partida de seguretat i salut, ja 
que el pressupost de la partida de Seguretat i salut es de 161.056,6 
euros i per tant el pressupost d'execució per contracta de 
l'expedient complert, subsanat l'error material, és de 22.454.581,27 
euros. Aquest error material detectat no afecta a l'expedient d'obres 
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exposat al públic, el pressupost del qual no es modifica tal i com 
s'explica, en els punts següents, a l'anàlisi de la Documentació de 
l'expedient que es proposa aprovar definitivament, per tant se 
subsanarà l'error material detectat a la citada partida de Seguretat i 
Salut i s'aprovarà definitivament el nou pressupost de 
22.454.581,27 euros. Això implica que s'haurà de substituint el 
capítol 8 (Resumen de pressupostos) de la Memòria.” 

 
 Vist l’informe emès en data 24 de juliol de 2002, per la Cap del 
Departament Tècnic d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, quant a la 
proposta d’aprovació de l’estudi de seguretat i salut, que en el seu tenor literal 
manifesta  que: 
 

“L'estudi de Seguretat i Salut, tal i com estableix l'article 4 del RD  
1627/97 de 24 d'octubre, té per objecte establir les mides 
preventives a complir, durant l'execució de les obres, en relació als 
rics d'accidents i malalties laborables, definint les instal·lacions 
mínimes d'higiene i benestar dels treballadors. A més estableix les 
directrius bàsiques a seguir per l'empresa adjudicatària de les obres 
per la redacció del Pla de seguretat i salut en el treball. 
 
L'estudi de seguretat i salut del projecte d'obres de "L'equipament 
esportiu Ribera-Serrallo" redactat per l'enginyer  Francesc Velarde, 
d'acord a les disposicions contingudes a l'article 5 del Reial Decret 
24 d'octubre 1997, número 1727/1997, està complert i, per tant a 
criteri del tècnic signant, es pot procedir a la seva aprovació.” 

 
 Vist que l’Ajuntament Ple, en sessió celebrada en data 26 d’abril de 
2001, va aprovar entre d’altres el següent acord: 
 

“Segon:- Encarregar a l’Empresa Municipal de Desenvolupament 
Urbà de Cornellà, Societat Anònima, l’execució del projecte de 
l’equipament esportiu i la urbanització del subsector Ribera-Serrallo 
a Cornellà de Llobregat.” 

 
 Per tot això, aquesta Alcaldia-Presidència proposa al Ple d’aquest 
Ajuntament, l’adopció del següent 
 

ACORD 
 
 Primer.- Rectificar l’error material detectat, i especificat a la part 
expositiva del present acord, a la partida de seguretat i salut del projecte 
d’obres de primer establiment anomenat “Equipament esportiu Ribera-
Serrallo”, aprovat inicialment per acord plenari de data 26 de març de 2002, i, 
en conseqüència, redactar el primer paràgraf de la part expositiva i en el 
dispositiu primer de l’esmentat acord com segueix: 
 

- Primer paràgraf de la part expositiva: 
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“Vist el projecte d’obres de primer establiment anomenat 
“Equipament esportiu Ribera-Serrallo”, redactat per l’arquitecte Sr. 
Alvaro Siza per encàrrec de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, 
dotat amb un pressupost de vint-i-dos milions quatre-cents 
cinquanta-quatre mil cinc-cents vuitanta-un euros amb vint-i-set 
cèntims (22.454.581,27 euros), Impost sobre el valor afegit inclòs.” 
 
- Dispositiu primer: 
 
“Primer.- Aprovar, inicialment, el projecte d’obres de primer 
establiment anomenat “Equipament esportiu Ribera-Serrallo”, 
redactat per l’arquitecte Sr. Alvaro Siza per encàrrec de 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, dotat amb un pressupost de 
vint-i-dos milions quatre-cents cinquanta-quatre mil cinc-cents 
vuitanta-un euros amb vint-i-set cèntims (22.454.581,27 euros), 
Impost sobre el valor afegit inclòs.” 

 
 Segon.- Aprovar l’estudi de seguretat i salut del projecte d’obres de 
primer establiment anomenat “Equipament esportiu Ribera-Serrallo”, redactat 
per l’enginyer industrial Sr. Francesc Velarde i Cecilia per encàrrec de 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat. 
 
 Tercer.- Aprovar, definitivament, el projecte d’obres de primer 
establiment anomenat “Equipament esportiu Ribera-Serrallo”, redactat per 
l’arquitecte Sr. Alvaro Siza per encàrrec de l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat, dotat amb un pressupost de vint-i-dos milions quatre-cents 
cinquanta-quatre mil cinc-cents vuitanta-un euros amb vint-i-set cèntims 
(22.454.581,27 euros), Impost sobre el valor afegit inclòs. 
 
 Quart.- Deixar sense efectes el dispositiu segon de l’acord plenari de 
data 26 d’abril de 2001, transcrit a la part expositiva del present acord. 
  
 Cinquè.- Publicar els presents acords al Butlletí Oficial de la 
Província i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, així com al Butlletí 
d'Informació Municipal i al Tauler d'Anuncis de la Corporació, a efectes de 
coneixement general. 
 
 Sisè.- Notificar el present acord a l’arquitecte Sr. Alvaro Siza, i al 
Departament de Contractació i Patrimoni, pel seu coneixement i efectes.” 
 
 
 

 
ÀREA DE RÈGIM INTERIOR, COMERÇ I COMUNICACIÓ 

 
 
 4.- Aprovar l’inici de l’expedient de contractació de les obres de 
l’”Equipament esportiu Ribera-Serrallo”, així com el Plec de Condicions 
Econòmic-Administratives Particulars de la contractació. 
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 DICTAMEN 
 
   “Vist l’expedient instruït per la contractació amb les següents 
característiques: 
 

Naturalesa: Contracte d’obres, d’acord els articles 5.2. a) i 120 del 
Reial Decret 2/2000 de 16 de juny pel que s’aprova el Text Refós de 
la Llei de Contractes de les Administracions Públiques. 

 
Objecte del contracte: Construcció del Projecte Executiu de 
“l’equipament esportiu Ribera Serrallo” de Cornellà de Llobregat 
 
Tramitació: Ordinària 
Procediment d’adjudicació: Obert 
Forma d’adjudicació: Concurs 

 
   Vist l’informe emès al respecte pel Cap del Departament de 
Contractació-Patrimoni i Secretària General i Arquitecta Municipal. 
 
   El Ponent de la Comissió Informativa de Règim Interior, Comerç i 
Comunicació, proposa al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
   Primer.- Iniciar expedient de la següent contractació: 
 

Naturalesa: Contracte d’obres, d’acord els articles 5.2. a) i 120 del 
Reial Decret 2/2000 de 16 de juny pel que s’aprova el Text Refós de 
la Llei de Contractes de les Administracions Públiques. 
 
Objecte del contracte : Construcció del Projecte Executiu de 
“l’equipament esportiu Ribera Serrallo” de Cornellà de Llobregat 
 
Tramitació : Ordinària 
Procediment d’adjudicació : Obert 
Forma d’adjudicació : Concurs 

 
   Segon.- Aprovar el Plec de Condicions Econòmic-Administratives 
Particulars de la contractació, que figura com annex I. 
 
    Tercer.- Autoritzar la despesa de caràcter plurianual i fent ús de les 
facultats concedies per l’ article 84 del R.D. 500/90, de 20 d’ abril, ateses les 
circumstàncies excepcionals que concorren en el present expedient de 
contractació, aplicar la mateixa en els exercicis i pels import següents: 
 
51 452C0 6010913 Equipament Esportiu 2002            7.964.639,97euros 
51 452C0 6010913 Equipament Esportiu 2003            8.660.732 ,00euros 
51 452C0 6010913 Equipament Esportiu 2004            5.829.209,30 euros 
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subordinat al crèdit que es consigni en els respectius Pressupostos” 
 
   Quart.- Convocar concurs per a l’adjudicació de l’esmentada 
contractació, de conformitat amb l’article 75 de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques, donant publicitat a la licitació mitjançant anunci 
en el Butlletí Oficial de la Província, Butlletí Oficial de l’Estat i Diari Oficial de 
les Comunitat Europees. 
 
   Cinquè.- Establir que en el present procediment procedeix revisió 
de preus conforme a l’establert al Plec de Condicions Particular. 
 
   Sisè.- Comunicar la present resolució a la Intervenció Municipal 
així com al Departament  de Urbanisme , Habitatge i Infrastructures. 
 
   Setè.- Facultar al Tinent d’Alcalde d’Interior, Comerç i 
Comunicació, senyor Antonio Balmón Arévalo, per a la firma de quants 
documents públics i privats fossin necessaris per a l’execució dels acords que 
antecedeixen.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo,  es fa una explicació dels 
punts, manifestant que hem estat treballant de forma molt dura des de fa tres 
anys, es va fer el planejament, i es van haver de gestionar unes expropiacions 
molt complicades perquè van aparèixer dotzenes d’interessats, hereus de 
propietaris, etc. Finalment avui s’acaba la fase de definició del projecte i avui 
aprovarem el projecte definitiu i iniciarem la contractació. 
 
 Un projecte que és molt important per a l’oci esportiu de les 
persones de la ciutat i que ha estat pensat i serà desenvolupat per a les 
persones de Cornellà, i nosaltres esperem que estigui en disposició de ser 
utilitzat en el termini de dos anys o dos anys i mig, i que cobreixi les 
necessitats en aquest camp no cobertes en aquest moment en la nostra ciutat.  
 
 A continuació intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que aquests dies, arran de tantes 
notícies aparegudes a la premsa relacionades amb els accidents laborals,  ahir 
concretament, fins i tot, Cornellà va sortir a la televisió les obres del Trambaix 
i els problemes de seguretat en el treball generats –segons la informació- per la 
subcontractació. I pregunto des de la ignorància, en  una obra de tanta 
magnitud com aquesta, i que, a més a més, diguem no és plurimunicipal sinó 
que és d’estricta gestió local, pot aparèixer el problema de la subcontractació o 
no?. Si passa, podem indirectament generar la intensificació d’aquest 
problema relacionat amb els accidents laborals?. 
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 En aquest moment s’absenta de la sessió la regidora del Grup 
Municipal Socialista, senyora Cristina Gasull Martínez. 
 
 Novament pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
manifestar que és segur que hi haurà subcontractació perquè la construcció 
funciona així, és a dir, s’ha especialitzat tant per segments que qualsevol obra 
d’una certa importància –i aquesta ho serà- doncs funciona així. 
 
 Ara bé, la subcontractació és un problema en relació a la seguretat, 
quan no es controla. Aquí hi haurà un Pla de seguretat que és el resultat d’un 
estudi de seguretat, tindrem un responsable de seguretat i tindrem una 
empresa encarregada de controlar la seguretat, que en definitiva és controlar 
que la gent acabi complint les normes de seguretat i que es tinguin les eines i 
els mecanismes de seguretat que ajuden a reduir els accidents. 
  
 En aquest moment s’incorpora a la sessió la regidora del Grup 
Municipal Socialista, senyora Cristina Gasull Martínez. 
 
 Nosaltres treballarem aquest tema, serem curosos, però el que sí 
haig de dir és que no podem garantir que no hi hagi un accident però el que sí 
que podem garantir és que complirem la llei i que serem molt estrictes en el 
tema de seguretat.    
  
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesos  a votació els punts 2 i 4 són aprovats per majoria 
absoluta dels assistents. 
 
Vot en contra: 
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i 
Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyors Arnau Funes Romero i Miguel López 
Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
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Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
 
 
 
 
 
 3.- Aprovar inicialment el projecte executiu de “Dipòsit de 
laminació del Camp de l’Empedrat i del projecte del Sistema de 
Telecontrol de l’esmentat dipòsit”. 
 
 MOCIÓ 
 
  
 “Vist el projecte executiu d’obres anomenat “Dipòsit de laminació 
del Camp de l’Empedrat”, redactat el Dipòsit de laminació pel enginyer de 
Camins, canals i ports senyor Zsigmond Kovács Dani i el Sistema de 
telecontrol pel mateix tècnic amb col·laboració amb l'enginyer industrial 
senyor Gustavo Ramon Wihelmi, per encàrrec de l’entitat de Medi Ambient de 
l'Àrea Metropolitana de Barcelona, amb un pressupost de cinc milions cinc-
cents dotze mil vint-i-tres euros (5.512.023,- euros). A aquest pressupost s'ha 
d'afegir els honoraris de la direcció facultativa, cent seixanta-cinc mil euros 
(165.000 euros) i els Serveis afectats, quinze mil euros (15.000 euros), per tant 
el pressupost per coneixement de l'Administració de tot el projecte es de cinc 
milions sis-cents noranta-dos mil vint-i-tres euros (5.692.023,- euros). 
 
 Vist l’informe emès en data 24 de juliol de 2002, per la Cap del 
Departament Tècnic d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, que en el seu 
tenor literal manifesta  que: 
 

El sector Camp de l'Empedrat es una zona lleugerament deprimida 
respecte de les zones colindants, per tant si no funcionen 
correctament els sistemes de drenatge, en aquest sector s'acumulen 
les aigües pluvials que no poden admetre els altres col·lectors. 
Executada l'obra de la prolongació del col·lector Famades, el sector 
del mateix nom ha resolt en gran part els dèficits de drenatge, però 
aigües a baix o al connectar-se al col·lector de la Vall del Poble 
d'Hospitalet, també té problemes per falta de capacitat. Per altre 
part el barri d'Almeda també pateix la insuficiència dels seus 
col·lectors. 
 
Els objectius del  Dipòsit de laminació del Camp de l'Empedrat, per 
ordre de prioritat, son els següents: Garantir la correcta evacuació 
d'aigües pluvials en el Sector del Camp de l'Empedrat per una pluja 
de període de retorn de 20 anys;  Laminar els cabals del col·lector 



 78

Famades a la zona més alta per afavorir el drenatge de la conca del 
col·lector;  i  descarregar  en lo possible el col·lector V, evitant les 
aigües de la conca situada a l'est de la Ronda de Dalt, i així millorar 
les condicions de drenatge del barri d'Almeda. 
 
El dipòsit, de forma rectangular ( 92,62 x 60,60 m ) amb una alçada 
útil de 3,1 m. i capacitat 17.000 m3, està situat  en un solar de 
propietat municipal ubicat a la cantonada dels  carrers Silici, 
Lateral de la Ronda de Dalt i Salvador Dalí, de Cornellà de Llobregat 
i, llinda pel costat sud amb el túnel de los Ferrocarrils Catalans.  
 
Aquesta capacitat del dipòsit, suficient per laminar el cabdal  dels 
col·lectores del Camp de l'empedrat i calculat  per un període de 
retorn de deu anys, es deurà desaguar por bombeig degut a la cota 
del Camp de l'Empedrat. El cabdal del desguàs es de 500 litres/sg. 
de manera que el dipòsit es buidarà en 8 hores  aproximadament. 
El dipòsit està equipat amb les instal·lacions de bombeig, 
autoneteja, tomes d'aigua per neteges manuals, enllumenat, 
passarel·les d'inspecció, instal·lacions elèctriques, ventilació, etc., 
amb els mateixos paràmetres dels dipòsits construïts a Barcelona 
ciutat. La coberta del dipòsit s'ha dissenyat amb la suficient 
resistència perquè pugui instal·lar-se un aparcament de vehicles en 
superfície. 
 
El pressupost d'execució per contracta del dipòsit de laminació és 
de 5.179.899,87 euros (IVA inclòs), el termini  d'execució de les 
obres és de dotze mesos i el contractista haurà de garantir les obres 
per dotze mesos més i disposar d'una classificació empresarial del 
grup E, subgrup 1 i categoria e. L'expedient inclou el preceptiu 
Estudi de Seguretat i salut de les obres.  
 
Els sistemes  de telemando, control i automatismes necessaris per 
l'explotació correcta dels elements singulars del dipòsit i de les 
derivacions, s'ha redactat com a projecte independent de l'obra civil, 
a l'objecte d'afavorir, si es vol, la seva contractació independent. El 
sistema de telecontrol s'ubicarà  en un recinte tancat a la coberta 
del dipòsit. És un sistema centralitzat de telesupervisió i 
telecomandament que permet una explotació regulada, integral i 
coordinada de tots els catuadors en funció de l'estat de la xarxa. El 
pressupost d'execució per contracta del projecte de sistema de 
telecontrol és de 332.123,13 euros (IVA inclòs), el termini d'execució 
de les obres és de 15 mesos i el contractista haurà de garantir la 
instal·lació per dotze mesos més i disposar d'una classificació 
empresarial del grup I, subgrups 7,8 i 9 i categoria e. L'expedient 
inclou el corresponent Estudi de seguretat i salut durant l'execució 
de les obres, tal i com estableix el Real Decret 1627, de 24 d'octubre 
de 1997. 
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Es tracta d'un projecte d'obres de primer establiment, d'acord a 
l'article 12.2 del Decret 179/95, de 13 de juny, pel qual s'aprova el 
Reglament d'obres, activitats i Serveis dels ens locals. L'expedient  
està desglossat en dos, de manera que una vegada aprovat 
definitivament la contractació es pugui fer, si es vol com a dos 
expedients independents. que consta de dues parts diferencies. 
Redactat d'acord al citat Decret està complert i es pot procedir a 
l'aprovació inicial del mateix. 

 
 Per tot això, aquesta Alcaldia-Presidència proposa al Ple d’aquest 
Ajuntament, l’adopció del següent 
 

ACORD 
 
 Primer.- Aprovar, inicialment, el projecte executiu d’obres 
anomenat “Dipòsit de laminació del Camp de l’Empedrat”, redactat el Dipòsit 
de laminació pel enginyer de Camins, canals i ports senyor Zsigmond Kovács 
Dani i el Sistema de telecontrol pel mateix tècnic amb col·laboració amb 
l'enginyer industrial senyor Gustavo Ramon Wihelmi,  per encàrrec de l’entitat 
de Medi Ambient de l'Àrea Metropolitana de Barcelona, amb un pressupost de 
cinc milions cinc-cents dotze mil vint-i-tres euros (5.512.023,- euros). A 
aquest pressupost s'ha d'afegir els honoraris de la direcció facultativa, cent 
seixanta-cinc mil euros (165.000 euros) i els Serveis afectats, quinze mil euros 
(15.000 euros), per tant el pressupost per coneixement de l'Administració de 
tot el projecte es de cinc milions sis-cents noranta-dos mil vint-i-tres euros 
(5.692.023,- euros). 
 
               Segon.- Sotmetre l’aprovació de l’esmentat projecte a informació 
pública mitjançant inserció d’Edicte al Butlletí Oficial de la Província i al Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya, pel període de trenta dies, així com al 
Butlletí d’Informació Municipal i al Tauler d’anuncis de la Corporació, per tal 
que qui es consideri interessat pugui efectuar al·legacions i reclamacions.  
Transcorregut l’esmentat termini sense que hagin recaigut al·legacions, 
reclamacions i/o suggeriments que suposin modificacions al projecte, aquest 
s’entendrà definitivament aprovat. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord al enginyer de Camins, canals i 
ports senyor Zsigmond Kovács Dani i a l'enginyer industrial senyor Gustavo 
Ramon Wihelmi, així com a l’entitat de Medi Ambient de l'Àrea Metropolitana 
de Barcelona.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació de la 
Moció, manifestant que després d’aquelles pluges tant importants que vàrem 
patir fa uns anys, l’Ajuntament de Cornellà va impulsar a nivell de l’Àrea 
Metropolitana amb d’altres ajuntaments un Pla de pluvials. El Pla es va 
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aprovar per part de l’Àrea Metropolitana,  es va consensuar amb la Generalitat 
de Catalunya, i d'aquest Pla han sortir dos projectes, un és el col·lector de la 
carretera d’Esplugues que està en execució, i l’altre era el projecte de 
laminació de les aigües del Camp de l’Empedrat. 
 
 El Camp de l’Empedrat és una zona que és allò que els tècnics 
diuen un punt baix, un punt on per evolució natural de l’aigua, acaba anant 
cap allà i, per tant, és un punt que se li ha de donar una solució en el sentit 
de què quan plou molt, si no es fa res, l’aigua va cap allà. 
 
 Vàrem fer una primera actuació que va ser la prolongació del 
col·lector Famades, es va fer una inversió de cent cinquanta milions de 
pessetes que tenia per objecte capturar les aigües que venien de la part alta de 
la carretera de l’Hospitalet. 
 
 Ara el que presentem aquí és el projecte de dipòsit de laminació del 
Camp de l’Empedrat, i aquest dipòsit el que garantirà és un període de 
¿retorn? de vint anys, és un càlcul que utilitzen els enginyers per delimitar el 
coeficient de seguretat. 
 
 L’objectiu és justament laminar els cabals que ara van al Camp de 
l’Empedrat, capturar-los en aquest dipòsit i després, mica a mica, bombejar el 
col·lector Famades, i això té una gran importància pel present i pel futur. 
 
 En aquest moment les aigües del col·lector del Camp de l’Empedrat 
van al col·lector núm. 5 que té un nivell de saturació important, i el que farem 
mitjançant aquesta obra és que agafarem les aigües al dipòsit i les 
bombejarem, no al número 5, sinó al col·lector de Famades, i això farà que el 
número 5 quedi reduït en el seu nivell de saturació i ens ajudarà quan entri en 
funcionament tot el tema del WTC a què no es produeixi una saturació al 
menys en una primera etapa. 
 
 I la segona, descarregar -sobretot productes de les aigües que ens 
porta la Ronda de Dalt- les condicions de drenatge del barri Almeda. 
 
 La inversió prevista és de 950.000.000,- de pessetes. El dipòsit 
tindrà una capacitat de 17.000 metres cúbics –que és moltíssim-, i a sobre del 
dipòsit s’ha previst la possibilitat de què es pugui aparcar en el sentit de no 
perdre aquest espai . És del mateix tipus que està funcionant a Barcelona amb 
un èxit important i el finançament d’aquests 950.000.000,- anirà a parts entre 
l’Agència Catalana de l’Aigua que posarà el 20%, el Corte Inglés, mitjançant 
un acord que vàrem arribar l’Ajuntament i ells, que aportarà al voltant de 
270.000.000,- pessetes i la resta l’Ajuntament de Cornellà.     
    
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i 
Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyors Arnau Funes Romero i Miguel López 
Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
 
 
 
 
  
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 1.- Moció del Grup Municipal d’ERC, referida a la fi de l’emissió 
del canal Aquí TV. 
 
 MOCIÓ 

 

 “Arran de la interrupció per mandat de la Generalitat de Catalunya 
de l’emissió del canal 54 de la televisió, utilitzat d’ençà el mes de juny de 1999 
per Aquí Televisió, el Plenari Municipal del mes de novembre  de  2000 
prengué per unanimitat un seguit d’acords a través dels quals l’Ajuntament de 
la ciutat es posicionava, d’una banda,  davant d’aquest afer en concret i, de 
l’altra,  davant  de la problemàtica de les televisions locals i comarcals en 
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general. D’aquest acords (que foren motiu de discussió en la mateixa sessió) 
en destacaven el de donar suport a les “iniciatives públiques encaminades a 
oferir un servei públic d’informació”,   el de “manifestar l’oposició i rebuig a les 
interferències realitzades contra les iniciatives que, amb un ampli recolzament 
social, avalat per una extensa experiència en el sector de la comunicació local, 
i davant la indefinició normativa al sector, han empès el camí de l’acció 
informativa professionalitzada i de qualitat, com és el cas d’Aquí Televisió” i el 
d’adreçar-se “a la Generalitat de Catalunya  amb el requeriment que de forma 
immediata anul·li l’ordre de clausura d’Aquí Televisió”. 
  
 Les raons de tanta unanimitat cal cercar-les en allò que el mateix 
alcalde va deixar dit, tot fent referència a les conclusions fetes públiques en 
un acte  públic celebrat el dia 29 de novembre: “Aquí TV... representa quelcom 
més que un projecte de televisió privada”.  
 
 Segons consta en diverses actes consultades, en data 30 de gener 
de 1997 l’Ajuntament va sol·licitar la concessió d’un espai per poder emetre 
amb el convenciment que se li seria adjudicat allò sol·licitat.  Val a dir que les 
previsions no s’acompliren i l’Ajuntament no aconseguí de gaudir de la 
concessió sol·licitada.  Tal com informà el tinent d’alcalde Antoni Balmon en la 
Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, celebrada el 15 de 
febrer de 2001, “l’any 1999, aquest Ajuntament va sol·licitar un informe-estudi 
tècnic per tal de poder tenir clar si havia o no espai per emetre a la ciutat ja 
que, en cas de no haver-n’hi, no tenia cap sentit fer cap tipus de despesa en 
aquest sentit” i que una vegada elaborat l’estudi es concloïa que no hi havia 
“espai possible en els canals que es van proposar, i que únicament podria fer-
se al Canal 36, si bé en aquest es produirien interferències que afectarien als 
particulars o bé en el Canal 54”; és a dir, el d’Aquí Televisió”. El mateix tinent 
d’alcalde va deixar dit: “Durant el període octubre-novembre de l’any passat 
(any 2000), i vist que no es podria disposar d’un canal, vaig plantejar arribar 
acords amb Aquí Televisió. Posteriorment, es va produir el tancament per la 
Generalitat d’Aquí Televisió. Jo mateix vaig comentar al Sr. Lebrón que 
l’Ajuntament, de moment ocuparia el Canal 54. Ara restem a l’espera de la 
posició que adopti la Generalitat davant del recurs presentat per Aquí Televisió 
front el tancament, i, en el cas de que no admetin el recurs, l’Ajuntament 
podria disposar del Canal 54 i, posteriorment, ja decidirà sobre la forma de 
gestió directa o indirecta de la mateixa. De moment, hem contactat  amb 
Telefónica la instal·lació d’un circuit tancat de video  per a instal·lar un Carta 
d’Ajust. Si no s’hagués produït el tancament s’hauria intentat pactar amb Aquí 
Televisió”.  
 
 Atesa, doncs, l’estreta relació existent entre Televisió Aquí i la ciutat 
de Cornellà i el seu ajuntament, tant pel que fa al servei públic informatiu que 
desenvolupava com a mitjà de comunicació com per la relació que implicava la 
possible competència d’un mateix espai en un futur projecte de televisió 
municipal (el tinent d’alcalde Balmón afirmà en la reunió de la Comissió 
Informativa abans esmentada que “el canal se l’ha quedat l’Ajuntament” 
considerem que s’escau de dur al Plenari Municipal dues propostes d’acord en 
relació a la interrupció, d’ençà de fa unes setmanes, de l’emissió d’Aquí 
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Televisió i l’aparició en el canal 54 d’una carta d’ajust en què apareix el logo de 
Tele Taxi TV, la qual cosa referma la notícia apareguda en els mitjans de 
comunicació referida a la seva venda. 
 
 El Grup Municipal d’ERC sol·licita al plenari l’adopció dels següents  

 
ACORDS 

 
 Primer.- Lamentar la desconsideració i el menyspreu envers 
l’Ajuntament de  Cornellà de Llobregat  mostrats  per  part d’Aquí Televisió en 
no haver, ni tan sols, informat de la interrupció de les emissions i de l’operació 
de venda  duta a terme; acció, altrament,  totalment immerescuda per part del 
nostre Ajuntament per raó de  la solidaritat i el suport oferts activament   i de 
manera unànime a càrrec  de tots els Grups Municipals en el moment en què 
foren sol·licitats.  
 
 Segon.-  Procedir a la convocatòria d’una reunió extraordinària de 
la Junta de Portaveus per tal d’analitzar com pot afectar aquesta traspàs de 
“titularitat” del canal 54 quant als projectes municipals, quant a les 
conseqüències de l’aparició d’aquesta emissora comercial, així com pel que fa 
a com s’hauria d’actuar davant de l’administració competent,  amb la voluntat 
d’assolir una línia d’actuació de defensa dels interessos de la ciutat i de la 
seva institució municipal.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, es manifesta que en la Moció que fa referència al Canal de 
televisió Aquí Televisió, hem escrit uns paràgrafs d’antecedents que ara em 
sembla que no cal llegir, i el que sí faria és justificar allò que sol·licitem com a 
acords, i repeteixo que els antecedents pretenen donar a conèixer –creiem de 
manera objectiva- l’evolució dels fets i prou, tot i que després faré una 
consideració al voltant d’una citació que, en principi, podria ser incorrecta. 
 
 Pel que fa als acords nosaltres sol·licitem que l’Ajuntament, el 
plenari, lamenti la desconsideració que hem patit per part d’Aquí Televisió, és 
a dir, la primera cosa és que ens ha sabut molt de greu que en el moment en 
què van tocar a sometent, per córrer tothom a donar suport a Aquí Televisió, -
que jo sàpiga-, en aquest plenari tothom va estar al peu del canó, tothom va 
donar suport, i es va argumentar de tot. I tot allò que es va argumentar només 
era a favor, justament perquè tot era a favor no solament va haver-hi l’acord 
unànime de l’Ajuntament de sol·licitar que la Generalitat aixequés la 
suspensió de les emissions, sinó que, a més a més, les organitzacions 
polítiques i persones representades en aquest plenari vam fer acte de 
presència en un acte públic en què es repetia, però de manera massiva, allò 
que aquí ja s’havia argumentat. 
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 De manera que amb aquests precedents ens ha sabut greu 
assabentar-nos de la “venda”, i dic venda entre cometes, perquè només és una 
suposició, de la venda d’aquest canal per part d’Aquí Televisió, que més enllà 
del que legalment pugi ser, o del que ens pugi semblar a nivell personal, el que 
sí és evident és que nosaltres, -crec jo- els grups municipals, el plenari com a 
institució, érem mereixedors d’una explicació educada, cortès, o si més no, 
rescabalant-nos i agraint-nos el suport que nosaltres havíem manifestat. 
 
 De manera que, al menys nosaltres, sentim que hem estat tractats 
amb desconsideració, i convidem a la resta dels grups municipals que també 
van fer el pas de solidaritat amb Aquí Televisió a sumar-se a aquest lament. 
 
 Però bé, això formaria part d’allò que diríem l’ètica del 
comportament, però ara passaríem al segon punt, la segona proposta d’acord, 
que ja té una connotació diferent. 
 
 Nosaltres demanàvem que, per no ser acusats de petulants, 
l’Alcaldia convoqués una Junta de Portaveus en la qual nosaltres i la resta de 
Grups Municipals -si ho creuen convenient- poguéssim proposar una sèrie 
d’actuacions al voltant d’aquest assumpte.  
 
 Concretament nosaltres haguéssim proposat en aquesta Junta de 
Portaveus adreçar-nos al Consell de l’Audiovisual de Catalunya, per tal de 
sol·licitar-los dos dictàmens, dos pronunciaments, un sobre la legalitat o 
il·legalitat de la venda i un altre sobre la legalitat o no legalitat de l’ocupació 
del canal 54, i, a més a més, estem preocupats i, si més no, voldríem 
socialitzar la preocupació nostra i necessitaríem en aquest cas conèixer la 
opinió del govern per saber fins quin punt aquesta venda pot vulnerar 
possibles i hipotètics interessos municipals d’una futura emissora local. 
 
 De fet, m’he estat mirant el decret 320, de l’any 1996, i hi ha tres 
coses que m’han cridat l’atenció, el punt 6.2 parla de concessió intransferible i 
diu: “qualsevol acte o negoci jurídic que afecti les accions d’una societat 
concessionària requeria l’autorització administrativa”. Jo vaig preguntar al 
CAC i vaig preguntar –també a un funcionari- i em va dir: “aquí em sembla 
que no ha entrat res d’aquesta gent”. I seria molt barrut que ho haguessin fet 
sense sol·licitar, però bé, en tot cas em semblava que qui ho havia de demanar 
era l’Ajuntament, o com a Grup Municipal, i no pas jo via telefònica. 
 
 L’article 3, del Decret parla del foment i la defensa de la cultura i els 
interessos locals i parla també de la col·laboració en el procés de normalització 
de la llegua catalana. Bé, si jo recordo els arguments que es van utilitzar aquí 
a favor de la Televisió Aquí, eren, imparcialitat, voluntat pública, 
comarcalisme, defensa dels interessos locals, o sigui, més o menys, tot va ser 
positiu. 
 
 L’altre dia col·loquialment li deia al Sr. Balmón que crec que en 
aquest sentit perdem pistonada, perquè és evident que no es pot justificar ni 
cap arrel comarcal ni cap arrel local, cosa que sí tenia l’Aquí per haver nascut 
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a Cornellà, i per aquesta voluntat comarcalista que tot i que pugui generar 
susceptibilitats a algunes persones, crec que el Sr. Justo Molinero, -que em 
mereix tots els respectes-, més aviat el que fa és televisió o ràdio comercial, 
per no dir subproducte cultural, però bé, això en tot cas, és una valoració que 
no té perquè ser compartida. 
 
 De manera que crec que per preservar els possibles interessos 
municipals, perquè tenim interrogants sobre les arrels locals, comarcals i la 
voluntat pseudopública d’aquestes persones que han “comprat” Aquí Televisió, 
i perquè és possible que hagin comès una il·legalitat, malgrat que per 
interessos polítics hi hagi qui faci la “viu-viu”, i qui faci veure que no veu, jo 
demano, sol·licito que sigui a través del punt 2, és a dir, de la convocatòria 
d’una Junta de Portaveus, o a través de la manera que es consideri més 
adient, ens adrecem com Ajuntament al Consell de l’Audivisual de Catalunya i 
els fem aquestes dues preguntes, preguntar-los sobre la legalitat de la venda i 
la legalitat de l’ocupació de l’espai, entre d’altres coses perquè com que hi ha 
un buit legal i fins a la tardor sembla ser no hi haurà el decret de la 
Generalitat, doncs ara, no ens hem d’enganyar, ara és el terreny abonat 
perquè els espavilats generin noves iniciatives, consolidin iniciatives que 
després donada ja una situació “de facto” d’una certa consolidació, la marxa 
enrera, possiblement, serà  molt difícil o bé legalment o bé perquè políticament 
després qui tira enrera, i qui tanca. 
 
 Com que, a més a més, el decret vaig veure que també plantejava la 
possibilitat de crear emissores en cadena vaig assabentar-me que  aquest 
senyor ja ha comprat una altra a Tarragona, pensava que l’havia comprada i al 
final crec que algú, fins i tot d’aquí l’Ajuntament, em va dir que la tenia a 
mitges amb un altre. 
 
 Si més no, es pot sospitar que el que estan pretenent és crear una 
cadena d’emissores comercials, la qual cosa, -com podreu entendre- no té res 
a veure amb la voluntat pública ni tindria res a veure amb el comarcalisme i 
amb el localisme i, a més a més, no serien filles del que era l’Aquí perquè 
l’Aquí, d’alguna manera, si va ser mereixedora de haver-li ratificat la concessió 
és perquè ja s’havia iniciat les emissions abans del 1995. 
 
 I com que a més, aquest fet s’ha repetit en altres emissores, 
concretament dues de Barcelona, dons  crec que hauríem de prendre algun 
acord d’aquests.          
    
 
 En aquest moment s’absenta de la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor José Luis Morlanes Galindo. 
 
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que sempre hem estat 
d’acord amb una televisió pública, i així ho vam fer saber en una Moció que 
vam presentar al gener del 2001, i que llavors vam retirar perquè se’ns va dir 
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que l’Equip de Govern, ja des de gener de l’any 1997, estaven treballant per 
aconseguir una televisió pública, i sembla ser que després de cinc anys estem 
al mateix lloc encara. En aquell moment nosaltres ja vèiem que el tema d’Aquí 
Televisió era una televisió privada i encara que des dels grups municipals se li 
volia donar suport, no deixa de ser un negoci, i ara s’ha manifestat les 
intencions que tenien. 
 
 Nosaltres amb aquesta Moció d’ERC, podem donar suport per 
aclarir els temes, però crec que allò que hem d’anar a buscar és una televisió 
pública, pròpia de l’Ajuntament, i no fer societats amb gent que no és massa 
clara la seva finalitat. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el 
posicionament nostre serà molt clar. Televisió Aquí tinc entès que ha estat 
sempre una televisió privada, i crec que en això no hi ha cap dubte, i que se li 
hagi donat suport des d’aquest Ajuntament com correspon, crec que és 
obligació de tot ajuntament afavorir a les seves empreses i donar-les suport 
perquè paguen aquí els seus impostos. No vol dir que després hem de cobrar-
les impostos revolucionaris, i d’alguna manera, quedar-nos-les pel que no 
correspon. Jo penso -i crec estar ben informada- que se li ha ofert a 
l’Ajuntament i no s’han posat d’acord, potser en el preu, i jo amb això no 
entraré, perquè cadascú a la seva casa ofereix el que vol i ven o regala o fa allò 
que vulgui. 
 
 Només des d’una ideologia intervencionista i, d’alguna manera 
totalitarista es pot intentar ficar-se en els negocis de les empreses privades, i 
jo penso -i he investigat aquest tema una mica i no se m’ha dit res de nou-, 
que s’ha venut a una cadena que sembla ser que treballarà  amb el senyor 
Justo Molinero, jo fins aquí ho trobo bé. Estic d’acord també que hem de tenir 
una televisió pública, però que, en aquest cas, l’Aquí Televisió és d’un senyor i 
bé, crec que està en el seu dret d’oferir-la, primer a l’Ajuntament com a 
cortesia –en això sí que estic d’acord- però si no s’han posat d’acord en el 
preu, allò que no farà és regalar per allò de “que regalamos todo menos la 
gallina que es lo que tenemos”. 
 
 Amb tot el que he exposat, crec que seria suficient per a votar que 
no a aquesta Moció, però hi ha una cosa que no vull obviar i vull aquí treure 
els comentaris que es van fer en la Junta de Portaveus i que s’han tornat a fer 
aquí i que jo no permeto. Demano al senyor Alcalde, -i aprofito l’ocasió- per a 
què no permeti comentaris despectius sobre persones, entitats, amb una 
audiència al darrere que representa la cultura d’alguns pobles d’Espanya, i 
que, per cert, el senyor Alcalde, sembla ser assidu entrevistat o tertulià a 
Radio Teletaxi que darrere té això de denominat “la subcultura”. Jo crec i ho 
afirmo que mereix una reprovació envers aqueixa frase i demano, o li invito o li  
prego que es disculpi pel públic que té aquesta ràdio, que jo no escolto però 
que respecto tremendament a les persones que l’escolten,  i al seu folklore o a 
la seva cultura i, en cap moment, un regidor d’aquest Ajuntament ha de 
denominar “subcultura”. 
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 En aquest moment s’absenta de la sessió la regidora del Grup 
Municipal Socialista, senyora Judith Ibàñez Vives. 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per aclarir a la senyora Espinosa que acostuma ser habitual de 
molts mitjans de comunicació, però no precisament de la ràdio del senyor 
Molinero, a on he estat en l’últim any una vegada, o sigui que, comparat amb 
les altres vegades que he estat en altres mitjans de comunicació, com 
comprendrà, són ben poques. I en tot cas, el meu respecte per al senyor 
Molinero i per a la seva ràdio. 
 
 Acte seguit intervé del Regidor del Grup Municipal d’IC-V, senyor 
Arnau Funes Romero, per manifestar que amb els dubtes que tenim de quin 
és el redactat final o el que aprovarem dels acords, manifestar tres aspectes. 
Un, que sembla  bastant clar, que hauríem de celebrar una Junta de 
Portaveus o similar per una mica tenir tots/es la situació clara, perquè tenim 
la sensació que hi ha una certa confusió, perquè no sé si s’ha fet o no la 
venda, de si el canal que hi ha és el canal que es pot fer, si és el 36 o el 54, i, 
en tot cas, la sensació que tenim sense entrar a discutir més és que valdria la 
pena fer aquest exercici entre tots i totes posar-nos d’acord de si Cornellà ha 
de tenir o no una televisió, i si la ha de tenir, en quina situació. 
 
 Nosaltres enteníem –i això està molt de moda arran d’això de l’illa 
Peregil- que la situació que teníem abans era una mena de “statu quo”, de 
l’Aquí TV que emet per aquí, i  ja ens va perquè, de fet, fa un cert servei públic 
i comarcal i de debat local. 
 
 Tot i això entenem que sembla que estem discutint sobre coses que 
no estan del tot clares i, per tant, jo esperava  que els companys responsables 
d’aquestes àrees podrien fer una explicació més concreta, doncs els hi 
agrairíem. En definitiva crec que allò que Iniciativa ha defensat i que, com a 
mínim, allò que planteja Esquerra és raonable. S’ha de fer una certa 
preservació del interessos locals, i em sembla que hauríem d’intentar que sigui 
la línia de treball a partir d’ara, sense entrar en què el d’Aquí Televisió i Radio 
Teletaxi és un acord entre dos privats i que en els acords entre privats sí que 
creiem que el govern municipal no ha d’entrar, però sempre i quan aquest 
acord no vulneri uns interessos locals i públics que em sembla que són clars. 
 
  
 En aquest moment s’incorpora a la sessió la regidora del Grup 
Municipal Socialista, senyora Judith Ibàñez Vives. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que la postura del Grup Municipal aclareix 
bastant allò que és l’esperit de la Moció, perquè la Moció fa referència a una 
posició que va prendre al seu moment aquest Ajuntament defensant a una 
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entitat privada perquè, òbviament, era una entitat privada però enteníem que 
jugava un paper dintre del món de la comunicació local que, per a nosaltres, 
era important. I és cert -i a més, ho vaig explicar l’altre dia en la Junta de 
Portaveus- que Aquí Televisió va oferir a l’Ajuntament que la compréssim, i no 
diré la quantitat, però, bé, la quantitat que es va sol·licitar i es va demanar a 
l’Ajuntament, òbviament, podria tenir uns adjectius, bastant gruixuts i que no 
venen al cas. Nosaltres enteníem que no podíem ajudar o ser partícips d’una 
especulació, d’un canal,  d’allò que és el canal, no del que eren els mitjans que 
estaven al voltant d’aquest canal, i evidentment, no facilitaríem cap tipus 
d’especulació. 
 
 
 Érem coneixedors de què s’estaven buscant altres socis o la venda 
de la televisió, però com he dit abans, nosaltres ens vam cenyir al que diuen 
els punts de la Moció. L’única esmena que faríem és suprimir la paraula 
“menyspreu” i deixar només “la desconsideració”, perquè això és cert, jo em 
vaig assabentar de què Aquí Televisió deixava d’emetre, no pels seus 
propietaris, sinó per una persona de Barcelona, i vaig ser jo qui després d’un 
temps em vaig posar en contacte amb el propietari d’Aquí Televisió per 
confirmar si era així o no. 
 
 Per tant, com a Grup i com a consideració del que està escrit, -no de 
la voluntat que cadascú vulgui expressar a través del que està escrit- nosaltres 
considerem que després de la posició que va adoptar aquest Ajuntament, com 
a mínim, es podia haver comunicat la situació. És obvi que són dos parts 
privades, i nosaltres no determinarem amb quin privat s’han d’entendre però, 
com a mínim, això.   
 
 Així mateix -ja ho he comentat amb el Sr. Tardà que encara que és 
cert que apareix a l’acta de la Comissió Informativa de l’any 2001 suprimiríem 
una cosa que és contradictòria amb els primers paràgrafs del que es va dir en 
la Comissió Informativa, i que és que jo afirmo que el canal se l’ha quedat 
l’Ajuntament, això era contradictori amb tot el que s’explica, en la propera 
Comissió Informativa suprimirem aquest redactat, ja que és contradictori amb 
tot allò que havíem explicat abans. 
 
 Pel que fa al futur de la televisió local, la voluntat d’aquest Equip de 
Govern sempre ha estat la mateixa, i per això va presentar al seu moment la 
petició de llicència, i per això ha fet les peticions d’estudis per saber quins 
canals podíem tenir ja que el 54 estava ocupat. En la Junta de Portaveus ja 
explicarem la situació en la qual ens trobem ara i també un altre tipus 
d’implicacions polítiques per part de l’actual Govern de la Generalitat que no 
té res a veure amb el que aquí estem parlant de cara al tema de l’autorització 
que es pot donar en un futur de les actuals televisions que estan en aquest 
moment emetent. 
 
 Novament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que per si algú no ho ha 
entès, -veig que algú no ho ha entès-, el terme “subcultura” està emprat sota 
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el registre ideològic, no pas sociològic, de manera que ,efectivament, parlem de 
programes subculturals, o que admeten subcultura, en aquesta emissora o en 
Antena 3, TV3, és a dir, estem parlant de subcultura, repeteixo, des del punt 
de vista ideològic, sota el concepte ideològic, i em sap greu que hi hagi algú 
que encara pensi que està emprat baix el terme sociològic, perquè em 
semblaria una perversió i és una llàstima que hàgim de defensar-nos d’això 
 
 Finalment intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que, en el ben entès que suposo que a tots ens agradaria no estar 
debatent això aquí, i per suposat no interferir en negocis entre privats. Però 
aquí amb el que s’ha negociat no és amb una inversió, amb un senyor que ha 
venut un edifici o unes instal·lacions, sinó que el que ha venut és intangible, 
és una freqüència, i el manteniment d’aqueixa freqüència sí que ho té en part, 
-i no diré totalment- gràcies a què, quan se’l van tancar perquè era il·legal, va 
haver una sèrie d’administracions, entre elles aquest ajuntament, que vam 
defensar l’interès públic, tot i que no fos públic. Crec que és això el que ens 
dóna força moral per a lamentar aquesta desconsideració.  
 
 Aquesta Televisió pel que jo sé –de manera també oficiosa- no 
pretén emetre des d’aquí, ni les instal·lacions estaran a Cornellà, o sigui que 
tenen que veure segurament amb aqueix projecte de cadenes amb 
funcionament absolutament il·legal empara i tutela des de l’administració que 
hauria de garantir això. Però com suposo que preveuen que potser en el futur 
els hi pot interessar que hi hagi un determinat mapa –en aquest cas televisiu- 
diferent al que hi ha ara, perquè igual no poden disposar d’altres teles tal i 
com disposen ara, doncs per això s’està emparant, i no és casualitat que en 
aquest cas, de manera també oficiosa, no se sàpiga les adscripcions polítiques 
de les persones que estan al darrere de totes aquestes operacions, la de 
Tarragona o d’Aquí -i no ho dic pel carnet del d’Aquí, si és que té algun, que 
crec que no, sinó perquè el seu soci sí que està clara quina adscripció té-.  
 
 En qualsevol dels casos, el que és lamentable és que se comerciï, no 
amb quelcom legítim, sinó amb quelcom que s’ha aconseguit de la manera que 
s’ha aconseguit. En qualsevol dels casos en la reunió que farem de la Junta de 
Portaveus, abordarem aquest tema, segurament amb més informació també.   
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció presentada pel Grup Municipal d’ERC, 
és aprovada per majoria absoluta dels assistents, amb les esmenes 
presentades pel Grup Municipal Socialista. 
 
Vot en contra: 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
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Abstenció per aplicació del que disposa l’article 125 del Reglament 
Orgànic Municipal del Regidor del Grup Municipal Socialista senyor José 
Luís Morlanes Galindo. 
 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyors Arnau Funes Romero i Miguel López 
Sánchez. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
 
 
 
 Després d’això la Moció queda redactat en els termes següents: 
 
 “Arran de la interrupció per mandat de la Generalitat de Catalunya 
de l’emissió del canal 54 de la televisió, utilitzat d’ençà el mes de juny de 1999 
per Aquí Televisió, el Plenari Municipal del mes de novembre  de  2000 
prengué per unanimitat un seguit d’acords a través dels quals l’Ajuntament de 
la ciutat es posicionava, d’una banda,  davant d’aquest afer en concret i, de 
l’altra,  davant  de la problemàtica de les televisions locals i comarcals en 
general. D’aquest acords (que foren motiu de discussió en la mateixa sessió) 
en destacaven el de donar suport a les “iniciatives públiques encaminades a 
oferir un servei públic d’informació”,   el de “manifestar l’oposició i rebuig a les 
interferències realitzades contra les iniciatives que, amb un ampli recolzament 
social, avalat per una extensa experiència en el sector de la comunicació local, 
i davant la indefinició normativa al sector, han empès el camí de l’acció 
informativa professionalitzada i de qualitat, com és el cas d’Aquí Televisió” i el 
d’adreçar-se “a la Generalitat de Catalunya  amb el requeriment que de forma 
immediata anul·li l’ordre de clausura d’Aquí Televisió”. 
  
 Les raons de tanta unanimitat cal cercar-les en allò que el mateix 
alcalde va deixar dit, tot fent referència a les conclusions fetes públiques en 
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un acte  públic celebrat el dia 29 de novembre: “Aquí TV... representa quelcom 
més que un projecte de televisió privada”.  
 
 Segons consta en diverses actes consultades, en data 30 de gener 
de 1997 l’Ajuntament va sol·licitar la concessió d’un espai per poder emetre 
amb el convenciment que se li seria adjudicat allò sol·licitat.  Val a dir que les 
previsions no s’acompliren i l’Ajuntament no aconseguí de gaudir de la 
concessió sol·licitada.  Tal com informà el tinent d’alcalde Antoni Balmon en la 
Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, celebrada el 15 de 
febrer de 2001, “l’any 1999, aquest Ajuntament va sol·licitar un informe-estudi 
tècnic per tal de poder tenir clar si havia o no espai per emetre a la ciutat ja 
que, en cas de no haver-n’hi, no tenia cap sentit fer cap tipus de despesa en 
aquest sentit” i que una vegada elaborat l’estudi es concloïa que no hi havia 
“espai possible en els canals que es van proposar, i que únicament podria fer-
se al Canal 36, si bé en aquest es produirien interferències que afectarien als 
particulars o bé en el Canal 54”; és a dir, el d’Aquí Televisió”. El mateix tinent 
d’alcalde va deixar dit: “Durant el període octubre-novembre de l’any passat 
(any 2000), i vist que no es podria disposar d’un canal, vaig plantejar arribar 
acords amb Aquí Televisió. Posteriorment, es va produir el tancament per la 
Generalitat d’Aquí Televisió. Jo mateix vaig comentar al Sr. Lebrón que 
l’Ajuntament, de moment ocuparia el Canal 54. Ara restem a l’espera de la 
posició que adopti la Generalitat davant del recurs presentat per Aquí Televisió 
front el tancament, i, en el cas de que no admetin el recurs, l’Ajuntament 
podria disposar del Canal 54 i, posteriorment, ja decidirà sobre la forma de 
gestió directa o indirecta de la mateixa. De moment, hem contactat  amb 
Telefónica la instal·lació d’un circuit tancat de video  per a instal·lar una Carta 
d’Ajust. Si no s’hagués produït el tancament s’hauria intentat pactar amb Aquí 
Televisió”.  
 
 Atesa, doncs, l’estreta relació existent entre Televisió Aquí i la ciutat 
de Cornellà i el seu ajuntament, tant pel que fa al servei públic informatiu que 
desenvolupava com a mitjà de comunicació com per la relació que implicava la 
possible competència d’un mateix espai en un futur projecte de televisió 
municipal, considerem que s’escau de dur al Plenari Municipal dues propostes 
d’acord en relació a la interrupció, d’ençà de fa unes setmanes, de l’emissió 
d’Aquí Televisió i l’aparició en el canal 54 d’una carta d’ajust en què apareix el 
logo de Tele Taxi TV, la qual cosa referma la notícia apareguda en els mitjans 
de comunicació referida a la seva venda. 
 
 El Grup Municipal d’ERC sol·licita al plenari l’adopció dels següents  

 
ACORDS 

 
 Primer.- Lamentar la desconsideració envers l’Ajuntament de  
Cornellà de Llobregat  mostrats  per  part d’Aquí Televisió en no haver, ni tan 
sols, informat de la interrupció de les emissions i de l’operació de venda  duta 
a terme; acció, altrament,  totalment immerescuda per part del nostre 
Ajuntament per raó de  la solidaritat i el suport oferts activament   i de manera 
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unànime a càrrec  de tots els Grups Municipals en el moment en què foren 
sol·licitats.  
 
 Segon.-  Procedir a la convocatòria d’una reunió extraordinària de 
la Junta de Portaveus per tal d’analitzar com pot afectar aquest traspàs de 
“titularitat” del canal 54 quant als projectes municipals, quant a les 
conseqüències de l’aparició d’aquesta emissora comercial, així com pel que fa 
a com s’hauria d’actuar davant de l’administració competent,  amb la voluntat 
d’assolir una línia d’actuació de defensa dels interessos de la ciutat i de la 
seva institució municipal.” 
 
 
 
 
 2.- Moció del Grup Municipal d’ERC, referida a la celebració del 
Correllengua. 
 
 MOCIÓ 
 

 
 “Breu explicació del Correllengua i itinerari d’enguany:  
 
 El Correllengua és la  iniciativa més consolidada a favor de l’ús de la 
llengua que s’organitza des del teixit associatiu i, en definitiva, des de la 
societat civil catalana. Això ho confirma la participació que hi ha hagut any 
rera any. Enguany se celebrarà la sisena  que s’organitza de forma conjunta 
arreu dels Països Catalans. L’associació  CAL (Coordinadora d'Associacions 
per la Llengua) coordina les activitats que s’organitzen al Principat, Andorra, la 
Franja i Catalunya Nord, amb el suport de les entitats d’aquests diferents 
territoris.  
 
 Els objectius del Correllengua són dos: el primer reclamar un major 
ús social de la llengua en tots els àmbits que li són propis i que la ciutadania 
en prengui consciència. El segon la unitat i l’oficialitat de la nostra llengua en 
el seu propi territori. 
 
 El Correllengua consisteix que al pas i arribada de la flama pels 
pobles i ciutats (amb la consegüent lectura del manifest), que és l’element 
cohesionador de tota aquesta iniciativa, s’organitzen pels diferents nuclis de 
població  tota mena d’activitats de caire lúdic -balls populars, botifarrades,  
cercaviles, teatre al carrer, concerts...- i pedagògic -conferències, taules 
rodones, programes de ràdio i de televisió...- tot recordant que el 
CORRELLENGUA és un símbol que mostra la necessitat de treballar tots 
plegats per tal que la llengua catalana ocupi el lloc que li pertoca a la nostra 
societat. 
 
 Aquesta sisena edició porta l’inici i la finalització del Correllengua a 
la Catalunya Nord. Així, el 7 de setembre començarà a Rià (Conflent) i el 9 de 
novembre acabarà a Perpinyà (Roselló). 
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 Entre aquestes dues dates, la flama del Correllengua recorrerà la 
gran majoria de comarques, viles i ciutats dels Països Catalans, passant tant 
pels carrers i places com per les aules dels instituts i universitats. Així, 
aquests dos mesos de recorregut de la flama resten en dos, un de baixada i un 
de pujada. El de baixada  s’emmarca entre  les dates del 7 de setembre i el 9 
d’octubre,  entre les quals transcorrerà per totes les comarques i és el 
Correllengua pròpiament dit. I a partir del 10 d’octubre i fins al 8 de 
novembre, hi haurà la tercera edició del Correllengua a les universitats a fi de 
traslladar activitats al món universitari.  
  
 Tal com s’ha dit, el Correllengua s’iniciarà el 7 de setembre a Rià 
(Conflent) i a partir d’allà la flama del Correllengua es dividirà en quatre 
columnes per arribar a tots els indrets on sigui possible. Aquestes columnes 
porten el nom de persones que s’han significat amb la  llengua i cultura 
catalanes: Ma Mercè Marçal, Ovidi Montllor, Mercè Rodoreda i Ramon Barnils. 
Al voltant d’aquest personatges s’organitzarà una exposició i altre material de 
difusió, per donar-la a conèixer com a ella i a la seva obra. 
 
 Respecte a l’itinerari de pujada, té el punt de sortida al  País 
Valencià, organitzat per la Xarxa de Casals Jaume I i el Bloc de Progrés Jaume 
I, i transcorrerà paral·lelament al Correllengua, tot finalitzant  el 9 d’octubre a 
Ciutat de València. Allà s’iniciarà per tercera  vegada el Correllengua a 
Universitats, que travessarà tots els territoris de parla Catalana fent 
incidència a totes les universitats,  finalitzant el  9 de novembre a Perpinyà, 
donant també per acabada la sisena  edició del Correllengua. 
 
 
 
 Ma Mercè Marçal Ramon Barnils Ovidi Montllor 
7 de setembre               SORTIDA      DES DE RIÀ   
8 de setembre Pallars Sobirà Alt Urgell/Andorra Cerdanya 
9 de setembre Alta Ribagorça Andorra  
10 de setembre Pallars Jussà Solsonès Ripollès 
11 de setembre    
13 de setembre Noguera Berguedà Osona 
14 de setembre Segarra Bages Lluçanès 
15 de setembre Urgell Anoia Garrotxa 
20 de setembre Pla d’Urgell Alt Penedès Alt Empordà 
21 de setembre Segrià Baix Llobregat Pla de l’Estany 
22 de setembre Garrigues Garraf Baix Empordà 
27 de setembre Priorat Baix Penedès Gironès 
28 de setembre Ribera d’Ebre Alt Camp Selva 
29 de setembre Terra Alta Conca de Barberà Vallès Oriental 
4 d’octubre Baix Ebre Tarragonès Maresme 
5 d’octubre Montsià Baix Camp Vallès Occidental 
6 d’octubre RETROBAMENT FLAMES  
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 Exposició de Motius: 
 
 Atès que el conjunt dels Grups Municipals són coneixedors dels 
objectius del Correllengua. 
 
 Atès el compromís amb la llengua catalana que de sempre ha 
mantingut l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat. 
 
 Atesa la necessitat de continuar reivindicant els drets i deures de la 
societat envers la plena normalització de l’ús social de la  llengua catalana. 
 
   Atesa la voluntat de contribuir a refermar el compromís de tots els 
ciutadans de Catalunya, amb independència de llur llengua materna, de fer 
arribar la llengua catalana a tothom perquè  esdevingui també  un altre vincle 
d’unió i germanor entre  tots els ciutadans i ciutadanes.    
 
 Atesa la consolidació que any rere any, esta assolint la iniciativa del 
Correllengua gràcies al suport dels Ajuntaments, Consells Comarcals, de les  
associacions i de la societat civil en general.  
 
 Atès el fet que l’any passat se celebrà per primera vegada a 
Cornellà, mercès a la participació d’alguns col·lectius de ciutadans i d’entitats 
locals, mitjançant la celebració d’un partit de rugbi i la celebració d’una 
conferència a càrrec  d’Ignasi Riera sobre “La Llengua Catalana i les noves 
immigracions”. 
 
 Atesa la voluntat que enguany el Correllengua pugui arribar a un 
major nombre de ciutadans i ciutadanes de Cornellà. 
 
 El Grup Municipal d’ERC sol·licita al plenari l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Donar suport al Correllengua 2002 com un instrument 
reivindicatiu de la societat a favor de la plena normalització i de l’ús social de 
la llengua catalana, així com del respecte a la seva unitat filològica. 
 
 Segon.- Que la Regidoria de Cultura participi activament 
assessorant i  oferint  suport logístic (si s’escau), a les entitats i grups de 
ciutadans de Cornellà interessats a organitzar el Correllengua 2002 a la 
nostra ciutat   
 
 Tercer.- Fer públic i estendre aquesta iniciativa al Cornellà Informa 
i a Ràdio Cornellà. 
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 Quart.-  Fer una aportació econòmica per al bon funcionament del 
Correllengua-2002. 
 
 Cinquè.- Fer arribar aquest acord a la seu nacional de la 
Coordinadora d’Associacions per la Llengua- CAL- C. Santa Perpètua, 15-
baixos, 08012-Barcelona.” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, es fa una explicació de la Moció, manifestant que el que la 
Moció pretén és prendre un seguit d’acords al voltant de la celebració del 
Correllengua d’enguany. 
 
 En la Moció hi ha una explicació que us estalvio sobre els objectius, 
i la història del Correllengua, sí valdria la pena d’esmentar que enguany el 
Correllengua arriba la setmana del 21 de setembre, la qual cosa, cas que 
l’Ajuntament s’adhereixi, i independentment també d’aquesta adhesió -perquè 
en principi ja l’any passat es va organitzar-, arribaria a Cornellà. 
 
 L’any passat va haver-hi un seguit d’actes, pocs, perquè, de fet, és 
una idea que va creixent poc a poc, i l’any passat es van celebrar un parell de 
partits de rugbi d’infants i cadets i va haver-hi una conferència molt 
interessant de l’Ignasi Riera, al voltant de la llengua i les noves immigracions. 
Aquest any es tractava de créixer una mica i, evidentment, perquè es pugui 
créixer, no solament cal implicar a més ciutadans sinó que, a més a més, 
l’aportació de l’Ajuntament ha de ser fonamental. 
 
 Aquest any, independentment dels actes, el que es pretén és que el 
Correllengua deixi a Cornellà una experiència de voluntariat lingüístic i el que 
es tracta és que –i això ho hem parlat amb el Sr. Balmón, i el Sr. Enric Vilalta 
que crec que comparteixen la idea i pot ser molt interessant- la societat civil es 
mobilitzi a favor de la llengua, i la idea dels  tutors lingüístics és implicar el 
màxim nom de ciutadans/es de Cornellà, catalanoparlants o 
castellanoparlants bilingües, que assumeixin la tutoria lingüística d’un 
ciutadà a Cornellà estranger, per dir-ho d’alguna manera, o d’un ciutadà de 
Cornellà acabat d’arribar. 
 
 És a dir, aquests ciutadans que es van incorporant als cursos que 
organitza el Consorci, que organitza l’Ajuntament i que, de vegades, per 
esdevenir bilingües actius, els cal poder practicar la llengua i, a més a més, 
això, creiem nosaltres que aquest pacte d’una hora setmanal en què un 
ciutadà de Cornellà assumeix la tutoria lingüística d’un altre ciutadà 
estranger, això, és evident que en el moment que va rodant implica d’altres 
complicitats. 
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 Es tracta una mica de fer plans d’acollida de la mateixa manera que 
es fan plans d’acollida a les escoles, la ciutat també ha de programar plans 
d’acollida a partir de l’activisme de la gent. 
 
 Aleshores, si fem néixer aquest voluntariat lingüístic és bo que hi 
hagi l’aval i la predisposició institucional de l’Ajuntament, és a dir, estem en 
un moment que l’Ajuntament pot jugar fort amb això, -de fet ja ho està fent- i 
com podeu veure el menys important és l’aportació econòmica. És evident que 
si es fa un espectacle infantil, o si s’han de fer uns tríptics convocant a la gent 
a fer-se voluntaris, doncs  que l’ajuntament ajudi econòmicament, però, és 
evident és que ara l’important no són els diners. Es demana que es doni 
suport al Correllengua, que la Regidoria de Cultura -ja n’hem parlat- participi 
activament assessorant i oferint suport logístic a les entitats i grups de 
ciutadans –que són pocs val a dir- interessats en organitzar el Correllengua 
2002 a Cornellà. Fer públic i estendre la idea a través dels mitjans que ja es fa 
–Cornellà Informa i Ràdio Cornellà-, i fer una aportació econòmica –si cal- i 
fer-ho saber a la gent del Correllengua a Barcelona, que a Cornellà ja hi ha 
iniciatives en aquest sentit. 
 
 De fet, seria bo, que l’experiència del voluntariat lingüístic ja 
esdevingués una mena d’organització de ciutadans/es que l’any vinent ja 
fessin el següent Correllengua. Volem d’alguna manera desvincular-nos, en 
part, de l’estricta reivindicació, perquè crec que hem de passar de la fase de la 
reivindicació a la fase de la construcció i en això té molt a veure ser capaços 
de mobilitzar la poca o molta gent que se sent motivada a treballar pels altres, 
en aquest cas, des de la vessant lingüística.   
 
   
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció per aplicació del que disposa l’article 125 del Reglament 
Orgànic Municipal del Regidor del Grup Municipal Socialista senyor José 
Luís Morlanes Galindo. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyors Arnau Funes Romero i Miguel López 
Sánchez. 
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Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyor Alberto García Llorente. 
 
 
 
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que com es va fent en els darrers Plens vol donar informació de 
què durant aquest mes de juliol ha hagut dues dones mortes fruit de la 
violència familiar, el que fa que en aquest any es porti una xifra de 39 dones 
mortes, això  és francament més que preocupant. 
 
  
 
 3.- Precs i preguntes. 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que estem veient ara 
com a Cornellà estan proliferant els expositors amb il·luminació elèctrica, i jo 
pregunto si es fa amb l’autorització expressa i exacta de què es pot col·locar 
perquè hi ha una sèrie d’ells que s’estan col·locant en llocs on interrompen el 
pas normal, no és que impedeixin, però si vens per una vorera, s’ha de donar 
una volta. 
 
 En diferents llocs s’estan instal·lant així, no en paral·lel a la direcció 
pròpia de les persones, sinó en perpendicular, i jo pregunto si és l’empresa 
que ho va fent sense més, i si és així, si es pensa intervenir perquè en alguns 
llocs mereixeria que això es corregís. 
 
 Seguidament pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea de Via 
Pública, Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, per contestar a 
la pregunta del senyor Flórez, i manifestar que, en principi, l’empresa els va 
col·locant en el lloc que deia, més o menys, el plec de condicions que es va 
aprovar. De totes maneres, hi ha un responsable de la Guàrdia Urbana, -
l’agent Sevillano-, que és el que s’encarrega del tema de senyalització, i és el 
que fa el seguiment, de fet, ja hem tret i canviat de lloc aproximadament uns 
12, i anem canviant, perquè a vegades s’han posat en un lloc on era 
impossible tenir una visió correcta per fer un gir o estava just a un lloc on 
ensopegava la gent, per tant, sí que estem fent el seguiment. 
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 Acte seguit intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del 
Grup Municipal d’ERC, per manifestar que tinc una pregunta presentada per 
escrit i he de dir que ja ha estat contestada per la Regidora, i que diu el 
següent: 
 
 “D’ençà fa mesos ha estat motiu de discussió i preocupació per part 
de l’IME, del Grup Municipal d’ERC i de la resta de Grups Municipals, la 
problemàtica que genera la manca de professorat de reforç suficient per 
atendre l’arribada de població estrangera al centres d’ensenyament de la ciutat 
millor per tal d’assolir plans d’acollida que els garanteixin un aprenentatge, 
entre d’altres coneixements, ràpid i correcte  de les llengües vehiculars. El fet, 
tal com ha estat considerat de manera unànime, tendia a agreujar-se en la 
mesura que els índexs de població arribada s’incrementen any rere any, amb 
major intensitat que no pas creix la disponibilitat dels recursos docents.  
 
 Per mandat del Consell Escolar Municipal, s’ha dut a terme una 
consulta als centres d’ensenyament secundari sobre les necessitats per al curs 
vinent. Dades que hem sol·licitat a la regidora d’Ensenyament i que, 
amablement, ens ha lliurat. 
 
 A més, la regidora ens ha lliurat còpia d’una carta datada el 17 de 
maig d’enguany en què sol·licita a la Delegada del Departament 
d’Ensenyament de la comarca un seguit de professorat de reforç amb la 
voluntat de superar els dèficits que genera aquesta nova realitat present als 
centres escolars d’ensenyament infantil/primari i secundari de la ciutat. 
 
 Arribats a aquest punt volem manifestar la nostra satisfacció pel 
treball realitzat per la regidoria d’Ensenyament, de la qual cosa ens en 
felicitem, també, perquè hem compartit la preocupació i hi hem col·laborat. 
  
 Ara, però, estem preocupats pel desenllaç de l’afer ja que som  a 
finals de juliol i encara no  tenim resposta de la Generalitat de Catalunya. És 
per això que li demanem que ens respongui si està disposat a comptar amb 
nosaltres (i amb la resta de Grups Municipals que  s’hi avinguin) per tal que, 
en cas que a les primeries de setembre encara no haguéssim obtingut resposta 
o aquesta fos negativa, se’ns convoqui de forma immediata a fi de  considerar 
les mesures a  dur a terme  que permetin iniciar el curs disposant d'aquests 
mínims sol·licitats pel centres escolars.. 
 
 El nostre Grup Municipal no entendria que el curs 2002-03 els 
centres escolars haguessin  de patir les mateixes mancances que en el curs 
deixat enrere. De fet, no estem disposats a acceptar-ho, alhora que estem 
convençuts que, junts, podem aconseguir-ho. Gràcies” 
 
 Teníem interès de presentar-la per escrit perquè ens semblava –una 
mica- com si la recta final d’un procés que va començar fa temps, 
independentment que el Consell Escolar Municipal va sol·licitar a les escoles 
un seguit de referències sobre els dèficits que tenien, bàsicament nosaltres 
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estàvem preocupats pel nombre de professors i el dèficit de professors per tal 
de fer plans d’acollida més intensos dels nens i nenes immigrants. 
 
 Ens assemblava molt bé l’actuació de la regidoria perquè, de fet, 
amb aquestes dades la regidora va enviar una carta, i fins aquí estàvem 
completament d’acord. Tan sols el problema que vèiem nosaltres és que estem 
al mes de juliol i el curs comença a mitjans de setembre, i, aleshores,  és lògic 
que avui treguéssim aquest tema, perquè el que preguntàvem és què hi havia 
previst -i de fet és una mica retòrica la pregunta, diu si contàveu amb 
nosaltres-,  si el 2, 3, 4, 5 de setembre no tenim resposta, perquè clar igual sí 
que s’haurà d’actuar amb urgència. 
 
 Nosaltres considerem que en cas que no hi hagués resposta caldria 
fer alguna acció una mica contundent, i val a dir que la resposta de la regidora 
dient que a primer de setembre ja ens convocarà, em sembla correcte.  
 
 Tan sols l’objectiu d’aquesta pregunta era que sabéssiu, que sabem 
i que estem a l’aguait de què a principi de setembre ens hauríem de veure. El 
que sí diem al final de la carta és que –i més conjunturalment- en un any 
preelectoral encara s’entendria menys que no fóssim capaços d’arrencar-ho del 
govern, i aquí diem que “El nostre Grup Municipal no entendria que el curs 
2002-03 els centres escolars haguessin  de patir les mateixes mancances que 
en el curs deixat enrere. De fet, no estem disposats a acceptar-ho”, és perquè 
creiem que ara és el moment. 
 
 A més a més, tinc la impressió -i tant de bo no m’equivoqui- que es 
pot aconseguir perquè tampoc electoralment els interessa que hi hagi “ 
merder”. 
 
 També voldria fer un prec, continua manifestant el Sr. Tardà, que 
és sol·licitar a l’Ajuntament que s’adhereixi a la campanya “Un país, Una 
bandera”, i ja sé que direu que no, però com sabeu, només recordar-vos  que 
de 946 ajuntaments, ara n’hi ha 834 que només posen la bandera catalana el 
dia de l’11 de setembre, 59 les dues i 10 cap. I en la Comarca, Esparreguera, 
Castellví de Rosanes, Sant Joan, Sant Vicenç, Olesa, Sant Feliu, 17 de la 
Comarca del Baix Llobregat, i curiosament -cosa que em plau-, de tots els 
colors, és a dir, hi ha ajuntaments socialistes que no la posen, ajuntaments 
convergents que no la posen i ajuntaments d’Iniciativa que no la posen. Vol dir 
que, d’alguna manera, durant un dia a l’any, volen recordar a manera de 
reivindicació, que totes les nacions tenen dret a posar la seva bandera, perquè 
val la pena recordar dues coses. Una que l’article 4 de la Constitució, creiem 
nosaltres que és injust, perquè no dóna llibertat per a col·locar la bandera que 
vulguis, i, a més a més, hi ha una cosa que encara sap més greu, que per 
l’altra banda no hi hagi –si més no- la gentilesa de fer el mateix, en alguns 
edificis, i no cal anar lluny, a la Comissaria de Policia, encara no col·loquen la 
bandera catalana, la qual cosa no vol dir res, però de fet és una dada que és 
una mica estranya. 
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 Però bé, això poc a poc creix, -i com diu el Sr. Balmón-, no serem 
els primers –cosa que és evident- però amb l’esperança que mai serem els 
últims. 
 
 A continuació intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que respecte al primer tema es pren nota i al setembre parlarem i, 
respecte al segon, és un prec. Aquí sempre han figurat, no les dues, les quatre. 
Sabeu també que en això som curosos en el compliment de la normativa, 
començant pel Palau de la Generalitat on l’11 de setembre no oneja 
exclusivament la senyera sinó també la resta d’ensenyes. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per assenyalar que té 
quatre temes que no ha presentat per escrit perquè han anat sorgint en els 
darrers dies. 
 
 El primer és reclamar al Sr. Morlanes –que no hi és- en relació a un 
pis del carrer Lepanto, la revisió de la documentació que hi hagi sobre aquest 
edifici, per part dels veïns afectats i per part meva, perquè hi ha perill 
d’enderroc i abans que passin les coses m’agradaria que després no 
haguéssim d’anar corrent. S’han fet dues visites per la Guàrdia Urbana i dues 
visites pels bombers i el dia que vam estar en Urbanisme no se’ns va facilitar 
l’estat actual de l’edifici, i allò que consta en un informe tècnic del col·legi 
d’aparelladors és bastant alarmant. Demanar per tant que s’alleugereixi 
l’abans possible. 
 
 També sol·licitar la resolució del Defensor del Pueblo sobre el tema 
del carrer Ramoneda, còpia del que ha resolt, que sé que ha entrat a 
l’ajuntament. 
 
 Tinc altres dos temes, un que potser algú consideri que no és tema 
de portar al Ple però jo crec que sí, perquè el meu interès no han estat les 
banderes, sempre han estat les persones. Hi ha una persona, una senyora en 
concret, que fa anys que circula pels Serveis Socials –la Sra. Judith Ibañez la 
coneix- que va haver d’abandonar el seu pis per maltractaments i perill de 
morir assassinada formant part d’aquesta llista que tenim aquí, i que 
desgraciadament donem cada Ple, i que treballa d’alguna manera en 
l’economia submergida, treballa i té diners per a pagar un lloguer 
medianament, però no pot arribar a ell perquè no té contracte, i al final va 
optar per agafar un habitatge dels que estan afectats davant de la gasolinera 
Volvo. 
 
 El dia que el va agafar la vaig acompanyar i li vaig aconsellar que no 
es quedés degut a l’estat de l’habitatge, però com no tenia una altra cosa, -o 
això o sota un pont-, doncs es va ficar allí. Va fer una veritable reestructuració 
d’aquell habitatge amb les seves mans, sembla un palauet ara, però abans 
d’ahir a les 3 de la tarda em va trucar plorant, estava sota un munt de runes, 
ferida, se li havia caigut el sostre, i sense família i sense ningú a on anar. Haig 
de felicitar als serveis de la Guàrdia Urbana i Urbanisme, els bombers també 
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van anar immediatament i la van portar a Bellvitge, i posteriorment vaig parlar 
amb la Sra. Mª Luz Araujo, han enviat un tècnic que estem esperant que 
dictamini com estan aquests habitatges perquè les famílies gitanes que hi 
viuen  allí han efectuat obres –entre cometes- i la veritat és que està bastant 
malament. 
 
 Portar això aquí és per fer una petició en nom d’aqueixes dones que, 
per desgràcia, hi ha algunes en la nostra ciutat, que se li busqui alguna 
solució perquè el primer dia va dormir en una casa i ara ha volgut anar a casa 
seva però la veritat és que està bastant espantada. 
 
 Hi ha un altre tema, continua manifestant la Sra. Espinosa, que ja  
hem parlat, és sobre l’Associació Inca-Perú, veig que hi ha alguns 
representants aquí, jo vaig proposar unes conversacions amb algú –em donava 
igual amb el Sr. Balmón o el Sr. Badenes- a fi de mitigar les asprors que hi ha 
entre les dues associacions que formen aquest conjunt de ciutadans de la 
nostra ciutat. 
 
 La setmana vinent hi ha la Festa del Perú i ambdues són 
associacions diferents, amb Estatuts diferents, i ambdues volien fer-la i ja 
l’any passat va passar el mateix amb la festa nacional, a una d’elles se li han 
concedit dos espais públics i a l’altra se li han denegat els que ha demanat. 
 
 De principi jo els hi vaig aconsellar -atès que jo entenia la posició de 
l’ajuntament, que no era correcte fer dues festes de les mateixes persones- que 
intentessin fer les dues festes conjuntes en l’espai que hi havia sol·licitat la 
primera associació que és la que ocupa l’INEM. 
 
 Vam estar en una entrevista amb el Sr. Badenes, al principi va 
semblar bastant positiva, s’anaven cedint posicions per ambdues parts i vam 
arribar al tema que a mi se m’havia dit però que em costava creure. Hi havia 
la proposta de l’Associació Inca-Perú de posar una nevera per vendre els seus 
propis refrescos a la seva pròpia gent, i, els altres van dir que no, i fins a cert 
punt jo estava disposada a convèncer-los també que cedissin en això que l’any 
següent, “Dios diria”, fins que va sortir un tema que a mi m’ha preocupat 
bastant, perquè penso que no s’ha de consentir en aquesta ciutat. Aquests 
senyors van dir que eren invitats, i jo no entenia la seva manera de dir 
insistentment que serien invitats, però resulta que les invitacions eren 
mitjançant una entrada que cobrarien per entrar en l’espai públic del col·legi 
que tenen assignat. Aquests senyors venen –segons ells mateixos han dit- 
durant deu anys cobrant entrades per accedir a les seves festes en col·legis i 
llocs públics de l’Ajuntament de Cornellà, i jo no ho trobo, de cap de les 
maneres, ni correcte ni admissible. En cap associació d’aquesta ciutat a mi 
m’han cobrat per entrar a Can Mercader o el Parc de la Ribera o en la plaça de 
Catalunya. 
 
 Penso que fer negoci i negoci bastant substanciós –pel que jo tinc 
entès- d’unes instal·lacions públiques i que no sé a on va a parar, no s’ha de 
consentir. No sé si hi ha alguna cosa que jo no sé, per això demano que se 
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m’expliqui. En la reunió es va trencar el tracte, jo els hi vaig aconsellar que en 
aquest tema no s’entrés i demano que si això és així –estic oberta a les 
explicacions- aquesta associació rendeixi comptes a l’ajuntament dels deu 
anys que està en llocs públics cobrant entrada i que, a més, passi a 
l’ajuntament tot el diner que ha cobrat, perquè no es pot o no s’ha de 
consentir que en la nostra ciutat vingui gent de fora a pagar una entrada 
perquè se lucri una associació sense ànim de lucre. 
 
 Aquesta és la meva posició, i si és tal com jo ho veig, demano els 
comptes d’aquesta associació, els llibres de comptes i que expliquin el per què 
cobren entrada a un espai públic quan no ho fa ningú en aquesta ciutat. 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que pel que fa al  primer i segon tema plantejat, es pren nota i 
es pasarà l’oportuna informació, i no dubti que sobre la tercera qüestió que ha 
plantejat de la situació d’aquests habitatges i de les persones, no solament 
s’ha actuat amb celeritat quan ha tocat, sinó que s’estarà, com no podia ser 
menys, al damunt del tema, del problema patològic dels habitatges i també, 
per suposat, del tema més personal, de la situació de les persones, com no 
podia ser menys, tractant-se de ciutadans de Cornellà. 
 
 Pel que fa referència a l’altra qüestió, ja tindrà l’oportuna explicació 
en el moment pertinent, això sí, pregant-li que s’informi una mica més, perquè 
no és cert que en determinats espais municipals no hi hagi entitats que no 
cobrin, podríem citar les instal·lacions esportives, o determinades festes que 
han organitzat altres entitats que s’han fet en espais públics cobrant. 
Nosaltres en això no entrem, i, per suposat, que nosaltres no som ningú per a 
fiscalitzar els comptes de les entitats, llevat que hi hagi una subvenció i així 
estigui requerit per les bases d’aqueixa subvenció, i així sigui requerit per part 
de la intervenció municipal. 
 
 Nosaltres sí som lliures de deixar els espais públics o no deixar-los, 
i aquesta és una altra qüestió sobre la que al seu moment, amb molt de gust, 
si vostè vol, ho debatrem.           
 
                  
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les  tretze hores i deu minuts, de la qual 
s’estén la present acta, que és signada per l'Alcalde-President, juntament amb 
mi, la Secretària Accidental, que ho certifico. 
 
 
 
 
 

 


